
Инвеститор  ▶ 15
ОББ заплашва да 
разпродаде активи 
на Ален мак АД  
Козметичната компания 
не се е издължила в срок 
по първата си облигаци-
онна емисия

Четвъртък
4 февруари 2010, брой 23 (4834)

цена 1.50 лева

Новини ▶ 10
Спечелихме 
втория мач за 
еврокомисар

Инвеститор ▶ 13
Иво Прокопиев  
се отказа  
да прави банка 
Алфа финанс е изкупила 
обратно дела на 
австрийската HYPO 
Investmentbank AG във 
Финансиа Груп АД

Кристалина Георгиева 
получи одобрението на 
евродепутатите още по 
време на изслушването си

Интервю ▶ 8-9

Тръгва една  
от най-големите  
ни инвестиции

 ▶Сергей Андронов, председател на УС на 
Лукойл Нефтохим Бургас АД

USD/BGN: 1.39862   

-0.34%
Българска народна банка

EUR/USD: 1.39840

     +0.34%
Българска народна банка

Sofix: 444.87

     +1.01%
Българска фондова борса

BG40: 119.81

+1.43%
Българска фондова борса

News in English ▶ 11

Новини ▶ 7

Вече ще получаваме  
10-годишни визи за САЩ

България ще бъде включе-
на в програмата за отмяна 
на визите, каза американ-
ският посланик Джеймс 
Уорлик. През 2009 г. 80% 
от кандидатите за виза са 
я получили

Коментар ▶ 3
Защитниците  
на Кремиковци  
не се отказват
Финансовият минис-
тър и съдът отхвър-
лиха оздравителния 
план. Очаква се син-
дикати и кредитори 
да обжалват. Сагата с 
фалита на Кремиковци 
продължава

Заменките на гори 
разгневиха Брюксел

Еврокомисията ни об-
вини в нерегламентира-
на държавна помощ от 
55 млн. EUR.  До 20 дни 
трябва да докажем, че то-
ва не е държавна помощ, 
каза Бойко Борисов

Новини ▶ 6 Новини ▶ 7
Фирми кредитират 
безлихвено  
болниците
Вносители на медицин-
ска техника и консума-
тиви заплашват, че ще 
спрат доставките заради 
несъбрани вземания от 
над 100 млн. лв. 22 фирми 
се оплакаха от просроче-
ни плащания

Набуко: подпис има, 
пари и газ - Няма

Парламентът одобри междуправителственото 
споразумение за изграждане на газопровода 
Набуко. Неяснотите около финансирането 
на проекта и осигуряването на газ за тръбата 
обаче остават. Това важи и за Южен поток  ▶ 4-5
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Печеливш
цветан димитров

Губещ
акио Тойода

Парламентарната комисия по здравеопазване прие  вчера 
поправка в Закона за храните, инициирана от зам.-министъ-
ра на земеделието и храните Цветан Димитров. По този 
начин депутатите дават зелен светофар за стартиране на 
дългоочакваните от малките и средните фермери директ-
ни продажби от фермите. Така ще бъдат стимулирани дреб-
ните земеделски производители и селския туризъм. 

Японският автомобилостроител Toyota, управлявана от 
Акио Тойода, започна изтеглянето на милиони автомобили 
от употреба заради проблеми с педалите за подаване на газ. 
Операцията може да донесе загуби от 2 млрд. USD. Отделно 
от това в САЩ бяха изтеглени още 5 млн. коли, при които 
съществувал риск педалът на газта да попадне под стелка-
та на водача и да затрудни управлението.

Мнения

 ▶Преструктуриране-
то на фирмите за Вик 
се извършва без ясна и 
последователна политика 
за развитие. Това води до 
неефективно управление 
на дружествата, висок дял 
на загубите на вода и до 
неизпълнение на инвести-
ционните им програми. 
Не е решен проблемът  за 
собствеността върху 
инфраструктурата.

Мина

 ▶Вик дружествата се уп-
равляват по един и същи 
начин независимо дали са 
100% държавни, общин-
ски или смесени. Всичко 
е формално: фирмите 
нямат и пазарни стимули 
да се променят - те са без 
конкуренти в доставя-
нето, отвеждането и 
пречистването на водите 
и действат като местни 
монополисти.

Горан

pari.bg Топ 3

1Очаква се на 8 февру-
ари представители 
на Министерството 
на икономиката, 

енергетиката и туризма и 
Европейския инвестиционен 
фонд да предложат оконча-
телен вариант на договор 
за усвояване на 200 млн. EUR 
по програма Jeremie.

2 САЩ ще издават 
10-годишни визи 
на всеки българин, 
който отговаря на 

условията.

3 Само един европей-
ски застраховател 
е декларирал жела-
ние да извършва 

дейност у нас през януари. 

Корупцията, а не заменките 
са проблем за горите  
Заканата, която ни връхлетя от 
Брюксел, че ще трябва да пла-
щаме за чужди грехове в горския 
сектор, има и комична страна. 
Тя за пореден път потвърждава 
стара мъдрост, според която 
всеки трябва да внимава какво 
си пожелава, защото желанието 
може и да ти се сбъдне. Точно в 
тази ситуация в момента се на-
мира зам.-министърът по горите 
Георги Костов. Той призна, че 
преди две години, когато зелени-
те са подавали жалба до Брюксел 
срещу заменките, той ги е под-
крепял. Днес се налага сам да се 
бори със своите камъни, които се 
върнаха в неговата градина. 

Този казус повдига един много 
важен проблем - за държав-
ническото мислене. Тема, 
която не е особено популярна 
в родината ни, където на мода 
е партизанщината. Явно никой 
не е застрахован да учи житей-
ски уроци независимо на какъв 
пост се намира и колко са пълни 
банковите му сметки. 
Сега управляващите ще трябва да 
преглъщат чужди вини, за да за-

Каквито и 
закони да 
се напи-
шат, ка-

квито и наредби да 
се измислят, вина-
ги ще има врати-
чки да бъдат зао-
биколени. Изходът 
е в нетърпимостта 
към корупцията

коментар

 ▶  Мораториумът върху заменките, който въведе правителството на Бойко Борисов, е брилянтният коз на България пред Брюксел 
СНиМкА ЕМилиЯ кОСТАДиНОВА
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щитават родината си. Редно е това 
да е приоритетът им. Освен това 
залогът е минимум 55 млн. EUR, 
които ще трябва да отделим от 
мизерния бюджет, ако не съуме-
ем да се защитим пред Брюксел, 
че със замяната на гори не сме 
помагали с държавна помощ на 
частни лица в сектора (вж. стр. 6). 
Единият вариант е да си кажем 
истината и да покажем, че Бълга-
рия се променя. 

Всъщност страната ни има 
сериозен коз в тази посока. 
Това беше свектавичната ре-
акция на новото правителство, 
когато въведе мораториум вър-
ху смяната на предназначени-
ето на горските терени. Актът 
е неоспорима демонстрация 
на абсолютно нова политика и 
заявено желание за справяне с 
проблема. Този ход обаче не за-
личава факта, че са извършени 
замени, които ЕК тълкува като 
държавна помощ. 

Затова може би ще трябва да 
доказваме, че сменените гори 
нямат толкова висока стойност 

и всъщност, че бенефициентите 
не са се облагодетелствали. 
Това много често повтаряше 
предишният председател на 
Държавната агенция по горите 
Стефан Юруков. Да бъдат по-
искани от него доказателства!  

Ако се наложи да следваме 
подобна теза, означава, че ще 
трябва едва ли не да се изви-
ним на тарикатите, които се 
сдобиха с апетитните парчета  
на стратегически за туризма 
места. Жалко е, много често 
моралът и правото се разми-
нават.   

Болезненият 20-годишен 
преход показа, че каквито 
и текстове да измисляме 
срещу крадците и тарика-
тите, те винаги ще намерят 
вратички да ги заобикалят. В 
нашия случай не заменките 
са проблемът, защото те дори 
са определена част от пазар-
ния механизъм. Проблемът 
е в корупцията и в липсата 
на достатъчна обществена 
нетърпимост към нея.

Инвеститор  ▶ 12
Дистрибуторите 
на горива свиват 
приходите си   
Търговците на горива, 
чиито акции се търгу-
ват на фондовата борса, 
отчитат 48.65% спад на 
продажбите си през ми-
налата година

Вторник
2 февруари 2010, брой 21 (4832)

цена 1.50 лева

Новини ▶ 7
Фискалният 
резерв ще носи 
повече лихви

Инвеститор ▶ 12
Ръст в резултата на 
фармацевтичните 
компании на БФБ
Скокът на печалбата 
се дължи главно на  
намалените разходи 

Очакваме 10 млн. лв. при-
ходи в бюджета от лихви, 
каза зам. финансовият 
министър Ана Михайлова

Новини ▶ 6

Данъчни събират 
6.5 млрд. лв.  
дългове

Красимир Стефанов,  
изп. директор на НАП
▶

USD/BGN: 1.40576   

+0.38%
Българска народна банка

EUR/USD: 1.39130

     -0.38%
Българска народна банка

Sofix: 436.79

     +0.30%
Българска фондова борса

BG40: 118.14

+0.40%
Българска фондова борса

News in English ▶ 11

Новини ▶ 8-9

West купи Телефонната 
палата за 22.5 млн. EUR

Ще инвестираме над 100 
млн. EUR в Телефонната 
палата, каза Брайън 
Конийли, собственик и 
изпълнителен директор 
на групата West 
Incorporated

Коментар ▶ 2
Не става само  
с харизма,  
господин премиер 
Кой ли ще е следващият, 
посочен от Бойко Борисов, 
който до седмица-две ще 
си бие камшика. Всичко 
това, което се случва, 
прилича повече на детска 
игра, отколкото на дър-
жавническо поведение

Държавата отстъпва 
бизнеса в горите

Контролът върху управ-
лението на горите ще 
остане задължение на 
държавата, а търговия-
та с дървесина минава в 
частни ръце, каза зам.-
министър Георги Костов

Тема на деня ▶ 4-5 Новини ▶ 8
Петте най-големи 
банки запазват 
лидерски позиции
Въпреки кризата активите 
на трезорите се увели-
чават с 1.25 млрд. лв. и 
достигат до 70.8 млрд. лв. 
През 2008 г. те са били 
69.55 млрд. лв. На първо 
място по активи е Уни-
Кредит Булбанк

Над 8200 работници, преминали на непълен работен ден, са поискали от държавата ком-
пенсации от 120 лв. месечно, съобщи Росица Стелиянова, директор на Агенцията по зае-
тостта. Одобрени ще бъдат само 6000  ▶ 7

Над 300 фирми искат 
обезщетение от  
държавата



редакционна    3    

Защитниците на комбината 
Кремиковци не се отказват

Четвъртък 4 февруари 2010  pari.bg

коментар

Както и се очакваше, 
финансовият минис-
тър Симеон Дянков не 
одобри оздравителния 
план на Кремиковци. 
Едва ли някой е очаквал 
той да се съгласи да 
разсрочи публичните 
вземания на фалира-
лото дружество, както 
предвижда планът. Това 
предопределя отхвър-
лянето му и от съда. 
Така спасителният план 
за металургичното 
предприятие не може да 
бъде гласуван на общо 
събрание на кредито-
рите. В този случай 
законът предвижда да 
се задейства процедура-
та по несъстоятелност 
и на практика започва 
разпродажба на акти-
вите.

Сагата с фалита на 
Кремиковци, про-
дължила повече от 
две години, обаче не 
свършва дотук. Синди-
катите обявиха, че ще 
обжалват всяко съдебно 
решение, което води до 
отхвърляне на оздрави-
телния план. Много от 

веждат, до 2-3 месеца 
биха достигнали добив 
на 50 хил. т стомана от 
електропещите.

Дори и проблемът с 
комплексното раз-
решително би могъл 
да се реши лесно, 
защото най-големите 
замърсители - домен-
ното и коксохимичното 
производство, вече не 
работят. Постигането 
на екоизискванията за 
електропещите е реално 
изпълнимо.

Процедурата по 
разпродажба на акти-
вите е още по-дълга и 
тромава, предупреди 
самият синдик Цветан 
Банков. А той със си-
гурност е човекът, кой-
то в България най-до-
бре знае колко дълго се 
точат тези процедури. 
Защото е бил синдик 
на Плама, на Химко, на 
Стомана-Перник. По-
следното предприятие 
е прекрасен пример как 
все пак компания пред 
фалит може да бъде 
оздравена, когато се 

приложи оздравяване и 
се намери добър инвес-
титор. Според него съ-
що част от кредиторите, 
дори да не са поискали 
да трансформират 
вземанията си в акции, 
са готови да подкрепят 
оздравителния план. 

Голямото 
разколебаване на 
тези кредитори дойде 
от неясната позиция на 
новото правителство 
към бъдещето на мета-
лургичната компания. 
Затова през август те 
масово се отказаха да 
капитализират взема-
нията си, въпреки че 
месец преди това 60% 
от тях бяха готови на 
тази стъпка.

Държавата тази и 
следващата година 
предприема големи 
инфраструктурни 
проекти. Интересно е 
с какви метали ще се 
изграждат те. Откъде 
ще се внасят? Мнозина 
виждат в загробването 
на Кремиковци задку-
лисни интереси. 

кредиторите също били 
на това мнение. Те си 
давали сметка, че ако 
се тръгне към продажба 
на активи, едва ли ще 
получат нещо. Подо-
брената конюнктура в 
стоманопроизводството 
давала добри перспек-
тиви и само с работещи 
мощности Кремиковци 
може да им се издължи. 
Преди месец от завода 
обявиха, че получават 
много поръчки и ако им 
се разреши да произ-

Въпрос на в. Пари към министър Божидар нанев

Ще стигнат ли 708 млн. 
лв. за финансиране 
на болниците, ако 

средно на месец лечебните 
заведения харчат общо над 
90 млн. лв.? 

олимпийски дом

pari.bg реплики

 ▶Такива фондове през 
90-те и след това, като 
Кеърсбек, Глобал Файненс 
и БАЕФ, успешно финанси-
раха развитието на някои 
средни и големи фирми. На-
дявам се на успех за Jeremie, 
защото дяловото финан-
сиране е необходим и ценен 
инструмент за растежа 
на SMEs. 

Mirolub Voutov

 ▶Нормално за една слабо-
развита икономика: Бълга-
рия все повече се разделя на 
София и всичко останало по 
отношение на заплащане-
то. Най-голямо заплащане 
в столицата и колкото се 
отдалечаваш, по-малко. 
Дори във Варна, която чес-
то е сравнявана със София, 

средната заплата е със 149 
лева по-ниска. 

Cralich

 ▶Хубавото е, че някои ГМО 
лобита излязоха на светло. 
Това са лидерите на Асоци-
ацията на земеделските 
производители и най-вече 
секретарят Ивайло Тодо-
ров. В открито писмо те 
афишираха желанието си да 
бъдат конкурентоспособни 
земеделци, отглеждайки 
ГМО продукция. На кое 
производство ще са конку-
рентни тия нещастни ГМО 
земеделци... ей това не мога 
да разбера? При условие, че 
светът вече се обръща към 
биоземеделието и природ-
ните продукти.

Milnal

СНИМКА МАрИНА АНГЕлОВА

 ▶ Тази сграда на ул. Шипка 16 бе предоставена на Бъл-
гарския олимпийски комитет от правителството 
за 10-годишно безвъзмездно ползване

Внесоха в съда обвинение 
срещу двама депутати 
Софийската градска про-
куратура внесе в Софий-
ския градски съд обвини-
телния акт срещу народни-
те представители от ДПС 
Гюнай Сефер и Митхат 
Табаков за документни 
измами, представляващи 
особено тежък случай, 
съобщиха оттам. Табаков е 
обвинен и в злоупотреба с 
власт с цел облага. Заедно 
с тях пред съда ще отго-
варят и Росица Милчева и 
Веско Пачкински. Разслед-

ването беше проведено от 
специализиран съвместен 
екип, включващ прокуро-
ри, следовател и служите-
ли на МВР и ДАНС.
Документните измами 
касаят две обществени 
поръчки за построяване на 
общо един път от 7 км и 
300 м, свързващ с. Окорш 
с централния път от гр. 
Шумен до гр. Силистра. 
Чрез престъплението са 
присвоени 337 945 лв. А 
реално изграденият път е 

1 км и 700 м и не отговаря 
на проекта, съобщават още 
от прокуратурата.
На 13 ноември 2009 г. 
главният прокурор Борис 
Велчев поиска депутатски-
те имунитети на двамата, 
а по-късно те се отказаха 
сами от тях. Парите са 
част от отпуснатите от 
кабинета Станишев 220 
млн. лв. за изграждане на 
публични проекти с цел 
подобряване инфраструк-
турата в регионите.

цитат

Цялостно почистване струва 
500 хил. лв. - за ден снегова-

леж харчим колкото за строител-
ството на една детска градина

Число на деня

47.9
 ▶млн. лв. ще получат допълнително по бюджетите си 

МВр, МВнр и финансовото министерство за присъединя-
ването на България към Шенген  Йорданка Фандъкова, кмет на София

Очакват 
се обжал-

вания на всички 
решения, които 
отхвърлят оздра-
вителния план

Мила кисьова
mkisiova@pari.bg
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▶ изследвания ще напра-
ви НСИ през 2010 г. През 
септември ще стартира 
пробно преброяване на 
населението у нас, което 
ще обхване 35 хил. души. 
През март ще има пре-
брояване на земеделски-
те стопанства
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с много 
неизвестни

  4    НовиНи    Teма на деня
pari.bg  Четвъртък 4 февруари 2010

България вчера направи по-
литическа крачка напред 
към енергийната си незави-
симост. В момента страната 
ни е сто процента зависима 
от руския газ. След мина-
логодишната газова криза 
поради проблеми между 
Русия и Украйна полити-
ческите елити у нас и в 
цяла Европа се активизи-
раха в търсене на възмож-
ности за диверсификация 
на газовите доставки. Бъл-
гария усилено подкрепя 
както приоритетния за ЕС 
европейски проект Набу-
ко, така и руския проект 
Южен поток. В определе-
ни моменти проляво или 
продясно ориентираните 
ни правителства изтъкват 
приоритета на един от два-
та, но в крайна сметка за 
България са важни и двата 
проекта, щом идеята е за 
повече възможности за ку-
пуване на газ.

Ратификацията
Парламентът ратифицира 
споразумението за проек-
та за газопровод Набуко с 
голямо мнозинство - 156 
гласа За. До момента до-
кументът е ратифициран 
от Унгария и България. До 
месец и парламентите на 
Румъния, Австрия и Турция 
ще ратифицират проекта. 
След това петте страни ще 
изберат комитет за коор-
диниране. Предвидено е 
да се учредят национални 
дружества в страните по 

споразумението, които да 
изпълняват проекта. След-
ващата стъпка е изготвяне-
то на ОВОС и оценка за со-
циалното въздействие, каза 
за в. Пари Райнхард Мичек, 
управляващ директор на 
Nabucco Gaspipeline. 

Мненията 
Повечето от народните 
представители подчертаха 
в изказванията си, че На-
буко ще създаде предим-
ства за българския енергиен 
сектор, ще намали зави-
симостта от руските дос-
тавки на природен газ, ще 
осигури по-високо ниво на 
сигурност на енергийните 
доставки. 

Подписването на спо-
разумението между петте 
държави за Набуко е важна 
крачка, защото е получило 
подкрепата на всички дър-
жави, участващи в него, 
увери бившият министър 

Трябва да подкрепим и Южен 
поток, макар че ще е по-скъп,  
настояват депутати

Галя Кларк
gclark@pari.bg

Интервю Райнхард Мичек, управляващ директор на Nabucco Gas Pipeline International GmbH

на икономиката и енерге-
тиката Петър Димитров. По 
повод мнението на бившия 
премиер Сергей Станишев, 
че за България не по-малко 
важен и е Южен поток, 
министърът на икономика-
та, енергетиката и туризма 
Трайчо Трайков коментира, 
че преговаряме за Южен 
поток, но той ще струва 
два пъти повече от Набуко. 
Според депутата от Синя-

та коалиция Иван Иванов 
Южен поток се изчислява 
на 20 млрд. EUR, а Набу- 
ко - на 9 млрд. EUR. 

Трябва да имаме съгла-
сие и по Южен поток, и 
по АЕЦ Белене, а не само 
по Набуко, е мнението на 
депутата от ПГ на Атака 
Павел Шопов. Според него 
колкото повече тръби мина-
ват през България, толкова 
по-добре.

Разминаване
Рамадан Аталай (ДПС) 
се опита да всее раздор в 
пленарната зала, като иро-
низира доскоро неясната  
българска позиция. Той по-
моли депутатите на ГЕРБ 
да гласуват за пръв път 
против личното мнение на 
Бойко Борисов, който е ка-
зал в Германия, че Набуко 
няма как да стане. 
Премиерът ме озадачи, ко-

Това е европейски, а не антируски проект 
 ▶ Господин Мичек, докъде 

всъщност стигна проек-
тът Набуко?

- В момента върви ин-
тензивна работа по про-
екта Набуко. Както и се 
очакваше, 2009 беше много 
успешна година за проекта. 
Историческото междупра-
вителствено споразумение 
бе подписано в Анкара, 
подробният инженеринг 
започна за всички държа-
ви, свързани с газопровода 
Набуко. 

Има много динамика по 
проекта и всички акцио-
нери са решени да го реа-
лизират. 

 ▶ Кои са основните успехи 
на проекта досега?

- Подписването на между-
правителственото споразу-
мение в Анкара през юни 
2009 г. беше важен крайъ-
гълен камък за Набуко, тъй 
като е валидно за 50 години. 
То осигурява стабилна за-
конова рамка за проекта и 
еднакви условия за всички 
участници. Междуправи-
телственото споразумение 
регулира тарифните методи 
по целия маршрут и гаран-
тира, че около 50% от ка-
пацитета ще се продават на 
трети страни. Това е много 
положително за проекта.

 ▶ Какви нови стъпки очак-
вате през тази година?

- Най-важните стъпки 
включват детайлно инжене-
рингово планиране, което в 
момента се ръководи от пет 
местни инженерни фирми 
от всички държави, включе-
ни в Набуко. В близките ме-
сеци ще стартираме ОВОС 
и оценка на социалното 
въздействие и ще осигурим 
финансиране на Набуко. 
Ние очакваме финалното 
инвестиционно решение да 
бъде взето в края на 2010 г. 
Нещо повече, тази година 
ще приключи процедурата 
за продажба на преносните 
капацитети под формата на 
дългосрочни договори. 

 ▶ Каква ще е цената на 
газопровода и кой ще я 
плати в това време на 
криза и рецесия?

- Финансовата криза няма 
въздействие върху Набуко. 
Точно във времена на ико-
номическата криза инвес-
титорите възнамеряват да 
финансират дългосрочни 
проекти като Набуко. На-
шата финансова структура 
е стабилна, тъй като е бази-
рана на диверсифицирана 
група кредитори. Две трети 
от финансирането ще се 
осигурят от кредитори, а 
една трета ще бъде внесена 
от акционерите на Набу-
ко. Ние сме в разговори с 
Европейската инвестици-

онна банка, Европейската 
банка за възстановяване и 
развитие, Международната 
финансова корпорация IFC 
и с кредитни експортни 
агенции за финансиране. 

 ▶ Заплаха ли е за проекта 
Набуко, че активно се ра-
боти и по проекта Южен 
поток. още повече като 
се има предвид, че Русия 
се е договорила с Азербай-
джан да купува техния 
газ?

- Европа ще се нуждае от 
внос на много повече газ 
в бъдеще и заради това са 
нужни и други  газопрово-
ди. Набуко не е антируски, 
а е европейски проект за 
диверсифицирането на дос-
тавките на газ. Освен това 
Набуко е водещият проект 
в Южен коридор, защото е 
изгоден и в по-напреднала 
фаза на развитие. Южен 
поток не бива да се при-
ема като конкуренция за 
Набуко.  

 ▶ откъде Набуко ще 
взема газ? Азербайджан 
ще подава газ за Русия, 
а иран е под ембарго. в 
ирак пък има твърде мал-
ка продукция на газ въпре-
ки големите им залежи. 

- Всъщност не Набуко, а  

европейските газови тър-
говци ще договорят газа 
с доставчиците. Азербай-
джан е договорил скромен 
обем от 1 млрд. куб. м за 
Русия и тази договорка въ-
обще няма влияние върху 
проекта ни. 

Газовото находище Шах 
Дениз в крайбрежните во-
ди на Баку ще доставя 16 
млрд. куб. м годишно, но 
това още не е договорено. 
Набуко очаква от 8 до 10 
млрд. куб. м от това нахо-
дище. 

Акционерите OMV and 
MOL придобиха дялове в 
голямо газово находище в 
Ирак, където има добив. 
Оттам също може да се 
изнасят около 10 млрд. куб. 
м годишно за Европа. Ак-
ционерът RWE придоби 
дялове в газово находище 
в крайбрежните води на 
Туркменистан, от което 
също може да доставя газ 
чрез газопровода Набуко. 

Богатите на газ региони 
като Каспийския, Средния 
изток и Египет все още не 
са свързани с европейски-
те пазари чрез система от 
газопроводи. Проектът за 
газопровод Набуко ще от-
вори нов път за доставки за 
Европа, свързвайки Турция 
с Австрия през България, 

Румъния и Унгария. Ка-
спийският регион и Близ-
кият  изток са най-богатият 
регион на газ в света и от-
там ще има достатъчно газ 
за проекта, тъй като Набуко 
никога няма да е зависим 
само от един-единствен из-
точник.  

 ▶ Парламентът ни ра-
тифицира вчера проек-
та Набуко. Каква ще е 
следващата стъпка за 
България? 

- Следващата стъпка в 
проекта за България ще е  
изготвяне на необходимите 
оценки за въздействие на 
околната среда и на социал-
ното му въздействие.

 ▶ Кога очаквате газопро-
водът да бъде построен и 
успешно да заработи?

- Фазата на строителство 
ще продължи от 2011 до 
2015 г. и първият газ ще 
тръгне през 2014 г., когато 
ще стартира оперативната 
фаза. 

В началото на тази фаза 
газопроводът ще може да 
транспортира капацитет от 
8 млрд. куб. м годишно. 
Този обем ще нарасне до 
максимума от 31 млрд. куб. 
м годишно до  2020 г.

Галя Кларк
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Набуко няма да реши 
всички проблеми на 
България, защото само 15 
млрд. куб. м годишно ще 
е за страните, през които 
минава газопроводът. 
Така за България ще има 
около 2-2.5 млрд. куб. м 
на година, което не може 
да покрие нуждите на 
българските граждани. 
Коалиция за България ще 
подкрепи ратификаци-
ята на споразумението, 
защото това е ясен израз 
на политиката на бъл-
гарското правителство за 
възможностите за дивер-
сификация. В България 
дълги години се говореше 
за това, че е нужна дивер-
сификация, но реалната 
политика в търсене на 
проекти започна при пре-
дишното правителство. 
Набуко както всеки голям 
инфраструктурен проект 
трябваше да преодолява 
много пречки.

Около 9 млрд. EUR е 
цената на проекта. Няма 
голям инфраструктурен 
проект, който да не над-
хвърли първоначалната 
цена. Пълният капаци-
тет на проекта ще бъде 
постигнат към 2020 г. 

Четвъртък 4 февруари 2010  pari.bg

Тръбата няма да  
покрие нуждите ни

Дотогава много неща ще 
се променят, в това число 
и цената. България винаги 
е отстоявала важността на 
проекта. Ако се чакаше 
гарантираното производ-
ство на тези 25-30 млрд. 
куб. м газ годишно, това 
споразумение нямаше да 
се случи. 

Докато се реализира 
Набуко, България трябва 
да си гарантира достав-
ките на газ. Трябва да 
се гарантира и строежът 
на Южен поток. Кол-
кото повече енергийни 
проекти минат през 
България, толкова повече 
страната ни ще бъде 
важен енергиен център. 
Управляващите освен по 
Набуко трябва да работят 
и за реализирането на 
Южен поток. 

И двата проекта за газопроводи са несигурни
Тове Скарстейн,
посланик на Норвегия 
в България

Надявам се България да 
успее да изясни позицията 
си за Набуко, защото за 
сигурността й са важни 
доставките на газ. Пробле-
мът е, че и двата проекта 
- и Набуко, и Южен поток, 
са несигурни. Това комен-
тира специално за в. Пари 
Тове Скарстейн, посланик 
на Норвегия у нас. Според 
нея пред проекта има много 
въпроси - кой ще го финан-
сира, каква ще е цената му 
и ще има ли достатъчно 
газ, както и кои ще са дос-
тавчиците. 

Когато правите такава ог-
ромна инвестиция, трябва 
да сте сигурни в достав-
чиците и купувачите, каза 
г-жа Скарстейн. Освен то-
ва те да се споразумеят за 
цената. 

Според дамата дипломат 
за Норвегия Набуко не е 
конкурент, защото сканди-

навската държава е втората 
в Европа страна доставчик 
на газ. Осло доставя газ на 
Франция, Италия, Полша. 

Норвегия и Азербайджан
Нуждата от газ и енергия 
в Европа само нараства, 
а норвежкият газ не мо-
же да снабди цяла Европа, 
заяви Тове Скарстейн. За 
Норвегия  ситуацията била 
интересна, защото газът за 
Набуко е предвиден да ид-
ва главно от Азербайджан. 
Именно там в най-голямо-
то газово находище Шах 
Дениз, а най-големият ак-
ционер в Шах Дениз е нор-
вежката газова компания  
Статойл. Това не е полити-
чески въпрос, а бизнес въ-
прос за Статойл, подчерта 
посланикът на Норвегия. 
От газовата компания биха 
искали да видят Набуко 
реализиран, защото това е 
краткият път да се вземе 
газ за европейските пазари. 
Газът не може да остане 
в Азербайджан, трябва да 
се продаде на европейски-

Сергей Станишев,
председател на ПГ на Коалиция 
за България

гато в Турция каза, че ще 
работи усилено за проекта 
Набуко, добави Рамадан 
Аталай. 

Председателят на НС 
Цецка Цачева обясни, че 
няма драма, и депутатите 
няма да гласуват против 
Борисов, тъй като пред-
ложението за ратифика-
ция на споразумението е 
внесено от Министерския 
съвет. 

те пазари. Статойл правят 
сондажи, проучват износа 
на газ за Европа и точно 
затова им е нужен този 
Южен коридор, смята Тове 
Скарстейн. 

Несигурността
Няма проблем двата про-
екта Набуко и Южен поток 
да вървят успоредно, няма 
да има конкуренция между 
двата. Независимо кой ще 
следва България, и двата - и 
Южен поток, и Набуко, са 

несигурни в момента, каза 
г-жа Скарстейн. Въпросът 
е кой ще инвестира в тези 
газопроводи. 

Предвидените европей-
ски пари за Набуко не са 
достатъчни, финансиране-
то не е изяснено. Не е ясно 
и откъде ще се взема газ за 
Набуко, е нейното мнение. 
Когато се инвестира в тези 
енергийни проекти, се ин-
вестира не за година-две, а 
за дълъг период.  

Галя Кларк

Трябват 
9 млрд. 
EUR
Стойността на проекта 
Набуко е 9 млрд. EUR, 
осигурени от страните 
участници чрез газовите 
им компании и при-
влечено финансиране. 
Междуправителственото 
споразумение е подпи-
сано на 13 юли 2009 г. в 
Анкара. Проектът Набуко 
се осъществява от бази-
раната във Виена компа-
ния Nabucco Gas Pipeline 
International GmbH. Парт-
ньори в нея с равни дяло-
ве от 16.66% са: Българ-
ският енергиен холдинг, 
Botas (Турция), Transgaz 
S.A. (Румъния), MOL 
Natural Gas Transmission 
Pls (Унгария), OMV Gas 
GmbH (Австрия) и RWE 
(Германия). 

Компанията ще осигу-
рява финансирането и 
ще експлоатира съоръ-
женията като преносен 
оператор. Ще се събират 
транзитни такси за пре-
нос на газ. За разлика от 
други проекти Набуко ще 
въведе режим на обратен 
поток, при който е въз-
можно да се доставя при 
нужда газ за България от 
Австрия. 

При достигане на пъл-
ното натоварване на 
тръбата транзитиращите 
страни ще получават 
12-15 млрд. куб. м, а 
държавите от Централна и 
Западна Европа - 13.5-16 
млрд. куб. м.

Мнение

Партньорство

СнимКа марина анГелова

РУСИЯ

БЪЛГАРИЯ

РУМЪНИЯ

ТУРЦИЯ

ЧЕРНО МОРЕ

СЪРБИЯИТАЛИЯ

АВСТРИЯ УНГАРИЯ

ГЪРЦИЯ

СОФИЯ

БЕРЕГОВАЯ

ВАРНА

АНКАРА

ИСТАНБУЛ

ВИЕНА

БУДАПЕЩА

БУКУРЕЩ

Набуко
Южен поток
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Барозу призова да 
намерим със съсе-
дите консенсусно 
решение

Гръцките митничари ще 
стачкуват днес и утре за-
ради увеличените данъци 
върху доходите им. Така със 
сигурност всички пунктове 
по гръцката граница през 
тези два дни ще бъдат бло-
кирани, предупредиха от 
Кризисния щаб у нас.

Затягане
За капак стана ясно, че ско-
ро решение на проблема с 
гръцките фермери няма да 
има. Националният коорди-
национен комитет на земе-
делците в Гърция е взел ре-
шение да бъдат продължени 
и дори засилени протестни-
те действия. Министърът 
на земеделието вече не се 
считал от протестиращите 
за фигура, която може да 

След фермерите и гръцките 
митничари блокираха границата

Преписка срещу България 
от Европейската комисия за 
нерегламентирана държав-
на помощ заради заменките 
на гори е заведена от Ев-
ропейската комисия. Това 
съобщиха премиерът Бой-
ко Борисов и министърът 
на земеделието Мирослав 
Найденов. До 20-дневен 
срок правителството трябва 
да докаже на Брюксел, че 
това не е държавна помощ, 
в противен случай ще бъ-
дем глобени с минимум 55 
млн. EUR, заяви Борисов. 
Той обвини правителство-
то на тройната коалиция, 
че заради тях сега в тези 
кризисни времена ще се 
наложи да се вадят пари от 
бюджета.

Стъпки
Предстои среща с главния 
прокурор Борис Велчев и 
председателя на парламен-
та Цецка Цачева, за да се 
намери изход от патовата 
ситуация, обясни преми-
ерът. Аз няма да се опит-
вам да доказвам, че това не 
е държавна помощ, беше 
категоричен Борисов. Той 
допълни, че няма и да плати 
„далаверата на тройната 
коалиция”. Всички знаем 
как Станишев, царят и До-
ган са раздавали горите 
на свои близки, каза още 

премиерът.

Причини
Преписката срещу Бълга-
рия е заведена в Главна 
дирекция Конкуренция 
на Европейската комисия. 
Брюксел е поискал от пра-
вителството ни информа-
ция  на кои имоти е бил 
променен статутът и кои са 
в процес на промяна. Спо-
ред изнесената от Борисов 
информация искът само за 
15 от 47 заменки, за които 
Брюксел има информация, 
ще е за 55.205 млн. EUR. 
Сумата е изчислена на ба-
зата на разликата между 
реалната цена на терените 
и цената, на която са склю-
чени сделките. Става дума 
за заменки в Панчарево, 
в Несебър, Разлог и Созо-
пол. Земеделският минис-
тър Мирослав Найденов 
уточни, че ако имотите са в 
статут на регулация, сумата 
щяла да скочи до 126 млн. 
EUR. Найденов уточни, 
че не е ясно кой е подал 
жалбата до Брюксел, но се 
предполага, че искът е от 
неправителствени органи-
зации.

Реакции
Не може да има жалба без 
автор, коментира депутатът 
от Коалиция за България 

Любен Корнезов. По ду-
мите му трябва да се види 
има ли такава жалба, какво 
пише в нея, какви са аргу-
ментите. Корнезов уточни, 
че съдът още не е сези-
ран за тези случаи. Проце-
дурата за разглеждане на 
една замяна е по реда на 
Гражданския процесуален 
кодекс и тя отнема месеци. 

Жалбата до Брюксел е 
подадена още през 2008 г. 
от неправителствени орга-
низации, каза пред в. Пари 
ресорният зам.-министър 
по горите Георги Костов. 
Той обясни, че това е била 
реакция срещу вихрещите 
се заменки. Чак сега обаче 
е дошъл ред тя да бъде 
разгледана и Брюксел да 
отговори. Абсурдното е, че 
тогава ги подкрепях, а сега 
аз ще трябва да се справям 
с последствията, но за жа-
лост зелените в момента си 
мълчат, коментира зам.-ми-
нистърът. Той допълни, че 
в наша полза пред Брюксел 
ще е мораториумът върху 
смяната на предназначе-
нието на терените, който 
правителството наложи с 
идването си на власт. Реше-
нието на проблема е изцяло 
в ръцете на юристите, днес 
работна група ще заседава 
по казуса с горските замен-
ки, увери Костов.  

НАП
Данъчни ще 
проверяват 
свои
След седмица започва про-
верка на всички 7700 слу-
жители на НАП за непла-
тени глоби към държавни 
институции. След това ще 
бъдат проверявани и слу-
жителите в Министерство-
то на финансите, а след 

това и хората, работещи в 
администрацията. Хиля-
ди държавни служители 
не са си платили глобите, 
показва анализ на приход-
ната агенция. Средно един 
чиновник има глоби между 
50 и 60 лв. Изпълнителни-
ят директор на НАП Кра-
симир Стефанов даде гра-
тисен период до утре на 
данъчните да платят прос-
рочените си задължения.
Б. вачева | pari.bg 

Заменките на гори 
разгневиха Брюксел
Еврокомисията ни обвини в 
нерегламентирана държавна 
помощ от 55 млн. EUR

втори удар
Оказа се, че има и вто-
ро писмо от Европейска-
та комисия. Този път от 
Брюксел ни размахват 
пръст заради неспазване 
на европейското законода-
телство по отношение на 
финансирането по програ-
мата за селските райони. 
По тази причина България 
може да бъде изключена от 
финансирането на програ-
мата, което е в размер на 

3.2 млрд. EUR, до 2013 г., 
каза Мирослав Найденов. 
Той допълни, че одитът на 
Програмата за развитие на 
селските райони е показал 
пропуски при обществени-
те поръчки като например 
допускането на бенефици-
енти, които не отговарят на 
изискванията, или нереал-
ни оферти. 

В момента се изготвя на-
редба, по която да се при-
емат документи съгласно 

изискванията на Брюксел, 
заяви шефът на ДФ Земе-
делие Калина Илиева. Тя 
увери, че по този начин 
проблемът с ЕК ще бъде 
решен. Няма да има нужда 
кандидатите за европари 
да подават проектите си 
отново, от тях ще бъдат 
изискани само допълни-
телни документи, увери 
Илиева.

Биляна вачева
Светлана Трифоновска

и България „да се наме-
ри консенсусно решение”. 
Той е провел 40-минутен 
разговор с премиера Бойко 
Борисов, в който е уверил, 
че ЕК е готова да използ-
ва „всички необходими 
законни възможности за 
осигуряване на свободното 
движение на стоки, което е 
гарантирано”. 

Загуби
Около 600 хиляди лева 
са преките загуби на 25 
фирми, които до края на 
вчерашния ден са пода-
ли документи за доказва-
не на претърпени загуби 
от блокадата на българо-
гръцката граница, съобщи 
транспортният министър 
Александър Цветков. 

бъде надежден партньор 
в преговорите. Исканията 
на фермерите са за преки 
срещи с министър-предсе-
дателя Папандреу. 

Генералният консул на 
България в Солун Лъче-
зар Иванов предупреди за 
изостряне на противоре-
чията между пътуващите 
и фермерите. Протестира-
щите прилагат метода за 
пропускане на превозни 
средства според тяхната 
преценка. От една колона от 
200 камиона се пропускат 
изборно 10 камиона и това 
създава голямо напрежение 
сред останалите, особено 
ако камионите, които са 
пропуснати, са пристигна-
ли последни на границата, 
каза Иванов. 

Консенсус
В същото време предсе-
дателят на Еврокомисия-
та Жозе-Мануел Барозу 
призовава между Гърция 

 ▶ Барозу изрази надежда, че ще може да бъдат избег-
нати дълги законови процедури между България и 
Гърция

 ▶ Действията на тройната коалиция отново предизвикаха гнева на премиера 
Бойко Борисов снимка марина ангелова

снимка емилия костадинова
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Фирми кредитират 
безлихвено болниците
Вносители на ме-
дицинска техника 
и консумативи за-
плашват, че ще спрат 
доставките заради 
несъбрани вземания 
от над 100 млн. лв.

Болниците у нас масово не 
плащат задълженията си 
към фирми - доставчици 
на медицинска апаратура, 
консумативи и лабораторна 
техника у нас. Дълговете  
им надхвърлят 100 млн. лв., 
като просрочените с над 
една година задължения 
са 55%. Общо 22 фирми от 
бранша написаха отворено 
писмо до медиите, в кое-
то разказват за проблеми-
те си. Сред най-големите 
кредитори на здравните 
заведения в момента са 
Медимаг-МС, Диамед, Ме-
дицинска техника инжене-
ринг, Диамед, Дарис МС, 
Дрегер Медикал България, 
Екос Медика. 

Длъжниците
Болниците, които дължат 
65-70% от парите на фир-
мите, са ВМА, болница 
Лозенец, УМБАЛ Св. Ге-
орги-Пловдив, УМБАЛ Св. 
Марина-Плевен, УМБАЛ 
Г. Странски-Ст.Загора, На-
ционалната кардиологична 
болница, МБАЛ-Бургас и 
МБАЛ-Ловеч. Фирмите 
осигуряват на лечебните 
заведения модерна апа-
ратура за диагностика - 
компютърни томографи, 
ангиографи, рентгени. От 
консумативите най-скъ-
пи са животоспасяващите 

Без таван на лихвите по 
потребителските кредити 
Клиентите ще могат 
да се отказват от вече 
взети заеми
Промяната на лихвените 
нива за потребителските 
кредити предизвика бурни 
дебати сред членовете на 
икономическата комисия и 
представителите на БНБ при 
второто четене на Закона за 
потребителския кредит.

Спорове
Да има горна граница при 
промяната на лихвите по 
взети кредити поискаха 
депутатите от Коалиция за 
България Анна Янева и Яна-
ки Стоилов. Янева предложи 
таванът при увеличаване 
на лихвените нива да бъде 
Либор и рисковата премия за 
страната. Идеята й цели за-
щита на интереса на потре-
бителите. Не искаме да огра-
ничаваме банките, а правото 
им да вдигат лихвите повече 
от определени нива, поясни 
тя. Подуправителят на БНБ 
Калин Христов се обяви 
против това предложение. 

По думите му няма таван 
при лихвите по депозитите 
и ако има при лихвите по 
кредитите, това би създало 
проблем. Той посочи още, че 
в период на криза идеята за 
обвързване на лихвата с рис-
ковата премия на страната не 
е добра, защото при рецесия 
премията расте.

Слагането на таван за вди-
гането на лихвите няма да 
даде резултат, обясни пред-
седателят на икономическата 
комисия Мартин Димитров. 
Против слагането на таван се 
обяви и  зам.-председателят 
на икономическата комисия 
Стоян Мавродиев. По думи-
те му, ако това се приеме, ще 
има недобросъвестни банки, 
които ще вдигнат лихвите.

В крайна сметка таван по 
лихвите на потребителските 
кредити няма да има.

Решение
Икономическата комисия 
прие Закона за потребител-
ския кредит на второ четене. 
Промените в него са свърза-
ни с възможността за отказ 

от кредит, въвеждането на 
горна граница за потреби-
телски кредит и недопус-
кането на подвеждащи  ре-
кламни текстове за заемите. 
Законът ще влезе в сила от 
12 май тази година.

оценка
Ще има позитивен ефект от 
текстовете на закона, заяви 
пред в. Пари Даниела Бо-
бева, директор на дирекция 
Международни отношения и 
европейска интеграция. По 
думите й той ще се прилага 
ефективно, ако хората знаят 
интересите си. Затова има-
ме намерение съвместно с 
Асоциацията на банките да 
направим брошура, в която 
да опишем на потребителите 
какво могат да постигнат на 
основата на новия Закон за 
потребителския кредит, до-
пълни тя. Освен по-добра за-
щита на потребителите този 
закон ще постигне и повече 
информираност и разширя-
ване на финансовите услуги, 
обясни Бобева.

Радослава Димитрова

сърдечни клапи и проте-
зи, пейсмейкъри, стентове 
и катетри за инвазивната 
кардиология, уточни за  
в. Пари Силвия Петрова, 
управител на Медимаг-
МС. 

Кредитиране
Фирмите искат промени 
в договорите, по които се 
извършват обществените 
поръчки в здравеопазва-
нето. Сроковете за разпла-
щане с фирмите трябва да 
бъдат по-кратки, защото 
при отложените плащания 
болниците на практика не 
може да преценят правил-
но бюджета си и харчат па-
ри, които нямат, коментира 
още Силвия Петрова, която 

е председател на Асоциа-
цията на фирмите вноси-
телки от бранша. Според 
нея е некоректно да искаш 
доставка на консуматив до 
един час, а да го платиш, 
когато решиш. Гаранцията 
за изпълнението на догово-
ра се внасяла в максимален 
размер - 5% от стойността 
на поръчката, в банка или 
в касата на болницата, ко-
ято на практика ги ползва 
безлихвено, обясни още 
Петрова. Това са пробле-
ми от 10 години, те също 
трябва да бъдат решени 
като част от болничната 
реформа, смята тя.

Незабавно болниците да 
покрият поне част от прос-
рочените си задължения 

към фирмите, настояват 
търговците на медицинска 
техника. Промените за тър-
говете в здравеопазването, 
за които настояваме, ще 
освободят свеж ресурс за 
нас, казва Ангел Христа-
нов, финансов директор на 
Медицинска техника инже-
неринг. 

Ако ситуацията не се про-
мени - спираме доставки-
те през пролетта, а  лятото 
чакаме първите фалити на 
фирми от бранша, допълва 
той. Според Петрова обаче 
фирмите ще може най-много 
още един месец да издържат, 
след което ще бъдат прину-
дени да спрат доставките на 
болниците. 

   Светлана Желева

▶ Незабавно болниците да покрият поне част от просрочените си задължения към 
фирмите, настояват търговците на медицинска техника 

Вече ще получаваме  
10-годишни визи за САЩ
Близо 80% от бълга-
рите, кандидатствали 
за виза през 2009 г., 
са я получили

САЩ ще издават визи, ва-
лидни за 10 години, на всеки 
българин, който отговаря на 
условията за получаването 
им. Това съобщи американ-
ският посланик Джеймс Уор-
лик след среща с премиера 
Бойко Борисов и министри. 
Решението влиза в сила от 
днес, уточни Уорлик. 

Сигнал
По думите на американския 
посланик по този начин 
ще се улеснят българските 
бизнесмени, туристи и сту-
денти, които само с едно 
посещение в посолството 
да получат виза, валидна за 
10 години. По време на раз-
говора между българското 
правителство и американ-
ския посланик е обсъждана 
програмата за отменяне на 
визите със САЩ. Надяваме 

се, че това ще бъде възпри-
ето като сигнал за доверие 
между България и САЩ. В 
дългосрочна перспектива се 
надяваме България да бъде 
включена в програмата за 
отмяна на визите, каза още 
Уорлик. 

ограничения
През миналата година близо 

80% от българите, които са 
кандидатствали за щатска 
виза, са получили положи-
телен отговор. В момента 
американското посолство у 
нас издава различни видове 
визи, като срокът им варира 
от един месец до пет години. 
Таксата за издаване на виза 
е 131 USD.

Биляна вачева

▶ Надяваме се по-нататък България да бъде включена 
в програмата за отмяна на визите, каза американски-
ят посланик Джеймс Уорлик снимка марина ангелова

Ангел Христанов,
финансов директор на медицин-
ска техника инженеринг 

100 хил. лв. отчетохме 
като загуба на фирмата
Отчитаме 100 хил. лв. 
стари несъбрани вземания 
от лечебни заведения за 
времето от 2004 до 2006 
г., които вече счетоводно 
отчетохме като загуба. 
Болниците предпочитат 
да покриват плащания по 
нови фактури, докато тези 
със задна дата ги забавят. 
Защото, след като мине 3-
годишна давност, те стават 
на практика несъбираеми. 
Не е редно лечебните 
заведения да имат дъл-
гове към нас, а в същото 

Доц. Коста Костов, 
изп. директор на мБал  
стара Загора

Остойностяването  
ще реши проблема
Остойностяването на 
всички медицински 
дейности ще реши про-
блема със задълженията 
на болниците. 

Задълженията ни 
възлизат на 1.5 млн. 
лв. - основно за меди-
каменти и консумативи. 
Проблемът е в недофи-

време да искат неустойки. 
Разсроченото плащане 
се отлага прекалено във 
времето - трябва да е от 
30 дни, максимум до 90 
дни. Лечебните заведе-
ния трябва да подготвят 
погасителни планове, зад 
които да застанат не само 
мениджърите им, но и 
принципалът - здравното 
министерство. 

нансираните клинични 
пътеки. Годишно през 
болницата минават 
около 12 хил. пациенти 
и всички те разчитат на 
качествено медицинско 
обслужване.

Доц. Божидар Хаджиев,
изп. директор на УмБал  
св. георги Пловдив

До две години ще 
ликвидираме дълга
Всички задължения 
на най-голямата бол-
ница в България - Св. 
Георги в Пловдив, са 35 
млн. лв., от тях в прос-
рочие са 11 млн. лв. 
Приемаме задължения-
та си и ще ги обгрижва-
ме, като целта е до две 
години и половина да 
ликвидирам дълговете 
и да изведа болницата 
на положителен фи-
нансов резултат. За да 
го постигна, не искам 

субсидии от държавата. 

Мениджър съм от 6 
месеца и съм постигнал 
положителен финансов 
резултат от 2 млн. лв. 
Ще бъда в постоянен 
диалог с кредиторите 
и ще търся разумни 
срокове за погасяване 
на задълженията си. 
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Започваме  
една от  
най-големите     
инвестиции

 ▶  Господин Андронов, Лу-
койл Нефтохим спря про-
изводствата си, за да 
изпълни мащабен планов 
ремонт. Какво цели той и 
предстои ли съкращение 
на производства след при-
ключването на ремонта?

- Плановото спиране на 
всички основни обекти на 
дружеството е до 7 март, 
когато ще извършим обрат-
ното пускане на обектите 
в експлоатация. Тази опе-
рация е типична за всич-
ки нефтопреработващи и 
нефтохимически заводи. 
Разликата e в това, че днес, 
когато се стремим да изгра-
дим едно съвременно неф-
тохимическо предприятие, 
нашата цел е този ремонт да 
бъде направен максимално 
качествено и да увеличим 
периода на междуремонт-
ния пробег. Целим след 
този капитален ремонт да 
преминем към петгодишен 
междуремонтен пробег. 

Сериозно се подготвихме 
за този ремонт. Генерален 
изпълнител ще бъде компа-
нията Балкани ЛК, а нейни 
подизпълнители ще са око-
ло 37 други предприятия. 
Ежедневно в ремонтните 
работи ще бъдат включени 
около 2000 души. По време 
на ремонта имаме намере-
ния да извършим и редица 
инвестиционни дейности. 
Основните от тях са стро-

След ремонта няма да има 
спрени производства  
в Лукойл Нефтохим, казва  
Сергей Андронов

Русе
Корабният  
завод пусна на 
вода нов съд
Русенска корабостроител-
ница АД спусна на вода 
нов кораб - високотехно-
логичен асфалтовоз. Той 
е втори подобен, поръчан 
от Алжирското държавно 
параходство. Плавателни-
ят съд е изготвен изцяло от 
техническия отдел на Кора-
бостроителница Русе АД, 
похвали се изпълнителният 
директор Игнат Трайков. 
Във Варна пък вчера бе пре-
даден на своите собствени-
ци - Scheepvaartbedrijf, сухо-
товарният кораб Meridian, 
произведен през миналата 
година в Русе. 

София
Карти в интернет 
показват 
ремонтите 
Карти в интернет ще ни 
показват кои са местата, 
на които се правят пътни 
ремонти, както и какво е 
състоянието на трафика в 
София. Втората карта ще 
показва трафика по основ-
ните трасета на градския 
транспорт в столицата. Тя 
е достъпна чрез сайта на 
центъра www.sumc.bg и 
работи в онлайн режим. 
Картата обхваща към 
момента 30 кръстовища в 
София в централната град-
ска част и прилежащите 
части.
К. Янева | pari.bg

Държавата продава 
миноритарния си дял 
в ЕРП

Агенцията за приватизация 
и Агенцията за следприва-
тизационен контрол ще се 
слеят, стана ясно вчера след 
приемането на второ четене 
на законопроекта за измене-
ние на Закона за приватиза-
ция и следприватизационен 
контрол в парламентарната 
икономическа комисия. Но-
вата агенция ще бъде под 
шапката на МС. Според за-
конопроекта АПСК ще мо-
же да приватизира не само 
изцяло държавни дружества, 
но и обособени части от 
имуществото на търговски 
дружества с повече от 50% 
държавно участие.

Цел
Сливането ще намали раз-
ходите с около 240 хил. лв. 
годишно. Надзорният съвет 
на АПСК ще бъде 7-членен, 
като всяка парламентарна 
група може да предложи до 
три лица за членове на съве-
та. Изпълнителният съвет ще 

се състои от трима членове.
Според вносителите на зако-
нопроекта приватизацията в 
България е почти завършена, 
така че обединението на две-
те агенции няма да попречи 
на довършването на прива-
тизационните сделки. 

За продажба
За в. Пари зам.-министърът 
Евгени Ангелов коменти-
ра, че през 2010 г. освен 
Булгартабак холдинг АД 
за приватизация се под-
готвят още 5-6 дружества. 
Сред тях най-вероятно ще 
бъдат електроразпредели-
телните дружества, в които 
държавата в момента има 
миноритарен дял (33%). 
За ВМЗ ЕАД той смята, 
че внимание трябва да се 
обръща преди всичко на 
оздравяването му. Лоби-
раме дружеството да има 
повече поръчки, което да 
подобри състоянието му. 
Едва след това ще се мисли 
за приватизацията му, каза 
зам.-министърът. Работи се 
и по въпроса ТЕЦ София да 
се прехвърли на общината. 

Татяна Манчева

Сливат приватизация и 
контрол в една агенция

ителството на водородна 
компресорна инсталация, 
реконструкция на воден 
блок № 9, завършване на 
строителството на котел-
утилизатор на инсталация 
АВД-1. Не планираме за-
криване на инсталации - 
всички, които са работили 
преди  ремонта, ще работят 
и след него.

 ▶  означава ли това, че не 
предвиждате и оптимиза-
ция на персонала?

- Оптимизация в числе-
ността на персонала про-
веждаме постоянно чрез 
аутсорсинг на някои от под-
разделенията. Но масови 
съкращения не предстоят.

 ▶  Как се отразява кризата 
на инвестициите на ком-
панията? 

- През предходните две 
години сме инвестирали 
тук повече от половин ми-
лиард долара. И сега в пър-
вото тримесечие на 2010 
г. планираме да завършим 
строителството на няколко 
нови обекта, които ще бъдат 
въведени в експлоатация. 
Започваме строителство на 
уникален със своята тех-
нология и характеристики 
комплекс за хидрокретинг. 
Мисля, че това ще е един 
от най-големите инвести-
ционни проекти в Бълга-
рия. Комплексът ще бъде 

построен в близките 3-4 
години и съществено ще 
измени асортимента на на-
шите продукти, ще увеличи 
дълбочината на преработ-
ката на нефта и ще увеличи 
дела на моторните горива, 
произвеждани тук. 

През 2009 г. бяхме при-
нудени да спрем производ-
ствата на полимери. Се-
га планираме в най-скоро 
време да пуснем в експло-
атация инсталацията за по-
липропилен. Това ще стане 
през второто тримесечие на 
тази година след провежда-
не на някои инвестиционни 
мероприятия. 

 ▶  от пролетта на тази 
година България налага 
нови екоизисквания за 
горивата на вътрешния 
пазар. изисква ли това 
от вас нови инвестиции 
и разкриване на нови про-
изводства?

- Ние и партньорите ни 
Лукойл България и Литаско 
сме готови да се съобразим 
с новите правила. Ние обез-
печаваме вътрешния пазар 
с моторни горива с най-ви-
соко качество по стандарт 
Евро 5. Имаме готовност 
да произвеждаме биодизел 
и маркирани горива, които 
се изискват от промените 
на законодателството в Бъл-
гария. Ще трябва да извър-
шим неголеми инвестиции, 

Интервю Сергей Андронов, председател на УС на Лукойл Нефтохим Бургас АД

за да изградим възлите за 
смесване, а биокомпонента 
ще закупуваме отвън. 

 ▶  Как се отразява светов-
ната криза на производ-
ството на Лукойл Нефто-
хим и какви антикризисни 
мерки предприемате през 
2010 г.?

- Безусловно световната 
финансова криза се отразя-
ва негативно и на нашето 
предприятие. 

Понамаляха обемите на 
потребление на вътрешния 
пазар и сега ние сме при-
нудени да вземем мерки 
за оптимизиране на раз-
ходите, включително и на 
енергопотреблението. Фо-
кусираме вниманието си 
върху енергийната ефек-
тивност. Разработили сме 
програма по оптимизация 
на разходите и в нейните 
рамки осъществяваме дей-
ността си. 

Още през миналата годи-
на снижихме обема на пре-
работвания от нас нефт с 
около 10%. В условията на 
криза смятаме, че в момен-
та поддържаме оптимал-
ното ниво на преработка, 

Четири кандидата за оценка на         комплекса Супер Бургас
Проектът предвижда 
изграждането на нов 
пътнически терми-
нал на морска, жп и 
автогара 

Четири кандидата ще се кон-
курират в обществената по-
ръчка за изготвяне на пред-
инвестиционно проучване 
на проекта за изграждане на 
Зона за обществен достъп 

на интермодален пътниче-
ски терминал Морска гара, 
ЖП гара и Автогара Бургас, 
известен повече като проек-
та Супер Бургас. Офертите 
бяха отворени на 2 февруари 
пред 9-членна комисия и 
двама наблюдатели от не-
правителствената организа-
ция Обединени сдружения 
за граждански контрол. 

В тримесечен срок коми-
сията ще трябва да определи 

кой е победител. Кандидати 
за изготвяне на прединвес-
тиционното проучване са 
обединение Плана - Енер-
гопроект хидроенергетика, 
консорциум Зона ОД, кон-
сорциум Про АР 5 и Граж-
данско сдружение Бургас 
Уотърфронт груп.

Процедура
Това е първата публична 
процедура по подготвител-

ните работи на проекта. 
Търгът  бе обявен в средата 
на декември 2009 г. от дру-
жеството Зона за обществен 
достъп - Бургас АД. Акци-
онери в него са Национал-
на компания Железопътна 
инфраструктура, Държавно 
предприятие Пристанищна 
инфраструктура, Национал-
на компания БДЖ, Прис-
танищен оператор Бургас 
и община Бургас. То беше 

УниКредт Булбанк 
първа обяви новите си 
предложения

Банките пускат нови промо-
ционални продукти. След 
като много банкери прогно-
зираха, че жилищните кре-
дити ще бъдат сред основ-
ните пера на трезорите през 
тази година, а икономистите 
сигнализираха за първите 
признаци за възстановяване 
на ипотечния пазар, вчера 
УниКредит Булбанк обяви, 
че ще улеснява клиентите си 
при покупка на първи дом.

Новост
Банката вече предлага 
ипотечни заеми при пре-
ференциални условия. Те 
включват по-ниски лихви, 
стимулиране на изрядните 
платци с възстановяване на 
вноски, както и по-ниска 
от стандартната такса за 
предсрочно погасяване със 

собствени средства. Новите 
предложения са в сила до 
края на април.

Предложения
Лихвените нива по новоот-
пуснатите ипотечни заеми 
от УниКредит Булбанк ще 
започват от 6% годишно за 
първата година. Клиентите 
ще могат да избират между 
два варианта на погасителен 
план. При евров заем за срок 
над 10 години те ще могат да 
избират лихвите си. Единият 
вариант е плащане на 6.15% 
плаваща лихва през първа-
та година и 8.15% плаваща 
лихва за останалия период, 
а другият -  7.75% годишно 
плаваща лихва за целия пе-
риод на заема, обясниха от 
банката.

Нови предложения за жи-
лищното кредитиране се 
подготвят и от други трезо-
ри, един от тях е Пощенска 
банка.

Радослава Димитрова 

Банките пускат  
по-изгодни ипотеки
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Производителите на храни 
не са засегнати от кризата
Повече от половината 
фирми в сектора са 
разширили пазарите 
си 

Компаниите от хранително-
вкусовата индустрия отбе-
лязват ръст в продажбите 
си през миналата година. 
Близо 30% от производите-
лите са увеличили печалби-
те си, а при най-големите, 
които държат 75% от обо-
рота в сектора, тези процен-
ти стигат 40. Това показва 
изследване, направено от 
Джоб Тайгър съвместно 
с маркетинговата агенция 
Ноема. 

Доклад
Според авторите това е пър-
вият сравнителен доклад в 
България за състоянието и 
управлението на персонала 
на фирмите в хранителната 
индустрия. Документът се 
базира на мнения и ста-
тистическа информация, 
събрана от 300 фирми в 
страната през декември 
2009 г., обясни Светлозар 
Петров, съсобственик на 
Джоб Тайгър. Изследването 
е провеждано сред фирми, 
които са с оборот над 100 
хил. лв. годишно, а участва-
лите са близо една четвърт 

което ще задържим и през 
2010 г. 

 ▶  Как се отразяват по-
нижаващите се цени на 
петрола в глобален ма-
щаб на преработката и 
пазарите на Лукойл Неф-
тохим?    

- Те се отразяват не са-

мо на работата на наше-
то предприятие, но и на 
всички нефтопреработва-
щи заводи в Европа. Това 
предопределя крайно ни-
ските нива на маржа при 
нефтопреработката, който 
за последните 10 години 
сега се намира в най-ни-
ската си точка.

 ▶  Какво очаквате от тази 
година?

- Има очаквания за оживя-
ване на европейските и све-
товните пазари, което ще се 
отрази позитивно и на ико-
номиката на предприятието 
ни. Това ни дава основание 
да бъдем оптимисти.

Евгения Джорджева

от този сегмент. 

Тенденции  
Половината от фирмите в 
сектора са увеличили  паза-
рите си в България, а 28% 
от компаниите са разшири-
ли позициите си в чужбина, 
включително страните от 
ЕС, показва проучването. 
Наред с увеличаване на 
производството компании-
те са прибавили и нови про-
дукти към портфолиото си. 
Финансовото състояние в 

сектора е стабилно въпреки 
известна загуба на служи-
тели. През миналата година 
съкращенията в сектора 
са засегнали 6% от заети-
те, предимно в по-малките 
фирми. Производителите 
на храни, които са посо-
чили спад в оборотите, са 
едва 3%. Основен проблем 
за всички в сектора е меж-
дуфирмената задлъжнялост 
и увеличаващата се сива 
икономика. 

Светлана Трифоновска             

Община Пловдив отпуши 
приватизационните сделки
Купиха Митнически 
терминал ООД  за 
4.580 млн. лв.

Пловдивската агенция 
за приватизация сключи 
най-голямата си сделка за 
последните две години, 
като продаде общинската 
фирма Митнически тер-
минал ООД за обявената 
първоначална цена от 4.580 
млн. лв. 

Купувачът е инж. Дими-
тър Георгиев чрез своята 
фирма Ди Ей Джи ООД, 
който сложи подписа си на 
победител в наддаването. 
Всъщност конкуренция за 
покупката нямаше, а за 
втората предложена про-
дажба на общинска фирма 
- Бъдеще, изобщо не се 
появи и купувач. 

Активи
Приватизационната сделка 
за Митнически терминал 
ООД включва следните ак-
тиви - 27 470 кв. м терен,  
девет складови и произ-
водствени сгради с обща 
застроена площ от 6185 
кв. м и разгъната застроена 
площ от 7222 кв. м и задъл-
жения от близо 1.5 млн. лв. 
Фирмата се намира в непо-
средствена близост до Пло-
вдивската митница и основ-
ната част от дейността й е 
насочена към логистично 
обслужване на компании-
те, които осъществяват тук 
внос и износ. 

Купувачът
Инженер Димитър Геор-
гиев е собственик на една 
от най-големите български 
фирми за производство на 

козметика - Роза импекс 
ООД, както и съсобственик 
на млекопреработващото 
предприятие Лакрима ООД 
в Пазарджик. Той е и по-
четен консул на Украйна 
в страната ни. Очаквам с 
нетърпение финализиране-
то на сделката, ще изпълня 
финансовите условия на 
Пловдивската агенция за 
приватизация и ще внеса 
тръжната сума на три пъти, 
заяви Георгиев. Първата по-
ловина в размер от 2.2 млн. 
лв. се превежда в момента 
на подписването на догово-
ра с община Пловдив, а ос-
таналата част - на два пъти 
в срок от 12 месеца. Новият 
собственик на Митнически 
терминал ООД заяви, че 
смята да запази и разшири 
дейността на компанията. 

Михаил ванчев

Визитка
Кой е Сергей 
Андронов

 ▶сергей андронов е роден 
през 1971 г. в гр. Перм, 
Русия. През 1990 г. завърш-
ва средното си образова-
ние в авиационния тех-
никум в родния си град, а 
през 1999 г. се дипломира 
като инженер-химик тех-
нолог в Московския дър-
жавен открит универси-
тет, специалност Химич-
на технология на органич-
ните вещества. 

 ▶През 2003 г. завършва 
Президентската програ-
ма за подготовка на упра-
вленски кадри на Руската 
федерация - специалност 

Мениджмънт в Пермския 
държавен университет. 
Продължава да се квали-
фицира, в същата годи-
на завършва обучение и 
по международен пазар 
на нефта и икономика на 
нефтопреработката във 
Френския институт по 
нефта. 

 ▶Започва своята трудова 
дейност в ОаО Лукойл през 
1992 г. като оператор на 
технологична инсталация 
в ООО Лукойл-Пермнеф-
теоргсинтез, а през 1998 
г. е назначен като начал-
ник на инсталация за про-
изводство на реактивно 
гориво. През 2005 г. е главен 
инженер на Производство 
за горивни компоненти в 
ООО Лукойл-Пермнефте-

оргсинтез. 
 ▶През 2006 г. специализи-

ра в компанията Коноко 
Филипс, където за една 
година работи в чети-
ри нефтопреработва-
щи завода, разположе-
ни в различни щати на 
саЩ. През 2007 г. е главен 
инженер на уникалния 
комплекс за дълбока пре-
работка на нефт T-Star в 
ООО Лукойл-Пермнефте-
оргсинтез. същата годи-
на е назначен за главен 
инженер в Лукойл нефто-
хим Бургас аД.

 ▶От юни 2008 г. е предсе-
дател на Ус на Лукойл неф-
тохим Бургас. 

 ▶Владее отлично англий-
ски език. семеен е и има две 
деца.

Интервю Сергей Андронов, председател на УС на Лукойл Нефтохим Бургас АД

Четири кандидата за оценка на         комплекса Супер Бургас

▶ 30% печалба регистрират компаниите в сектора 
на  храните за 2009 г., но се увеличава и сивата ико-
номика, казва Светлозар Петров от Джоб Тайгър

сниМКа еМиЛия КОстаДинОВа

В Добрич свършиха компенсациите
Половината от фирми-
те, преминали на не-
пълeн работен ден, ще 
чакат ново класиране

Само половината от фир-
мите в Добричка област, ко-
ито са подали документи и 
отговарят на изискванията 
за държавно подпомагане 
заради въведен 4-часов ра-
ботен ден, ще получат пари. 
Заделеният финансов ресурс 

за областта е едва 50 хил. лв. 
Фирмите, кандидатствали за 
компенсации тази година, са 
11, а средствата, които са не-
обходими да покрият техните 
искания, надхвърлят 120 хил. 
лв. След заседание на област-
ната комисия по заетостта в 
Добрич бяха одобрени за под-
помагане едва 6 фирми. Тех-
ните работници, преминали 
на непълен работен ден, ще 
получават по 120 лв. в четири 
последователни месеца. Така 

в Добричка област компен-
сации ще получат близо 100 
работници. Обувната фирма 
Данибекс ООД, която е с най- 
много на брой служители на 
непълен работен ден - 96, и 
Скития 1 от Генерал Тошево 
с 29 работници се надяват да 
има допълнително отпуснати 
средства за компенсации. И 
двете фирми отговарят на 
критериите, но средствата не 
стигат за всички.

Мария Добрева 

регистрирано на 15 септем-
ври миналата година с цел 
проектиране, изграждане и 
експлоатация на интермо-
далния терминал. 

Комплексът
Супер Бургас е проект, кой-
то предвижда отварянето на 
града към морето, като се на-
прави пробив през сегашните 
промишлени зони и приста-
нището. Реализирането му 

ще съдейства за увеличаване 
на броя, видовете и качество-
то на услугите - митнически, 
гранични, агентски, брокер-
ски, куриерски, пощенски, 
финансови и културно-раз-
влекателни. Целта е преструк-
туриране и модернизация на 
централната градска част на 
Бургас, на инфраструктурата 
за пристанищна дейност и 
развитие на туризма в ре-
гиона. В началото на 2008 

г. проектът беше обявен от 
правителството за обект с 
национално значение. Ще се 
реализира на три етапа, като 
първият - разработването на 
идейния проект, е финанси-
ран от вноските на учреди-
телите. Изработени са три 
идейни проекта - от фирма 
Зодиак, Бургаска строителна 
асоциация и Архитектурно 
студио Мото.

Евгения Джорджева
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Убедителна победа 
във втория мач 
за еврокомисар

Евродепутатите заявиха, 
че одобряват Кристалина 
Георгиева - втория канди-
дат на България за поста 
еврокомисар, още по време 
на изслушването. Тя пока-
за увереност и компетент-
ност по темите, включени 
в ресора й Международно 
сътрудничество, хумани-
тарната помощ и реакции 
при кризи, с което спечели 
и лявата опозиция в Евро-
парламента, която силно 
атакуваше първия ни кан-
дидат Румяна Желева. След 
изслушването си Георгиева 
получи поздравления и от 
президента Георги Пър-
ванов. 

Нагласите в Европарла-
мента са, че вече може да 
се даде зелена светлина за 
гласуването на състава на 
Еврокомисията, което бе 
забавено заради съмнения-
та за конфликт на интереси 
и незадоволителното пред-
ставяне на Желева.

Реакции
Изключително впечатлен 

съм от вашите широки по-
знания, отличния интелект 
и опит. Смятам, че въз-
можно най-бързо трябва да 
преминем към процедурата 
на одобряването ви. Това 
каза европейският депутат 
от алианса на социалистите 
и демократите в ЕП Май-
къл Кашман на Георгиева, 
вместо да се обърне с въ-
прос към нея по време на 
изслушването. Коментарът 
му бе посрещнат с бурни 
овации от колегите му в 
залата. Малко по-рано към 
българския кандидат бяха 
отправени и други положи-
телни оценки.

Темите
Във фокуса на основните 
въпроси, отправени към 
Георгиева, естествено бяха 
актуални кризисни и кон-
фликтни точки като Хаити, 
Газа, Судан и т.н. За съжа-
ление Хаити трябва да за-
почне от нула, но страната 
няма да бъде сама. Ще се 
опитам да направя всичко 
възможно за подобряване 

Fitch завиши перспек-
тивата за страната от 
отрицателна на ста-
билна

Централната банка на Ру-
мъния намали основната 
лихва от 7.5 на 7%, след 
като международната аген-
ция Fitch Ratings завиши 
перспективата за страната 
от отрицателна на стабилна 
при BB+ рейтинга. Пониже-
нието на лихвата с половин 
процентен пункт е второто 
за тази година. Първото 
беше на 5 януари след сфор-
мирането на правителство. 
Без промяна остават изис-
кванията на минимални-
те задължителни резерви 
- 25% от депозитите в чуж-
дестранна валута и 15% от 
тези в румънски леи. 

Fitch Ratings вдигна перс-

пективата си за Румъния, 
като мотивираха решението 
си с очакваното отблокира-
не на 20 млрд. EUR заем, 
приемането на бюджета на 
страната за 2010 г. и сфор-
мирането на правителство 
след месеци на политиче-
ска нестабилност. Ако пра-
вителството продължава 
да следва предписанията 
на МВФ и на ЕК, рейтин-
гът на страната може да се 
вдигне в края на 2010 г. или 
началото на 2011 г., смятат 
от инвестиционната банка 
Wood&Co.

През януари друга кредит-
на агенция Standard&Poor’s 
заяви, че може да увеличи 
перспективата по кредит-
ния рейтинг на страната. 
Втората най-бедна държава 
в ЕС има рейтинг BB+ с 
отрицателна перспектива 
от S&P.

Кристалина Георгиева 
получи одобрението 
на евродепутатите 
още по време на 
изслушването си 

Румъния понижи 
основната лихва на 7%

Визитка
Коя е 
Кристалина 
Георгиева

 ▶До 1990 г. Кристалина 
Георгиева заема различ-
ни академични и консул-
тантски позиции в Бъл-
гария и сАЩ. 

 ▶тя е част от екипа на 
световната банка от 
1993 г., когато е иконо-
мист по околната среда 
за Европа и Централна 
Азия. 

 ▶От 1998 г. последова-
телно заема директор-
ски позиции в Източна 
Азия, в отдела по окол-
на среда, в московското 
представителство на 
банката и във вицепрези-
дентството по устой-
чиво развитие.

 ▶От 2008 г. е един от 
вицепрезидентите на 
световната банка и 
едновременно с това 
корпоративен секретар 
на институцията.

Резултати
Приходите на 
Electrolux се 
стопиха с 12%

Вторият по големина про-
изводител на електроуре-
ди в света Electrolux AB от-
чете 12% спад на приходи-
те си за последното триме-
сечие на миналата годи-
на. Отчетената оперативна 
печалба от около 197 628 
EUR е по-малко със 7% от 
очакванията на анализато-
ри. Увеличаването на це-
ните на суровините пред-
ставлява все по-голяма те-
жест и заплашват да про-
валят усилията ни за пре-
одоляване на спада на по-
треблението с предлагане 
на по-ниски цени и промо-
ции, посочват от компани-
ята, управлявана от Ханс 
Старберг. Продажбите й са 
паднали с 1.6%. Приходи-
те на базираната в Сток-
холм компания контрасти-
рат с тези на конкурента й 
Whirlpool Corp., който по-
рано тази седмица заяви, 
че печалбата му за послед-
ното тримесечие почти се 
е удвоила. Electrolux е пре-
местила свои фабрики в За-
падна Европа и в Далечния 
изток в желанието си да на-

мали разходите си. Потре-
бителите купуват по-мал-
ко домашни уреди заради 
рецесията. През октомври 
компанията заяви, че ще за-
твори фабрика за производ-
ство на перални машини в 
Испания и ще закрие 450 
работни места.

Сделка
Kraft купи  
72% от 
Cadbury
Американският произво-
дител на храни Kraft успя  
най-после да постигне 
споразумение за изкупу-
ването на 72% от капитала 
на Cadbury. Въпреки че не 
успя да изкупи целия капи-
тал на известната с шоко-
ладите си британска компа-
ния, Kraft придоби контрол 
над нея след почти половин 
година неуспешни опити. 
Акционерите на Cadbury са 
се съгласили да продадат 
72% от капитала на друже-
ството при предложената 
от Kraft цена от около 850 
пенса на акция за британ-
ската компания. Така обща-
та цена на английската 
компания става около 12 
млрд. GBP. Крайният срок 
за изкупуване на ценните 
книги изтече вчера. Финан-
сирането на сделката ще 
бъде със заем от 11.5 млрд. 
USD от страна на Kraft, 
която срещна опозицията 
на акционерите си за изку-
пуването. Силният ръст на 
финансовите резултати на 
Cadbury обаче помогна за 
одобрението на сделката.

на ситуацията там, каза Ге-
оргиева. Тя заяви, че трябва 
да се действа предпазливо 
с оказването на хумани-
тарна помощ от военните, 
и коментира, че сътруд-
ничеството им е един от 
най-сложните въпроси, тъй 
като те могат да помогнат, 
но и да попречат. 

Нашите хуманитарни 
работници имат изключи-
телно ограничен достъп за 
оказване на хуманитарна 
помощ в ивицата Газа и 
през последните години са 
извършили 20-25% от това, 
което биха могли да напра-
вят, каза още Георгиева.

Послание
Аз ще бъда гласът на тези, 
които могат да бъдат чути, 
каза Георгиева пред евро-
депутатите. Впоследствие 
тя коментира, че е готова 
да отстоява тази своя пози-
ция и ресора си, дори и ако 
се налага да се бори против 
интересите на ЕС, на което 
евродепутатите откликнаха 
с одобрение.

Ресор
За нуждаещите се хора 
по света Международно 
сътрудничество, хумани-
тарна помощ и реакции 
при кризи е най-важният 
портфейл в ЕК, каза Геор-
гиева. По думите й повече 
от 90% от европейците 
искат Европа да има по-
голяма готовност за реа-
гиране при бедствия по 
света. Самото създаване 

на ресор за хуманитарна 
помощ и реагиране на кри-
зи е крачка в правилната 
посока, каза тя.

В същото време тя до-
пълни, че европейските 
граждани могат да се гор-
деят с постигнатото досега 
в областта на хуманитарна-
та помощ, тъй като 60% от 
нея идват именно от ЕС.

Дарина Черкезова

▶ Ако бъда избрана за еврокомисар, ще науча френски, обеща в края на изслушването си Кристалина Георгиева. 
Тя обясни, че това е и символичен подарък към майка й, която на същия ден става на 89 години 

▶ Ханс Старберг, гл. изп. 
директор на Electrolux 

 ▶Сформирането на правителството на Емил Бок по-
могна на страната да си върне доверието на чуждес-
транните институции
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Nabucco project starts, 
future remains obscure
MPs call for support 
for twice as expensive 
South Stream, too

Bulgaria has already taken 
a political step towards its 
energy independence. Cur-
rently this country is fully 
dependent on Russian gas 
supplies. Last year’s gas spat 
between Russia and Ukraine 
encouraged the political elite 
in Bulgaria and Europe to 
start looking for opportuni-
ties to diversify deliveries. 
Bulgaria is a firm supporter 
of both EU-backed Nabucco 
and Russia’s South Stream. 
Over the past few years the 
two projects have been al-
ternatively favoured by left 
and right governments. In 
the long run, though, both 
pipelines are important for 
Bulgaria, as they will in-
crease the possibilities for 
gas supplies.

Ratification
The intergovernmental agree-
ment on the Nabucco gas 
pipeline was signed last July 
in Ankara. On Wednesday, 
the Bulgarian government 
ratified the agreement with 
an overwhelming majority 
of 156 votes. The document 
has been also approved by 
Hungary and the procedure 
is expected to be completed 
within a month by Romania, 
Austria and Turkey. Then the 
five countries will elect a co-
ordination committee and set 
up national companies that 
will carry out the project. 
The next step is the prepara-

tion of an environmental and 
social impact assessment, 
the managing director of 
Nabucco Gas Pipeline Inter-
national, Reinhard Mitschek, 
told the Pari daily. Nabucco 
is a European, not an anti-
Russian project, he com-
mented.

support
During the parliamentary 
discussions most MPs point-
ed out that Nabucco will 
give an edge to the Bul-
garian energy sector, curb 
Bulgaria’s dependence on 
Russian natural gas supplies 
and enhance the security of 
energy supplies. The inter-
governmental agreement is 
an important step for Nabuc-
co, because it vouchsafes the 
support of all participating 
states, ex economy minister 
Petar Dimitrov underscored. 
Commenting the statement 
of ex prime minister Sergey 
Stanishev that South Stream 
is no less important for Bul-
garia, economy and energy 
minister Traycho Traykov 
pointed out that Bulgaria 
continues the negotiations 
on South Stream but that 
project will be twice as ex-
pensive as Nabucco. Ac-
cording to right-wing Blue 
Coalition’s Ivan Ivanov, 
South Stream is estimated 
at EUR 20 billion, while 
Nabucco is expected to cost 
EUR 9 billion. We should 
have agreement on all en-
ergy projects, said Ataka’s 
Pavel Shopov. The more 
pipes pass through Bulgaria, 
the better.

 ▶Nabucco is a European, not an anti-Russian project, 
Nabucco gas Pipeline managing director Reinhard Mitschek 
said

Inquiry
Bulgaria facing 
EU penalty over 
forest swaps
The European Commis-
sion is probing into cases of 
alleged unregulated state aid 
in Bulgaria due to a series 
of forest swap deals, prime 
minister Boyko Borisov and 
agriculture minister Miro-
slav Naydenov said. Within 
a 20-day term the govern-
ment has to prove the deals 
do not constitute unregulated 
aid, otherwise Bulgaria will 
be fined at least EUR 55 
million, Borisov added. He 
blamed the former tripartite 
government for the situation. 
Brussels has requested infor-
mation about swaps of for-
ests for plots in Sofia’s Pan-
charevo district, the seaside 
towns of Nesebar and Sozo-
pol and the mountain resort 
of Razlog. If the properties 
turn out to be on plots regu-
lated for residential devel-
opment, the state aid claim 
may reach EUR 126, Nayde-
nov explained.

Debts
Hospitals owe 
BGN 100m 
to suppliers
Hospitals in Bulgaria do not 
pay their debts to the sup-
pliers of medical and labo-
ratory equipment and dis-
posable medical materials. 
The dues exceed BGN 100 
million and debts past due 
for more than a year make 
up 55% of the amount. A 
total of 22 companies in the 
branch wrote a letter to the 
media explaining the prob-
lem. They insist on changes 
in the public procurement 
procedures in the healthcare 
sector. The term for payment 
should be shorter, between 
30 and 90 days. Otherwise 
hospitals spend their bud-
gets on other things, Syl-
via Petrova, chairperson of 
the association of import-
ing companies in the sector, 
told the Pari daily. Orders 
are often delivered within 
an hour while payment is 
delayed for months and 
years. If no changes occur, 
the companies will stop sup-
plies in the spring and the 
first bankruptcies will be 
registered in the summer. 
According to Petrova, how-
ever, there are firms that 
will have to close down in a 
month.

Sector
Food producers 
remain unaffected 
by crisis
The companies in the food, 
wine and tobacco indus-
tries registered a rise in their 
sales last year. Their profit 
increased some 30% for the 
smaller ones and 40% for 
the companies accounting 
for 75% of the turnover in 
the sector, a survey of Job 
Tigers and Noema market-
ing research agency shows. 
That is the first ever com-
parative report in Bulgaria 
on the situation and staff 

Lukoil Neftochim Burgas
launches major investments 
All production facilities 
to continue operating 
after planned repairs

Lukoil Neftochim Burgas 
oil refinery has suspended 
its key facilities for planned 
repairs until March 7. That is 
a routine operation for all oil 
processing and petrochemical 
plants. The aim is to avoid 
such rehabilitation in the next 
five years, Sergey Andronov, 
chairman of Lukoil’s man-
agement board, told the Pari 
daily in an interview. A se-
ries of investment activities 
will be carried out during the 
repairs. 

Some 2,000 people are in-
volved daily in the rehabilita-
tion process. No installations 
will be closed after the repairs 
and no large-scale job cuts are 
intended.

Investments
Despite the crisis, in the last 
two years we the company 
invested over USD 500 mil-
lion. In the first quarter of 

Editors: Iglika Philipova, Nebesna hristova  
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management practices in the 
sector. Data were collected 
from 300 firms throughout 
the country in December 
2009, Svetlozar Petrov, co-
owner of Job Tiger, said. The 
surveyed companies have an 
annual turnover exceeding 
BGN 100,000. Half of them 
reported an increase in their 
market share in Bulgaria 
and 28% of the companies 
expanded their share abroad, 
including the EU countries. 
The product portfolios of 
the producers were diversi-
fied. Only 3% of all compa-
nies in the sector reported 
a drop in turnover and only 
6% of the employees in the 
branch were laid off, mainly 
at small firms.

Change
US embassy issues 
ten-year visas 
to Bulgarians

Visas issued by the US 
embassy to the Bulgarians 
that meet the requirements 
will have a ten-year term, 
US ambassador to Bulgaria 
James Warlick said after a 
meeting with prime minister 
Boyko Borisov and minis-
ters. The decision comes into 
force as of Wednesday, Feb-
ruary 3. The move will help 
business people, tourists and 
students in the USA and is a 
sign of the trust between the 
two countries. The long-term 
goal is to include Bulgaria 
in the visa-cancelling pro-
gramme, Warlick added. So 
far, the embassy has issued 
various types of visas with 
duration from one month to 
five years. In 2009, Ameri-
can visas were issued to 
80% of the Bulgarians that 
applied. The fee is USD 131.

BSE
BG40 with record 
daily growth 
so far in 2010
The companies in Chi-
mimport’s group were the 
best trading stocks on the 
Bulgarian Stock Exchange 
(BSE) on Wednesday. The 
best performer, however, 
was Industrial Holding Bul-
garia with 102,000 shares 
sold. A total of 100,000 of 
them were purchased in a 
single deal. Central Coop-
erative Bank and Zarneni 
Hrani Bulgaria were among 
the top five companies in 
liquidity. Total turnover was 
BGN 2.3 million. Three of 
the indexes closed higher. 
BG40 of the most traded 
stocks went up 1.43% to 
119.81 points, which has 
been the best daily index 
performance this year. The 
blue-chip Sofix rose 1.01% 
and closed at 444.87 points. 
That was its third daily 
record in 2010. 

Cover story

The net value of assets of 
Bulgaria’s management com-
panies reached a 15-month 
peak of BGN 377.9 million at 
the end of January 2010. The 
year-on-year change was 15%, 
month on month the assets un-
der management rose 2%.

The minimum increase in 
the net assets of collective 
investment schemes in Janu-
ary was mainly due to the 
money market funds, DSK 
Asset Management’s Yasen 
Ivanov explained. Investors 
are still wary of the stock 
markets after the slump in the 
past two years.

Pioneer Investments, which 
is part of Italy’s UniCredit, 
held the biggest market share of 
management companies in Bul-
garia. Its assets totalled EUR 73 
million (BGN 142.7 million) at 
the end of January. Raiffeisen 
Asset Management was the 
Bulgarian leader with BGN 
69.7 million. Four of the five 
highest return funds in January 
invest on the East-European 
capital markets. Balkani ranked 
first with a 6.51% return.

Funds’ 
assets at 
15-mo peak

Parameters
Gas pipeline 
estimated 
at EUR 9bn

 ▶ The EUR 9 billion project 
will be financed by the com-
panies of the participating 
states and with loans.

 ▶ The project will be carried 
out by Vienna-based Nabuc-
co Gas Pipeline International.

 ▶ Partners in it with 16.66% 

each are Bulgarian Energy 
Holding, Turkey’s Botas, 
Romania’s Transgaz, Hunga-
ry’s MOL Natural Gas Trans-
mission and Austria’s OMV 
Gas, as well as Germany’s 
RWE.

 ▶ When the pipeline reaches 
full capacity, the transmitting 
countries will receive 12 to 15 
billion cu. m. The countries in 
Central and West Europe will 
get between 13.5 and 16 bil-
lion cu. m of natural gas.

 ▶sergey Andronov,  
chairman of lukoil’s  
management board

this year the construction 
of several new sites will be 
finished and they will be put 
into operation. One of the 
biggest investment projects 
not only for Lukoil, but also 
in the whole country, is the 
construction of a unique hy-
drotreating complex. It will 
be finished in the next three or 
four years and will help us di-

versify the range of our prod-
ucts, Andronov explained. 
The production of polymers 
was halted in 2009 and after 
some investment operations 
the production of polypro-
pylene will be resumed in 
the second quarter of this 
year. The company has the 
capacity to produce bio diesel 
and marked fuels following 
the legislation changes in 
Bulgaria. 

Crisis
The global economic down-
turn and the slump in oil 
prices affected all refineries, 
and Lukoil Neftochim Burgas 
is no exception. The volume 
of processed oil dropped 10% 
last year due to reduced con-
sumption on the domestic 
market. We hope to keep 
the same level in 2010, said 
Andronov. We have prepared 
a spending optimisation pro-
gramme with a highlight on 
energy efficiency. The revival 
on the European and world 
markets lately gives grounds 
for optimism.

 ▶James Warlick
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 До откази от 
лицензи, про-
блеми с обрат

ните изкупувания 
и масово закриване 
на фондове едва ли 
ще се стигне

Александър Леков, 
изпълнителен директор на Рай-
файзен Асет Мениджмънт

Търсят се консервативни фондове
Годината за взаимните 
фондове започва нормал-
но. Бизнес средата остава 
предизвикателна, но оп-
тимистичните нагласи за 
2010 г. на инвеститорите и 
колегите от управляващи-
те дружества преоблада-
ват. До откази от лицензи, 
проблеми с обратните 
изкупувания и масово 
закриване на фондове едва 
ли ще се стигне, тъй като 
индустрията вече доказа 
своята устойчивост и 
гъвкавост през последните 
две изключително трудни 
години. 

В средносрочен план 
мисля, че предпочитания-
та на инвеститорите няма 
да се променят сериозно 
в посока високорискови 
схеми, тъй като ефекти-
те от кризата, макар и с 

Коментарите не са препоръка за покупка или продажба на акции.

сечия закъснение след 
това в ЕС. На този етап 
консервативните фондове 
са предпочитани. Мога да 
дам пример с успешното 
стартиране на управля-
вания от Райфайзен Асет 
Мениджмънт - Райфайзен 
Фонд Защитена Инвести-
ция в Евро, в който от 19 
януари до момента имаме 
записвания за почти 440 
хил. EUR. Освен това 
Райфайзен Фонд Паричен 
Пазар е най-големият 
български фонд с активи 
над 40.1 млн. лв., което 
ясно показва, че вложи-
телите оценяват инвес-
тиционната алтернатива, 
която им предоставя този 
продукт. Обобщено, очак-
ваме стабилна година,  в 
която предпазливостта на 
пазарите ще бъде силно 
изразена.

Може да има 
сериозен 
инвеститор-

ски интерес към 
взаимните фондове 
с понисък рисков 
профил

Ясен Иванов, 
ръководител отдел Управление 
на портфейли в ДСК Управление 
на активи

Ще има ръст на вложенията
Минималният ръст на 
нетните активи, упра-
влявани от колективните 
инвестиционни схеми, за 
януари тази година спрямо 
декември 2009 г. се дължи 
най-вече на нарастването 
на активите на договорни-
те фондове на паричния 
пазар, доколкото при 
другите типове схеми 
почти няма изменение в 
техните активи. Инвес-
титорите продължават да 
бъдат доста предпазливи 
по отношение на по-рис-
ковите инвестиционни 
възможности, най-вече 
свързани с фондовете 
в акции. Въпреки това 
съчетанието от понижава-
щите се лихвени процен-
ти по банкови депозити 
и стабилизирането на 
икономиките на водещите 
европейски, американски 

г., зависи най-вече от пред-
почитаните характерис-
тики от самия инвеститор 
- инвестиционен хоризонт, 
ниво на риск, лични оч-
аквания за развитието на 
различните видове финан-
сови инструменти.

Найлогичният извод би 
бил увеличаване на вхо-
дящите парични потоци 
във фондовете, инвестира-
щи в акции. Но не трябва 
да се забравя и фактът, че 
българинът по принцип е 
консервативен инвеститор 
и предвид значителния 
спад на котировките на 
акциите в световен мащаб 
през последните години 
може да се очаква също 
така сериозен инвеститор-
ски интерес към взаим-
ните фондове с по-нисък 
рисков профил.

Правилната 
комбинация 
от фондове е 

найдоброто реше-
ние за всеки

Явор Ачев,
мениджър за България на Pioneer 
Investments

Необходими са лични консултанти
Развитието на сектора на 
взаимните фондове през 
2010 г. ще бъде функция от 
два основни фактора. Еди-
ният е представянето на 
финансовите пазари, което 
е трудно да се предвиди, 
макар и да има положител-
ни очаквания за световната 
икономика през 2010 г. 
Другият са наличието и 
състоянието на каналите за 
дистрибуция на взаимните 
фондове. Все още липсва 
един от основните канали 
за дистрибуция, каквито са 
независимите/личните фи-
нансови консултанти. Като 

да има търсене на всички 
видове стратегии, тъй като 
правилната комбинация 
от фондове е най-доброто 
индивидуално решение за 
всеки инвеститор. Опре-
делено можем да очакваме 
появата на все повече 
схеми, инвестиращи в кон-
сервативни стратегии.  
Не очакваме да има как-
вито и да било проблеми 
в работата на фондовете 
през настоящата година, 
защото прогнозите за 
световната икономика и 
финансовите пазари са по-
благоприятни. 

Нетната стойност на акти-
вите на българските упра-
вляващи дружества удари 
15-месечен връх, като към 
31 януари 2010 г. тя е 377.9 
млн. лв. Изменението на 
годишна база достига 15%, 
а спрямо декември 2009 г. 
средствата под управление 
са се увеличили с 2%. Това 
показват изчисления на 
в. Пари на база данните 
на Българската асоциация 
на управляващите друже-
ства. 

Причини
Минималният ръст на нет-
ните активи на колектив-
ните инвестиционни схеми 
през януари 2010 г. се дъл-

ИнвестИтор

жи най-вече на нарастване-
то на активите на договор-
ните фондове на паричния 
пазар, каза Ясен Иванов, 
ръководител на отдел Уп-
равление на портфейли в 
ДСК Управление на активи. 
Специалистите обясняват 
този факт с все още слабото 
доверие на инвеститорите 
в пазарите на акции след 
големите спадове от по-
следните две години. 

Лидери
С най-голям пазарен дял 
от управляващите друже-
ства, опериращи в Бълга-
рия, е Pioneer Investments 
- част от италианската 
банка UniCredit*. Нетна-

та стойност на активите 
на Pioneer към 31 януари 
2010 г. е 73 млн. EUR, или 
142.7 млн. лв., като няма 
промяна в средствата под 
управление спрямо декем-
ври 2009 г. 

От българските управля-
ващи дружества лидер в 
сектора е Райфайзен Асет 
Мениджмънт, който към 
края на миналия месец уп-
равлява активи в размер на 
69.7 млн. лв. ДСК Управле-
ние на активи е втори по 
пазарен дял с 44.5 млн. лв. 
А в Топ 3 от българските 
схеми влиза и Елана фонд 
мениджмънт с нетна стой-
ност на активите от 42.13 
млн. лв. 

Продажбите на 
Лесопласт се 
понижиха с 33%
Лесопласт АД е нама-
лило продажбите си с 
33.2% през миналата 
година, показва отчетът 
на компанията, предаден 
на БФБ. Показателят 
през 2009 г. се свива до 

31.86 млн. лв., а през 
2008 г. продажбите бяха 
47.7 млн. лв. Общите 
приходи на публичната 
компания са 31.88 млн. 
лв., като се понижават 
с 33.3% на годишна 
база. Общите разходи 
за дейността намаляват 
с 33.1% и за 2009 г. са 
31.56 млн. лв. Печалбата 

на дружеството се е сто-
пила с 56% на годишна 
база и през 2009 г. по-
ложителният резултат е 
намалял до 292 хил. лв.
Вчера 10 книжа на 
Лесопласт смениха 
собственика си, като 
цената на затваряне се 
повиши с 0.21% до 24 
лв. за акция.

Отчет

Колективните схеми, които инвестират на капиталовите пазари 
в Източна Европа, отчитат най-висока доходност 

Активите на взаимните фондове 
достигнаха 15-месечен връх
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и азиатски държави, както 
и положителното движе-
ние на световните борсови 
индекси към края на ми-
налата година би могло да 
доведе до увеличаване на 
вложенията в договорни 
фондове. 
Изборът на конкретен тип 
договорен фонд, в който 
да се инвестира през 2010 

намален интензитет, все 
още се усещат, а в Бъл-
гария икономическото 
възстановяване се очаква 
да започне с 1-2 триме-

цяло след спадовете през 
2008 и 2009 г. очакваме по-
скоро да има ръст, макар и 
малък, в нетни продажби 
на взаимните фондове 
през 2010 г. Би трябвало 

Топ 5 на управляващите дружества 
по нетна стоиност на активите

Топ 5 на управляващите дружества 
по изменение на активите

Топ 5 на взаимните фондове 
по доходност от началото на годината

Pioneer Investments

Райфайзен Асет Мениджмънт

ДСК Управление на активи

Елана фонд Мениджмънт

ЦКБ Асет Мениджмънт

Статус Капитал

Карол Капитал мениджмънт

БенчМарк Асет Мениджмънт

Райфайзен Асет Мениджмънт

Експат Асет Мениджмънт

ДФ Балкани

Синергон Престиж

Статус Нови акции

Адванс Източна Европа

Адванс IPO фонд

6.51%

6.29%

5.73%

5.28%

4.70%

142 776

65 152

44 720

41 778

29 840

22 014

15 740

69 704

4 684

976

11.46%

8.86%

6.99%

3.88%

2.57%

142 776

69 704

44 533

42 135

29 330

335 653
ноември ‘08

377 912
януари ‘10

302 023
март ‘09
302 023
март ‘09

Резултати на управляващите дружества, в хил. лв.
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5.28
▶ процента е доходност-
та на фонда на Карол 
Адванс Източна Европа 
от началото на годината

73
▶ млн. EUR е нетната 
стойност на активите 
на Pioneer Investments към 
31 януари 2010 г.

Доходност
От петте взаимни фонда с 
най-висока доходност през 
януари четири инвестират 
на капиталовите пазари 
в Източна Европа. Най-
добре се представя ДФ 
Балкани, който е донесъл 
6.51% възвръщаемост на 
инвеститорите. Портфей-
лът на тази схема е съста-
вен от акции на компании, 
търгувани на борсите в 
Русия, Чехия, Полша, Сър-
бия и Румъния. Втори по 
доходност е балансираният 
фонд Синергон Престиж, 
който от началото на 2010 
г. има доходност от 6.29%. 
Статус Нови акции е на 
плюс с 5.73%. Фондът на 

Статус Капитал инвестира 
в Румъния, Хърватия, Сър-
бия, Македония и Турция. 

Инвестиционните схеми 
на Карол Адванс Източна 
Европа и Адванс IPO фонд 
имат възвръщаемост съот-
ветно от 5.28 и 4.70%. 

Анализаторите са убеде-
ни, че пазарите от Източна 
Европа имат много голям 
потенциал за растеж през 
2010 г. и страните от то-
зи регион постепенно ще 
влизат в полезрението на 
големите инвеститори.  

Като цяло за сектора на 
взаимните фондове през 
тази година в България 
специалистите са оптими-
сти. Съчетанието от по-

нижаващите се лихвени 
проценти по банкови депо-
зити и стабилизирането на 
икономиките на водещите 
европейски, американски 
и азиатски държави, както 
и положителното движе-
ние на световните борсови 
индекси към края на ми-
налата година би могло да 
доведе до увеличаване на 
вложенията в договорни 
фондове, коментира още 
Ясен Иванов.

Магдалена иванова

*Липсва официална информация 

за стойността на активите на 

останалите чужди управляващи 

дружества, извършващи дейност 

в България

Колективните схеми, които инвестират на капиталовите пазари 
в Източна Европа, отчитат най-висока доходност 

Активите на взаимните фондове 
достигнаха 15-месечен връх

Цифра на деня

11.439
 ▶млрд. лв. достигна пазарната капитализация на  

Българската фондова борса след вчерашната сесия

Алфа финанс холдинг 
е изкупила обратно 
дела на австрийската 
HYPO Investmentbank 
AG във Финансиа 
Груп АД

Иво Прокопиев се отказва 
от искането си за банков 
лиценз. Неговата компа-
ния Алфа финанс е изку-
пила 14.7% от капитала 
на дъщерната си компания 
Финансиа Груп АД през 
декември 2009 г., която кан-
дидатстваше за лиценз пред 
БНБ. Продавач на акции-
те е австрийската HYPO 
Investmentbank AG. Запад-
ноевропейската финансова 
институция беше привлече-
на във Финансиа Груп АД 
като стратегически парт-
ньор през септември 2008 
г. в опит дружеството да 
получи банков лиценз. 

обяснение
Сега не е моментът да се 
прави банка, каза за в. Пари 
Иво Прокопиев, председа-
тел на съвета на директори-
те и изпълнителен директор 
на Алфа финанс. По думите 
му състоянието на европей-
ската икономика е такова, 
че създаването на банка в 
момента не е най-добрата 
инвестиция. Партниране-
то с австрийската HYPO 
Investmentbank AG ще про-
дължи, а Финансиа Груп 
АД ще насочи усилията си 
в инвестиционното банки-
ране, каза Прокопиев. 

Причини
Презграничното трансфе-
риране на капитали в мо-
мента е много трудно зара-
ди тежка криза, налегнала 
Стария континент, и това е 
причината за оттеглянето 

Иво Прокопиев се 
отказа да прави банка 

Продажбите 
на Лавена 
намаляват с 1.5%
Приходите от продажби 
на Лавена намаляват 
с минималните 1.5% 
до 2.7 млн. лв., ста-
ва ясно от годишния 
консолидиран отчет на 
дружеството за 2009 

г. Разходите на козме-
тичната компания се 
свиват с 25% и към 31 
декември на миналата 
година достигат 2.9 
млн. лв. Благодарение 
на това и загубата на 
Лавена намалява до 83 
хил. лв. За сравнение 
през 2008 г. отрицател-
ният финансов резултат 

на дружеството беше 
931 хил. лв. През 2009 
г. приходите от про-
дажби на козметични 
продукти са нараснали 
с 12% спрямо 2008 г. От 
компанията обясняват 
този ръст с оптимизи-
ране на продуктовото 
портфолио и увеличава-
не на износа.

Резултати

на австрийците от Бълга-
рия, обясняват ситуацията 
експерти. Ситуацията се 
утежнява и от факта, че 
HYPO Investmentbank AG е 
държавна банка. Трезорът е 
изцяло собственост на про-
винция Долна Австрия. 

Планове
Финансиа Груп и HYPO 
Investmentbank AG плани-
раха експанзия на пазари-
те в Югоизточна Европа, 
преди финансовата криза 
да се развилнее. Очевидно 
плановете са пред пълен 
провал. Финансиа Груп 
АД включва инвестици-
онния посредник Булбро-
кърс ЕАД, дружеството за 

консултации Булброкърс 
консултинг, управляващо-
то дружество Алфа Асет 
Мениджмънт АД и застра-
хователния брокер Брокер 
инс.

Мажоритарният собстве-
ник във Финансиа Груп АД 
- Алфа Финанс Холдинг 
АД, отчете печалба след 
данъци за 2009 г. от 3.546 
млн. лв. Според отчета за 
дейността положителният 
финансов резултат се е уве-
личил, а причината за това е 
оптимизиране на разходите. 
Приходите от дивиденти за 
2009 г. намаляват до 11.2 
млн. лв. спрямо отчетените 
14.1 млн. лв. през 2008 г. 

Мирослав иванов

Топ 5 на управляващите дружества 
по нетна стоиност на активите

Топ 5 на управляващите дружества 
по изменение на активите

Топ 5 на взаимните фондове 
по доходност от началото на годината

Pioneer Investments

Райфайзен Асет Мениджмънт

ДСК Управление на активи

Елана фонд Мениджмънт

ЦКБ Асет Мениджмънт

Статус Капитал

Карол Капитал мениджмънт

БенчМарк Асет Мениджмънт

Райфайзен Асет Мениджмънт

Експат Асет Мениджмънт

ДФ Балкани

Синергон Престиж

Статус Нови акции

Адванс Източна Европа

Адванс IPO фонд

6.51%

6.29%

5.73%

5.28%

4.70%

142 776

65 152

44 720

41 778

29 840

22 014

15 740

69 704

4 684

976

11.46%

8.86%

6.99%

3.88%

2.57%
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335 653
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Британският паунд  
се стабилизира

Валута на деня

90.76
 ▶йени струваше амери-

канският долар вчера, след 
като поскъпна с 0.46% по 
време на европейската 
сесия на валутните пазари

Промяна
CHF

-0.03%
Франкът продължава да губи

GBP

-0.28%
Лирата с пасив за деня

RUB

+0.45%
Рублата сред победителите

 ▶  До края на седмицата валутните дилъри ще  
очакват макроикономически новини и от САЩ

Брутният вътрешен 
продукт на Великобрита-
ния нарасна с 0.1% през 
последните три месеца 
на 2009 г. в сравнение с 
предходното тримесечие. 
Така Обединеното крал-
ство последно сред разви-
тите страни от групата на 
Г-8 излезе от кризата през 
миналата година. БВП 
на Великобритания се 
свиваше в продължение 
на шест поредни триме-
сечия, което се превърна 
в най-продължителната 
рецесия в следвоенния 
период на страната, но 
вчера изнесените данни 
отчетоха повишение.
През сесията в сряда 
един британски паунд 
се разменяше за 1.5970 
американски долара и 
1.1410 евро.

Индексът на потребител-
ското доверие на един от 
най-големите ипотечни 
кредитори във Велико-
британия Nationwide 
Building Society се 
повиши до 73 пункта 
през януари спрямо 70 
пункта за декември и 74 
за ноември.

Стойността на измери-
теля на потребителските 
нагласи в страната е вече 
близо два пъти по-висока 
спрямо началото на 2009 
г. Тогава икономическата 
криза във Великобри-
тания достигна своята 
връхна точка. Нагласите 
на потребителите за ико-

номиката са водещ инди-
катор за техните разходи, 
които са източник на 
по-голямата част от БВП 
на Великобритания и дру-
гите развити държави.

Утре се очаква реше-
нието на Английската 
централна банка за ос-
новния лихвен процент в 
страната и програмата за 
изкупуване на държавни 
ценни книжа за 200 млрд. 
британски лири. Според 
анализаторите лихвата 
ще остане на рекордно 
ниското ниво от 0.5%, 
а покупките на дългови 
книжа няма да бъдат уве-
личени допълнително.

коментар
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САЩ
Съкращаването 
на работни 
места намалява   

 ▶В частния сектор 
на американската 
икономика са съкра-
тени 22 хил. работни 
места през януари, 
става ясно от доклада 
на консултантската 
компания ADP Employer 
Services. това е по-
малко от очакваните 
от анализаторите  
31 хил. работни места. 

 ▶За сравнение през 
декември икономика-
та отчете закриване-
то на 61 хил. работни 
места.

Калин Йорданов,
Карол

Измерителят 
на потребител-

ските нагласи във 
Великобритания е 
вече близо два пъти 
по-висок спрямо на-
чалото на кризата

Валута Код За  Стойност 
Currency Code For Rate 
Австралийски долар AUD 1 1,2644
Бразилски реал BRL 10 7,7382
Канадски долар CAD 1 1,3241
Швейцарски франк CHF 1 1,3248
Китайски ренминби юан CNY 10 2,0272
Чешка крона CZK 100 7,5544
Датска крона DKK 10 2,6280
Естонска крона EEK 10 1,2500
Британска лира GBP 1 2,2502
Хонконгски долар HKD 10 1,7820
Хърватска куна HRK 10 2,6818
Унгарски форинт HUF 1000 7,2710
Индонезийска рупия IDR 10000 1,4825
Исландска крона ISK 100 3,0119
Японска йена JPY 100 6,7442
Южнокорейски вон KRW 1000 1,5203
Литовски литаc LTL 10 1,2179
Латвийски лат LVL 1 5,6645
Мексиканско песо MXN 10 2,7605
Малайзийски рингит MYR 10 1,0905
Норвежка крона NOK 10 4,1135
Новозеландски долар NZD 10 2,4047
Филипинско песо PHP 100 9,9854
Полска злота PLN 10 3,0035
Нова румънска лея RON 10 4,8614
Руска рубла RUB 100 4,7382
Шведска крона SEK 10 4,6552
Сингапурски долар SGD 10 1,9333
Словашка крона SKK 100 9,8964
Тайландски бат THB 100 4,1997
Нова турска лира TRY 1 9,4325
Щатски долар USD 1 1,3840
Южноафрикански ранд ZAR 10 1,8449

За 1 AUD CAD CHF BRL CZK DKK EEK GBP HUF JPY NOK NZD PLN SEK TRY USD EUR

AUD * 1,06250 1,06928 0,61431 0,06056 0,21167 0,10072 1,79856 0,03651 0,01244 0,19298 8,01575 0,39569 0,15594 7,59798 1,12693 1,57590

CAD 0,94118 * 1,00638 0,57818 0,05699 0,19922 0,09479 1,69276 0,03437 0,01170 0,18163 7,54423 0,37241 0,14676 7,15103 1,06064 1,48320

CHF 0,93521 0,99366 * 0,57451 0,05663 0,19796 0,09419 1,68203 0,03415 0,01163 0,18048 7,49642 0,37005 0,14583 7,10571 1,05392 1,47380

BRL 1,62783 1,72958 1,74061 * 0,09857 0,34457 0,16395 2,92775 0,05944 0,02024 0,31414 13,04831 0,64411 0,25384 12,36825 1,83445 2,56530

CZK 16,51376 17,54590 17,65780 10,14462 * 3,49550 1,66323 29,70092 0,60297 0,20535 3,18687 132,37021 6,53425 2,57511 125,47126 18,60983 26,02399

DKK 4,72429 5,01957 5,05158 2,90219 0,28608 * 0,47582 8,49690 0,17250 0,05875 0,91171 37,86874 1,86933 0,73669 35,89508 5,32394 7,44500

EEK 9,92872 10,54928 10,61656 6,09934 0,60124 2,10163 * 17,85736 0,36253 0,12346 1,91607 79,58616 3,92865 1,54826 75,43824 11,18896 15,64664

GBP 0,55600 0,59075 0,59452 0,34156 0,03367 0,11769 0,05600 * 0,02030 0,00691 0,10730 4,45677 0,22000 0,08670 4,22449 0,62657 0,87620

RUB 273,87578 290,99343 292,84929 168,24551 16,58470 57,97183 27,58420 492,58095 * 3,40566 52,85331 2195,32040 108,36860 42,70740 2080,90335 308,63849 431,60002

JPY 80,41794 85,44418 85,98911 49,40180 4,86975 17,02223 8,09953 144,63617 2,93629 * 15,51928 644,61025 31,82019 12,54014 611,01406 90,62528 126,73038

NOK 5,18181 5,50568 5,54079 3,18325 0,31379 1,09684 0,52190 9,31978 0,18920 0,06444 * 41,53610 2,05037 0,80804 39,37130 5,83953 8,16600

NZD 0,12475 0,13255 0,13340 0,07664 0,00755 0,02641 0,01256 0,22438 0,00456 0,00155 0,02408 * 0,04936 0,01945 0,94788 0,14059 0,19660

PLN 2,52726 2,68522 2,70234 1,55253 0,15304 0,53495 0,25454 4,54542 0,09228 0,03143 0,48772 20,25790 * 0,39409 19,20209 2,84804 3,98270

SEK 6,41284 6,81365 6,85711 3,93949 0,38833 1,35742 0,64589 11,53385 0,23415 0,07974 1,23757 51,40375 2,53747 * 48,72466 7,22682 10,10598

TRY 0,13161 0,13984 0,14073 0,08085 0,00797 0,02786 0,01326 0,23671 0,00481 0,00164 0,02540 1,05498 0,05208 0,02052 * 0,14832 0,20741

USD 0,88737 0,94283 0,94884 0,54512 0,05374 0,18783 0,08937 1,59598 0,03240 0,01103 0,17125 7,11292 0,35112 0,13837 6,74220 * 1,39840

EUR 0,63456 0,67422 0,67852 0,38982 0,03843 0,13432 0,06391 1,14129 0,02317 0,00789 0,12246 5,08647 0,25109 0,09895 4,82137 0,71510 *

▶ курсове за 
митнически  
оценки

▶ Европейски валути според националните банки

Валутният курс за митнически цели е 
курсът на БНБ определен в предпоследната 
сряда от месеца и публикуван този или 
на следващия ден, който се използва през 
следващия календарен месец, освен ако не 
бъде заменен от курса определен по чл. 91 от 
ППЗМ. Курсовете сa валидни до 24.00 часа на 
28.02.2010.

 Беларуска 
USD 2876 BYR
EUR 4013,28 BYR
GBP 4585,78 BYR
RUB 1,04 BYR
 Естонска 
USD 11,17 EEK
EUR 15,65 EEK
CHF 10,62 EEK
GBP 17,9 EEK
DKK 2,1 EEK
 Латвийска 
USD 0,51 LVL
EUR 0,71 LVL
CHF 0,48 LVL
GBP 0,81 LVL
BGN 0,36 LVL

 Литовска 
USD 2,48 LTL
EUR 3,45 LTL
CHF 2,34 LTL
GBP 3,95 LTL
 Молдовска 
USD 12,85 MDL
EUR 17,99 MDL
GBP 20,56 MDL
RUB 0,43 MDL
 Руска 
USD 29,94 RUB
EUR 41,78 RUB
CHF 28,35 RUB
GBP 47,74 RUB
UAH 3,69 RUB
BYR 1,04 RUB

 Украинска 
USD 8,07 UAH
EUR 11,33 UAH
CHF 7,69 UAH
GBP 12,94 UAH
RUB 0,27 UAH
 Грузинска 
USD 1,72 GEL
EUR 2,41 GEL
CHF 1,63 GEL
GBP 2,75 GEL
 Полска 
USD 2,86 PLN
EUR 3,97 PLN
CHF 2,69 PLN
GBP 4,54 PLN
CZK 0,15 PLN

 Казахстан 
USD 147,88 KZT
EUR 206,37 KZT
JPY 1,63 KZT
GBP 235,9 KZT
RUB 4,94 KZT
 Унгарска 
USD 192,4 HUF
EUR 269,57 HUF
CHF 182,99 HUF
GBP 308,34 HUF
CZK 10,39 HUF
 Чешка 
USD 18,61 CZK
EUR 26,03 CZK
CHF 17,66 CZK
GBP 29,71 CZK

HUF 9,64 CZK
 Азербайджан 
USD 0,81 AZN
EUR 1,12 AZN
GBP 1,28 AZN
 Македонска 
USD 44 MKD
EUR 61,31 MKD
GBP 91,47 MKD
 Хърватска 
USD 5,22 HRK
EUR 7,31 HRK
CHF 4,97 HRK
GBP 8,36 HRK
PLN 1,84 HRK
JPY 5,78 HRK
TRY 3,53 HRK

 Албанска 
USD 99,41 ALL
EUR 138,72 ALL
GBP 158,51 ALL
 Румънска 
USD 2,94 RON
EUR 4,1 RON
CHF 2,78 RON
GBP 4,69 RON
JPY 3,24 RON
 Турска 
USD 1,48 TRY
EUR 2,07 TRY
CHF 1,41 TRY
GBP 2,37 TRY
JPY 1,64 TRY
RUB 0,05 TRY

▶ Преизчислени курсове за 4.02.2010

Валута Код За  Стойност Разлика
Currency Code For Rate Difference
ЕВРо EUR 1 1,96 0
АВСТРАЛИйСКИ ДоЛАР AUD 1 1,24109 0,00440
БРАЗИЛСКИ РЕАЛ BRL 10 7,62418 0,01483
КАНАДСКИ ДоЛАР CAD 1 1,31866 -0,00571
ШВЕйцАРСКИ ФРАНК CHF 1 1,32707 -0,00045
КИТАйСКИ РЕНМИНБИ ЮАН CNY 10 2,04878 -0,00681
ЧЕШКА КРоНА CZK 100 7,51549 -0,00751
ДАТСКА КРоНА DKK 10 2,62704 0,00014
ЕСТоНСКА КРоНА EEK 10 1,25000 0,00000
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 1 2,23217 -0,00626
ХоНКоНгСКИ ДоЛАР HKD 10 1,80128 -0,00527
ХъРВАТСКА КУНА HRK 10 2,67263 0,00000
УНгАРСКИ ФоРИНТ HUF 1000 7,24328 0,00617
ИНДоНЕЗИйСКА РУПИЯ IDR 10000 1,50594 0,00573
ИНДИйСКА РУПИЯ INR 100 3,04215 0,00515
ИСЛАНДСКА КРоНА ISK 1000 6,74424 0,00000
ЯПоНСКА йЕНА JPY 100 1,54330 -0,00649
ЮжНоКоРЕйСКИ ВоН KRW 1000 1,21937 0,00925
ЛИТоВСКИ ЛИТАC LTL 10 5,66448 0,00000
ЛАТВИйСКИ ЛАТ LVL 1 2,75896 -0,00078
МЕКСИКАНСКо ПЕСо MXN 10 1,08588 -0,00346
МАЛАйЗИйСКИ РИНгИТ MYR 10 4,11416 0,00545
НоРВЕжКА КРоНА NOK 10 2,39509 -0,00662
НоВоЗЕЛАНДСКИ ДоЛАР NZD 10 9,94827 0,02322
ФИЛИПИНСКо ПЕСо PHP 100 3,03446 0,00864
ПоЛСКА ЗЛоТА PLN 10 4,91081 0,01107
НоВА РУМъНСКА ЛЕЯ RON 10 4,76974 -0,01049
РУСКА РУБЛА RUB 100 4,67231 0,02083
ШВЕДСКА КРоНА SEK 10 1,93532 0,00324
СИНгАПУРСКИ ДоЛАР SGD 10 9,92656 -0,03133
ТАйЛАНДСКИ БАТ THB 100 4,23376 -0,00083
НоВА ТУРСКА ЛИРА TRY 10 9,42978 -0,00955
ЩАТСКИ ДоЛАР USD 1 1,39862 -0,00472
ЮжНоАФРИКАНСКИ РАНД ZAR 10 1,87376 -0,00681
ЗЛАТо (1 ТРой УНцИЯ) XAU 1 1561,90000 -0,41000

▶ Kурсове на чуждестранни валути

обменни курсове на чуждестранните валути към левa за 4.02.2010 година. Тези курсове се 
основават на чл. 29, ал. 2 от Закона за БНБ и референтните курсове на ЕцБ за съответния ден, и се 
прилагат за целите на статистическата и счетоводната отчетност.

ВАЛУТА Код Купува Продава  Hай-висока Hай-ниска
Currency Code Buy Sell High Low
ЩАТСКИ ДоЛАР USD 1,4 1,4 1,4 1,39
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 0,88 0,88 0,88 0,87
ЯПоНСКА йЕНА JPY 126,53 126,56 126,98 125,97
ШВЕйцАРСКИ ФРАНК CHF 1,47 1,47 1,48 1,47
НоРВЕжКА КРоНА NOK 8,16 8,16 8,17 8,14
ШВЕДСКА КРоНА SEK 10,11 10,11 10,11 10,06
КАНАДСКИ ДоЛАР CAD 1,48 1,48 1,48 1,47
АВСТРАЛИйСКИ ДоЛАР AUD 1,58 1,58 1,58 1,57
УНгАРСКИ ФоРИНТ HUF 270,14 270,36 270,5 268,96
ЧЕШКА КРоНА CZK 26,02 26,05 26,06 25,87
РУСКА РУБЛА RUB 41,78 41,79 42,07 41,76
ПоЛСКА ЗЛоТА PLN 3,99 3,99 3,99 3,96

▶ Валути спрямо евро 

Най-високият курс е най-високият курс купува, най-ниският - най-ниският курс продава. 
 Данни от 17.00 ч българско време на 3.02.2010 г.

EUR/USD
долара за евро

1,000

1,175

1,350

1,525

1,700

3.02.1023.11.0911.09.092.07.0922.04.093.02.09

1.3957
-0.06%

USD/BGN
лева за долар

1,000

1,175

1,350

1,525

1,700

3.02.1024.11.0914.09.093.07.0923.04.093.02.09

1.4013
+0.04%
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Рекорден дневен ръст 
за 2010 г. отчете BG40

Борсов коментар

Компании от групата 
на Химимпорт бяха сред 
най-активно търгувани-
те дружества на БФБ по 
време на последната сесия. 
Най-ликвидното друже-
ство все пак беше извън 
структурата на холдинга. 
На борсата минаха 102 000 
акции на Индустриален 
холдинг България АД без 
изменение в цената. От 
тях 100 000  преминаха в 
единична сделка. В Топ 
5 по ликвидност обаче 
се подредиха книжата на 
Централна кооперативна 
банка АД, обикновените 
акции на Химимпорт, 
следвани от привилегиро-
ваните и Зърнени храни 
България АД.

Търговията на борсата 
се поразмрази и донесе 
оборот от 2.3 млн. лв. 
Сред котираните друже-
ства бяха Булстрад Виена 
иншурънс груп АД, Поли-
мери АД, Благоевград БТ, 
Метизи АД, Тодоров АД 
и др. от слаболиквидните 
компании. В единична 
сделка преминаха и 1000 
акции на Орфей клуб 
уелнес АД. Цената й се 
понижи с 46.15% до 0.14 
лв. за акция. 

На пазара все пак доми-
нираше търсенето и това 
донесе повишение за три 
от индексите. 

Единствено BGREIT 
отстъпи за пореден ден. 
Секторният индикатор се 
понижи с 0.2% до 46.03 
пункта. Най-силно поскъп-
на BG40. Широкият индекс 
добави 1.43% до 119.81 
пункта. Това е и най-добро-
то дневно постижение на 
индекса за 2010 г.  Бенч-
маркът Sofix добави 1.01% 
до 444.87 пункта, което е 
третото му по сила дневно 
изменение за годината. 

Търговията 
с акции 

от групата на 
Химимпорт 
доминираше на БФБ

Мирослав иванов 
mivanov@pari.bg

▶ Търговия на БФБ

Нагоре Надолу Обем
енемона АД(права): 171 749

 -33.33%
иХ България АД: 102 000 

 +0.00%

ЦКБ АД: 80 732   

+0.76%

Мен инвестмънт Груп АД: 10  

-63.64%

орфей клуб уелнес АД: 1000  

-46.15%
енемона АД(права): 171 749 

-33.33%

Кремиковци АД: 1000 

+36.81%

ХД Дунав АД: 50

+21.95%
трейс Груп холд: 872

+10.20%

8AVA 1 000.00 EUR  Авто Юнион Груп ЕАД 580 100 100 100 100 100 0,00%   
6A6  1.00 BGN  Адванс Терафонд АДСИЦ 3000 1,31 1,31 1,3 1,3 1,3 -0,38% 14,44 3,42 0,68
6AB  1.00 BGN  Албена АД 55 45 45 44,2 44,56 45 0,00% 6,21 2,04 0,59
5ALB 1.00 BGN  Албена Инвест Холдинг АД 25 5,91 5,91 5,91 5,91 5,91 0,00% 14,73 3,86 0,38
6AM 1.00 BGN  Алкомет АД 1053 3,28 3,35 3,26 3,32 3,35 2,14%  0,36 0,86
AL1  1.00 BGN  Алфа Ууд България АД 73 5,57 5,02 5,02 5,02 5,02 -9,86%  0,20 0,17
5BN  1.00 BGN  БАКБ АД 300 17,3 17,4 17,4 17,4 17,4 0,58% 6,92 1,95 1,04
5BP  1.00 BGN  Билборд АД 1720 1,16 1,17 1,17 1,17 1,17 0,78% 17,84 0,63 0,50
53B  1.00 BGN  Биовет АД 300 7,9 7,9 7,5 7,63 7,9 0,00% 20,61 0,52 0,88
55B  1.00 BGN  Благоевград-БТ АД 4 37 37,9 37,9 37,9 37,9 2,43% 14,64 0,56 0,50
5BT  1.00 BGN  БТК АД 100 2,92 3 3 3 3 2,92% 32,12 0,95 2,31
4BH 1.00 BGN  Българска роза АД 47 6,2 6,2 6,2 6,2 6,2 0,00% 6,92 0,26 0,34
4BJ  1.00 BGN  Българска роза-Севтополис АД 800 1,48 1,47 1,47 1,47 1,47 -0,61% 30,32 1,33 0,94
4VD 1.00 BGN  Видахим АД 380 2 2 1,99 2 2 -0,25%  0,08 2,39
5DOV 1.00 BGN  Доверие ОХ АД 10550 3,5 3,5 3,5 3,5 3,5 0,03%  0,26 0,24
4DR 1.00 BGN  Дружба стъкларски заводи АД 100 3,5 3,85 3,85 3,85 3,85 10,00% 21,27 1,06 1,15
4EH  1.00 BGN  Еврохолд България АД 5104 1,38 1,41 1,38 1,4 1,4 0,94%   0,49
4EC  1.00 BGN  ЕЛАРГ ФЗЗ АДСИЦ 17400 0,78 0,79 0,78 0,78 0,79 1,28% 7,23 2,37 0,66
52E  1.00 BGN  Елхим Искра АД 6651 1,9 1,89 1,85 1,85 1,89 -0,63% 16,00 1,06 1,01
57E  1.00 BGN  ЕМКА АД-Севлиево 10 3,3 3,34 3,34 3,34 3,34 1,21%   1,92
E4A  1.00 BGN  Енемона АД 4159 9,3 9,25 9,15 9,2 9,2 -1,07% 6,85 0,57 1,14
E4A1 1.00 BGN  Енемона АД 171749 0,02 0,02 0,01 0,01 0,01 -33,33%   
5EO  1.00 BGN  Етропал АД 910 2,35 2,5 2,4 2,43 2,5 6,38% 25,10 0,83 2,02
RA8 1.00 BGN  ЖП инфраструктура–ХД АД 50 4,8 4,49 4,49 4,49 4,49 -6,46%   
4BI  10.00 BGN  ЗАД Булстрад Виена иншурънс груп 127 40,01 41 40 40,19 40 -0,03%  41,60 1,72
3Z9  1.00 BGN  Захарни заводи АД 204 2,5 2,45 2,45 2,45 2,45 -2,00% 14,09 0,24 1,15
5IC  1.00 BGN  ЗД Евро инс АД 7250 1,48 1,53 1,5 1,5 1,5 1,70% 2,79  0,74
T43  1.00 BGN  Зърнени Храни България АД 55494 0,64 0,66 0,64 0,65 0,65 1,40% 14,50 0,66 0,56
4IN  1.00 BGN  Инвестор.БГ АД 100 9,59 9,58 9,4 9,46 9,4 -1,97%   3,03
4ID  1.00 BGN  Индустриален ХБ АД 102000 1,7 1,73 1,7 1,7 1,7 0,00%  0,60 0,36
6K1  1.00 BGN  Каолин АД 10357 5,65 5,9 5,7 5,8 5,9 4,34% 20,41 1,15 1,30
3KN  1.00 BGN  Капитан Дядо Никола АД 20 16 16 16 16 16 0,00%   0,20
4KW 1.00 BGN  Кремиковци АД 1000 0,18 0,25 0,25 0,25 0,25 36,81%  0,00 0,01
5ODE 1.00 BGN  КРЗ Одесос АД 9 108 108 108 108 108 0,00% 28,25 1,61 1,04
6C9  10.00 BGN  КТБ АД 591 61 61,49 60 60,05 60 -1,64% 6,87 2,04 1,40
5T3  1.00 BGN  КТИ Съединение АД 2120 0,19 0,19 0,17 0,17 0,19 -1,59% 0,03 0,02 0,03
4L5  1.00 BGN  Лесопласт АД 10 23,95 24,01 24 24,01 24 0,21% 35,49 0,27 0,72
5MA 1.00 BGN  Медика АД 250 1,72 1,71 1,63 1,65 1,63 -4,96%   0,73
MKX 1.00 BGN  Меком АД 870 0,6 0,62 0,61 0,61 0,61 1,67%   
4F4  1.00 BGN  Мен Инвестмънт Груп АД 10 1,1 0,4 0,4 0,4 0,4 -63,64%  20,00 0,48
5MZ 1.00 BGN  Метизи АД 730 0,5 0,45 0,45 0,45 0,45 -9,80% 2,50 0,11 0,08
5MR 1.00 BGN  Момина крепост АД 200 1,65 1,71 1,71 1,71 1,71 3,64% 11,54 0,17 0,54
5MB 1.00 BGN  Монбат АД 4293 6,48 6,6 6,48 6,51 6,6 1,79% 16,42 2,27 2,16

5MY 1.00 BGN  Мостстрой АД 4782 3,47 3,8 3,49 3,75 3,75 8,07%   3,16

3NB  1.00 BGN  Неохим АД 324 29 29,95 29,33 29,66 29,4 1,38%  0,98 0,75

5ORG 1.00 BGN  Оргахим АД 188 84,85 85,95 82,5 83,42 85,95 1,30%  0,43 0,73

OWJ 1.00 BGN  Орфей клуб уелнес АД 1000 0,26 0,14 0,14 0,14 0,14 -46,15%   

5OTZ 1.00 BGN  ОЦК АД 140 14,38 14,55 14,38 14,44 14,55 1,18%  1,07 2,33

4PV  1.00 BGN  Пампорово АД 450 10,5 9,5 9 9,22 9 -14,28%  1,50 0,43

5BR  1.00 BGN  Параходство БРП АД 500 1,73 1,75 1,75 1,75 1,75 1,16% 10,62 1,05 1,03

5F4  1.00 BGN  ПИБ АД 6310 2,49 2,51 2,49 2,5 2,5 0,60% 6,87 0,65 0,69

51P  1.00 BGN  Полимери АД 2061 1,69 1,7 1,69 1,7 1,7 0,59%  0,25 0,04

3NJB 1 000.00 EUR  Св. Св. Константин и Елена 1 100 100 100 100 100 0,00%   

6S7  1.00 BGN  Синергон Холдинг АД 5965 1,96 2,08 1,98 2,01 2 2,04% 1,71 0,27 0,32

3JR  1.00 BGN  Софарма АД 15202 4,08 4,09 4,06 4,08 4,08 0,00% 16,36 1,13 2,16

6SL  1.00 BGN  Софарма логистика АД 7050 0,77 0,78 0,77 0,77 0,77 -0,39%  12,42 0,67

SO5  1.00 BGN  Софарма трейдинг АД 1000 1,43 1,47 1,43 1,46 1,47 2,16% 8,32 0,13 0,90

6SO  1.00 BGN  София Комерс-Заложни къщи АД 1300 3,8 4 3,95 3,99 3,95 3,95%   

6SOA 1.00 BGN  София Комерс-Заложни къщи АД 425 3,85 3,9 3,9 3,9 3,9 1,30%   

SL9  1.00 BGN  Спарки Елтос АД 8730 2,25 2,28 2,25 2,25 2,28 1,56%  1,21 0,40

5SR  1.00 BGN  Стара планина Холд АД 710 2,05 2,07 2,02 2,04 2,07 0,73% 110,07 0,92 0,86

5T6  1.00 BGN  Тодоров АД 800 0,37 0,4 0,4 0,4 0,4 7,82%   

3TV  1.00 BGN  Топливо АД 1100 4,6 4,5 4,5 4,5 4,5 -2,17%  0,13 0,20

T57  1.00 BGN  Трейс груп холд АД 872 63,52 73 64,55 69,28 70 10,20% 40,53 1,03 3,02

59X  1.00 BGN  Унифарм АД 20 40,97 40,97 40,97 40,97 40,97 0,00%   

4F6  1.00 BGN  Фазерлес АД 21 40 40 37,4 39,38 40 0,00% 46,92 1,30 0,94

6EE  1.00 BGN  ФЕЕИ АДСИЦ 100 1,4 1,5 1,5 1,5 1,5 7,14%   0,83

6F3  1.00 BGN  ФеърПлей Пропъртис АДСИЦ 1580 0,44 0,45 0,44 0,44 0,45 1,13% 2,35 0,68 0,34

6A7  1.00 BGN  ФЗЗ Мел инвест АДСИЦ 5000 0,75 0,7 0,7 0,7 0,7 -6,53% 7,70 3,56 0,59

9M7A 500.00 EUR  Финанс Консултинг ЕАД 1 100 100 100 100 100 0,00%   

5BU  1.00 BGN  ФНИ България АДСИЦ 3700 0,39 0,39 0,38 0,38 0,38 -2,33%   

4D8  1.00 BGN  ХД Дунав АД 50 4,1 5 5 5 5 21,95% 0,15 0,12 0,13

6C4  1.00 BGN  Химимпорт АД 45600 2,87 2,9 2,85 2,87 2,86 -0,28% 3,19 0,45 0,54

6C4P 1.00 BGN  Химимпорт АД 29100 2,85 2,9 2,88 2,88 2,88 0,91%   

4CK  1.00 BGN  Химко АД 7940 0,11 0,12 0,11 0,11 0,11 -0,91%  2,37 

5V2  1.00 BGN  Холдинг Варна АД 299 9,1 9,1 9 9,02 9 -1,13% 5,01 1,04 0,28

6H2  1.00 BGN  Холдинг Пътища АД 17400 2,58 2,85 2,56 2,79 2,82 9,47%  0,43 2,18

4CF  1.00 BGN  ЦКБ АД 80732 1,31 1,34 1,32 1,33 1,32 0,76% 5,04 0,57 0,46

 Код   Номинал   Име Обем   Oтваряне  Висока   Ниска  Средна   Затваряне   Промяна (%) P/E P/S P/B
    (лотове)

 Код   Номинал   Име Обем   Oтваряне  Висока   Ниска  Средна   Затваряне   Промяна (%) P/E P/S P/B
    (лотове)

Козметичната 
компания не се е 
издължила в срок по 
първия заем

Обединена българска банка 
АД, която е довереник по 
втората облигационна еми-
сия на Ален мак АД, поиска 
от козметичната компания 
да изплати предсрочно 
заема си. Пловдивското 
дружество трябва да пога-
си главницата от 592 хил. 
EUR и натрупана лихва от 
6958.03 EUR.

Процедура
Банката поиска предсроч-
ното погасяване, след като 
е получила уведомление от 
облигационер по първата 
емисия за просрочено пла-
щане на 120.91 хил. EUR 
лихва. Сумата е трябвало 
да бъде платена до 31 де-
кември 2009 г., а емитентът 
не се е издължил през 30-те 
дни след датата на паде-
жа, които се предвиждат в 
проспекта. В договора за 
довереник има клауза, спо-
ред която, ако емитентът 
има над 50 хил. EUR за-
дължения, независимо към 
кого, облигациите стават 
изискуеми, обясни Деси-

мир Арнаудов от ОББ. 
Според публикуваното 

съобщение на борсата бан-
ката е длъжна да пристъ-
пи към изпълнение върху 
обезпечението по емисия-
та. Ще следваме стъпките, 
записани в нормативната 
уредба, добави Десимир 
Арнаудов. По думите му 
има направени ипотеки по 
дълговите книжа и те ще 
бъдат продадени по един 
или друг начин. Не мога 
да кажа кога ще започне 
изпълнението на обезпе-
чението, тъй като досега в 
България не е имало обли-
гации, по които да се налага 
това, твърди Арнаудов.

Просрочие
В края на миналата седмица 
от Корпоративна търговска 
банка АД, която е дове-
реник по първата емисия 
облигации, съобщиха, че 
Ален мак АД не плаща в 
срок. От КТБ добавиха, че 
са поискали допълнителни 
разяснения за способнос-
тта на Ален мак да изпъл-
нява задълженията си, но 
компанията не е изпратила 
отговор.

Козметичното дружество 
е изправено пред сериозни 
проблеми с плащането на 

задълженията си. В средата 
на миналата седмица от 
Ален мак съобщиха, че е 
възможно спиране на дей-
ността на компанията и 
обявяване на неплатежо-
способност. Съобщение-
то се появи няколко дни 
след като на общото си 
събрание облигационери-
те отхвърлиха поискания 
мораториум за замразява-
не на лихвените плащания 
за една година. Играта на 
нерви между дружеството 
и кредиторите продължи 
с размяна на обвинения. 
Първо от Ален мак изрази-
ха недоумение за решение-
то на облигационерите. Те 
от своя страна контрираха, 
че веднъж вече е направено 
разсрочване на емисията, с 
което е оставен оборотен 
капитал, но въпреки това 
Ален мак продължава да не 
се справя. Да се обвиняват 
кредиторите на дружество-
то за неспособността му да 
плаща задълженията си е, 
меко казано, недопустимо, 
коментираха държатели на 
дългови книжа. Те недоу-
мяваха как при 15% ръст 
на износа на козметика 
Ален мак понижава обема 
на продажбите и свива пе-
чалбите си.

история
Проблемната емисия, която 
е за 6.5 млн. EUR с годишна 
лихва 9.95%, беше емитира-
на на 30 юни 2006 г. Първото 
отлагане на плащания дойде 
в началото на 2009 г., когато 
козметичната компания прос-
рочи плащане на главницата 
от 540 хил. EUR и лихви за 
103 хил. EUR. За да успее 
да покрие задълженията си, 
дружеството издаде малка-
та втора емисия облигации, 
която сега е изискуема. Дъл-
говите книжа бяха със срок 
15 месеца и лихва 11%.След 
това кредиторите на Ален 
мак разрешиха компанията 
да разсрочи главницата по 
облигациите и вместо с по-
следните 9 тримесечни лих-
вени плащания можеше да 
я изплати с последните три 
тримесечни плащания. Това 
даде 18 месеца отсрочка на 
Ален мак за проблемната 
емисия.

Атанас Христов

ОББ заплашва да разпродаде 
активи на Ален мак АД

592 
▶ хил. EUR главница и 
6958.03 EUR лихва  тряб-
ва да погаси Ален мак

ИХ България
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„Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД - Цени при прехвърляне за дата 4.02.2010 г.

ПРЕХВЪРЛЯНЕ ОТ:

ПРЕХВЪРЛЯНЕ В:
Ти Би Ай  Евробонд

(Емисионна 
ст-ст)

Ти Би Ай Комфорт
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Хармония
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Динамик
(Емисионна

 ст-ст)
Ти Би Ай Евробонд  
Ти Би Ай Комфорт
Ти Би Ай Хармония
Ти Би Ай Динамик
Цените са в лева и са валидни за поръчки, подадени предишния работен ден. Разходите за емитиране на една акция 
или един дял са включени в горепосочените цени.
Цената на обратно изкупуване на една акция/един дял на съответния фонд, от който е прехвърлянето е равна на 
Нетната стойност на активите на една акция или на един дял на този фонд.
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Зелена вълна заля азиатските борси

 ▶  ръстът в Азия беше подкрепен от добрите макроданни в сАЩ

Пазарите в Китай и 
Хонконг добавиха по 
над 2%
Зелена вълна заля азиатски-
те борси след подновените 
очаквания на инвеститори-
те за бързо възстановяване 
на световната икономика 
през 2010 г. Регионални-
ят измерител MSCI Asia 
Pacific добави над 1% за 
втори пореден ден, като 
последното му повишение 

от 1.2% го изведе на 118.97 
пункта. 

Сред шампионите по до-
ходност бяха фондовите 
борси в Китай и Хонконг, 
където основните индекси 
добавиха по над 2%. Сини-
те чипове в Пекин изстре-
ляха Shanghai Composite до 
3003.83 пункта, което беше 
2.36% ръст на дневна база. 
Криле на инвеститорите 
дадоха добрите очаквания 
на Националното статис-

За дата 3.02.2010 г.

Фон до ве, уп рав ля ва ни от  Клас  Валута Еми си он на стой ност  Цена при 
"Пайъниър Инвестмънтс Австрия" дя ло ви  (нет на стой ност на  об рат но из ку пу ва не
 еди ни ци  ак ти ви те на еди ни ца   (нетна стойност на 
   + так са за из да ва не) ак ти ви те на еди ни ца)

Фондове Пайъниър Австрия 
Гарантирана кошница 2010 ИР* EUR 1095,44 1128,3

Дялови единици от фондовете, управлявани от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, могат да бъдат придобивани чрез следните клонове на 
“Ейч Ви Би Банк Биохим” АД: “Аксаков” №5 - отдел “Частно банкиране”, “Централен”, “Батемберг”, “Европа”, “Витоша”, “Южен парк” (София), 
“Варна”, “Пловдив” и “Бургас”. Предишни резултати на фондовете не гарантират същото представяне в бъдеще. Стойността на инвестицията 
и доходът от нея могат да се увеличат или да намалеят и няма гаранци - от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, групата на “Банк Аустрия 
Кредитанщалт” или друго трето лице - за възвращаемост на първоначално инвестираните суми. 
*Изцяло реинвестиращи

Взаимен фонд
Нетна стойност 
на активите на 

дял (НСАД)

Емисионна 
стойност  

(цена при покупка)

Цена при 
обратно 

изкупуване
Цени за 1 дял за 3/02/2010

ОТП Централно-европейски фонд в акции € 1,085021 € 1,106721 € 1,079596
ОТП Международен фонд в акции - Ю Би Ес 
Фонд на фондовете € 0,859768 € 0,876963 € 0,855469

ОТП - Ди Ви Ес Фонд на Фондовете в акции 
от развиващи се пазари € 0,734432 € 0,749121 € 0,730760

Цените са валидни за поръчки, подадени на 29/01/2010 г.  Включените в цените разходи са както 
следва: при придобиване - 2.00% от НСАД, но не по-малко от 10 евро (левовата им равностойност) 
по една поръчка; при обратно изкипиване - 0.50% от НСАД. 

Цени за 1 дял за 4/02/2010
ДСК Фонд Паричен Пазар 1,110788 лв. 1,110788 лв. 1,110788 лв.
Цените са валидни за поръчки подадени на 4/02/2010 г. Няма разходи при емитиране и обратно 
изкупуване на дялове на фонда. Информация може да се получи от Call Center на “Банка ДСК” ЕАД на 
тел. 0700 10 375 на цената на един градски разговор и на интернет страниците www.dskbank.bg и 
www.otpbank.hu 

Договорен фонд

Стойност за един дял 3.02.2010 г Доходност

Емисионна 
стойност

Цена на обр. изк. От началото на 
годината За последните 12 

месеца
до 90 дни над 90 дни (Не се анюализира)

Сентинел - Принсипал 1.0151 лв. 0,9999 лв. 1.0100 лв. 0,07% 11,44%

Сентинел - Рапид 1,1502 лв. 1,1502 лв. 0,40% 3,84%

За ДФ „Сентинел – Принсипал” разходите по емитирането в размер на 0,5 % и по обратното изкупуване в размер на  
1 % от НСА на един дял са включени в емисионната стойност, респективно в цената на обратно изкупуване за дялове, 
държани по-малко от 90 дни. За ДФ „Сентинел – Рапид” емисионната стойност и цената на обратно изкупуване са 
равни на НСА на един дял.

Цените са валидни за поръчки, подадени на 2 февруари 2010 г.

www.sentinel-am.bg
тел. 02/ 980 14 26

Piraeus Funds Цени за дата 2.02.2010

 Тип Валута Емисионна 
стойност

Цена на  обр. 
изкупуване

АКЦИИ НА МЕСТНИ КОМПАНИИ Високодоходен EUR 9,2546 8,9171

АКЦИИ НА ДИНАМИЧНО РАЗВИВАЩИ 
СЕ МЕСТНИ КОМПАНИИ Високодоходен EUR 0,7769 0,7485

МЕСТЕН БАЛАНСИРАН ФОНД Балансиран EUR 3,1453 3,0834

УНИВЕРСАЛЕН ФОНД - “РАСТЕЖ”  
– Фонд от фондове Високодоходен EUR 8,6633 8,3269

УНИВЕРСАЛЕН БАЛАНСИРАН ФОНД 
– Фонд от фондове Балансиран EUR 9,3703 9,0954

УНИВЕРСАЛЕН КОНСЕРВАТИВЕН 
ФОНД – Фонд от фондове Консервативен EUR 9,6572 9,4669

Местните фондове на Пиреос Асет Мениджмънт инвестират във фин. инструменти търгувани 
на гръцкия капиталов пазар.Фондовете от типа “Фонд от фондове” са с инвестиционна насоче-
ност изцяло към международните капиталови пазари. С Условията за дистрибуция можете да 
се запознаете, в клоновете на Банка Пиреос България АД, на адрес:www.piraeusbank.bg или на  
24 - часовия телефон за клиенти 0 700 12 002 (на цената на един градски разговор за цялата стра-
на).

2.02.2010 г.
156,33 155,57 154,81 154,43 152,52 152,52
11,51 11,45 11,40 11,37 11,23 11,23
78,92 78,54 78,15 77,77 76,62 76,62
98,23 97,75 97,28 96,80 95,37 95,37
715,22 711,75 708,28 704,81 694,39 694,39
159,94 159,17 158,41 157,65 152,32 152,32
75,64 75,28 74,91 74,55 72,73 72,73
141,70 141,02 140,34 139,66 136,25 136,25
289,94 288,56 287,18 285,79 276,13 276,13
166,62 165,83 165,04 164,24 158,69 158,69
209,52 208,52 207,52 206,52 199,54 199,54
76,09 75,73 75,37 75,01 72,47 72,47
223,22 222,16 221,09 220,03 212,59 212,59

тическо бюро на Китай, 
според което растежът на 
икономиката няма да е под 
8% през 2010 г. 

Водещият индекс в Хон-
конг Hang Seng добави 
2.22% и това го изведе на 
ниво 20 722.08 базисни 
точки. Банките и добив-
ните компании поведоха 
биковете, след като акци-
ите им поевтиняха значи-
телно в началото на тази 
седмица.

Тайванският бенчмарк 
Taiex нарасна с 1.59% до 
7547.98 пункта, а в Ин-
дия BSE Sensex 30 добави 
2.06% до 16 496.05 пункта. 
Минните компании помог-
наха в най-голяма степен за 
ръста, а след тях се нареди-
ха дружествата за недвижи-
мите имоти. Сините чипове 
в Токио също бяха сред 
печелившите, а бенчмаркът 
им Nikkei 225 добави 0.32% 
и се изкачи до 10 404.33 
пункта. 

▶ Котировки на взаимните фондове
Фонд

Тип  Ем. ст/ст  ЦОИ     Доходност и Риск  
       От началото   Стандартно За последните  От началото Начало на публ. 
       на годината  отклонение 12 мес.  на публ. предл. предлагане
       (не се анюализира)    (анюализирана) 
 за поръчки за поръчки за поръчки след края преди края       
 над 20000 лв от 2000 до 20000 под 2000 лв  на 2-та год. на 2-та год.

Аврора Капитал АД
Аврора кепитъл - балансиран
Аврора кепитъл - global commodity fund
ДФ Аврора Кепитъл Югоизточна Европа
Актива Асет Мениджмънт АД 
Дф Актива Високодоходен
ДФ Актива Балансиран
Астра Асет Мениджмънт АД 

ДФ Астра Кеш
ДФ Астра Баланс
ДФ Астра Плюс
БенчМарк Асет Мениджмънт АД 
ДФ БенчМарк Фонд-1 Акции и Облигации
ИД БенчМарк Фонд-2 Акции
ДФ БенчМарк Фонд-3 Сектор Недвижими Имоти
ДФ БенчМарк Фонд-4 Енергетика
ДФ БенчМарк Фонд-5 ЦИЕ
БенчМарк Фонд-6 Паричен
Болкан Капитал Мениджмънт АД
ДФ БКМ Балансиран Капитал
ДФ Европа
ДФ Балкани
Варчев Мениджинг Къмпани ЕАД
ДФ Варчев високодоходен фонд
ДФ Варчев Балансиран фонд
ДСК Управление на активи АД 
ДФ ДСК Стандарт
ДФ ДСК Баланс
ДФ ДСК Растеж
ДФ ДСК Имоти
ДФ „ДСК Евро Актив”
Елана Фонд Мениджмънт АД 
ИД Елана Еврофонд
ДФ Елана Балансиран Евро Фонд
ДФ Елана Балансиран Доларов Фонд
ИД Елана Високодоходен Фонд
ДФ Елана Фонд Паричен Пазар
ДФ Елана Долар Фонд
ДФ Еврофонд
Златен Лев Капитал АД 
ИД Златен лев 

ДФ Златен лев Индекс 30  
Капман Асет Мениджмънт АД 

ИД Капман Капитал
ДФ Капман Макс
Карол Капитал Мениджмънт ЕАД 
ИД Адванс Инвест
ДФ Адванс Източна Европа
Адванс IPО Фонд 
КД Инвестмънтс ЕАД
ДФ КД Облигации България
ИД КД Пеликан
ДФ КД Акции България
КТБ Асет Мениджмънт АД 

КТБ Балансиран Фонд
КТБ Фонд Акции
ОББ Асет Мениджмънт АД
ДФ ОББ Платинум Облигации
ИД ОББ Балансиран Фонд
ДФ ОББ Премиум Акции
ДФ ОББ Патримониум Земя
Оверон Финанс АД
ДФ Оверон ПРЕСТО
ПФБК Асет Мениджмънт АД 

ДФ ПИБ- Авангард
ДФ ПИБ- Класик
ДФ ПИБ- Гарант
Райфайзен Асет Мениджмънт (България) ЕАД  
Райфайзен (България) Фонд Паричен Пазар
Райфайзен (България)  Фонд Облигации
Райфайзен (България)  Балансиран Фонд
Райфайзен (България) Фонд Акции
Райфайзен (България) Балансиран Доларов Фонд
Райфайзен (България) Фонд Защитена Инвестиция в Евро

Свободен период от 19.01.2010 до 28.01.2010
Лимитиран период” от 29.01.2010 до 28.04.2010

Сентинел Асет Мениджмънт АД
Договорен фонд Сентинел - Рапид
Договорен фонд Сентинел - Принсипал

Стандарт Асет Мениджмънт АД
ДФ Стандарт Инв. Балансиран Фонд
ДФ Стандарт Инв. Високодоходен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Международен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Консервативен Фонд
Статус Капитал АД  

Статус Нови Акции
Статус Финанси
Ти Би Ай Асет Мениджмънт ЕАД 
ИД Ти Би Ай Евробонд
ДФ Ти Би Ай Комфорт
ДФ Ти Би Ай Хармония
ДФ Ти Би Ай Динамик
ДФ Ти Би Ай Съкровище
ЦКБ Асетс Мениджмънт ЕАД 
ЦКБ Лидер
ЦКБ Актив
ЦКБ Гарант
Юг Маркет Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Юг Маркет Максимум
ДФ Юг Маркет Оптимум

Източник: БАУД (www.baud.bg)

балансиран 4.9006 4.9251  5.0966 4.9006 4.8026   -4.83% 11.69% -10.90% -30.24% 21.01.2008
фонд в акции 6.7944 6.8284  7.0662 6.7944 6.6585   -4.08% 14.16% 4.16% -17.77% 23.01.2008
високодоходен 10.0701 10.2212  10.4729 0.0000 0.0000   N/A N/A N/A N/A 23.09.2009
             
фонд в акции 2.5606    2.5606    2.74% 28.62% 24.96% -58.29% 12.11.2007
балансиран 3.0185    3.0185    1.48% 24.39% 14.28% -51.21% 12.11.2007
 до 249999.99 лв  над 250 000 лв      до 6 месеца  над 6 месеца      
паричен пазар 10.8168  10.8114  10.7952 10.8060 10.8060 10.8114 0.64% 0.12% 6.34% 6.07% 06.10.2008
балансиран 10.8040  10.7502  10.6427 10.6964  0.0000 0.38% 7.52% 11.81% 5.72% 06.10.2008
фонд в акции 10.3421  10.2906  10.1362 10.1877  0.0000 0.10% 11.50% 16.13% 2.23% 06.10.2008

балансиран 13.6340    13.4990    0.20% 6.94% 10.27% 7.41% 14.12.2005
фонд в акции 8.4571    8.3734    -0.04% 14.67% 6.98% -3.78% 01.03.2006
балансиран 5.7634    5.7063    -2.51% 10.77% -6.43% -14.39% 21.06.2006
фонд в акции 8.0887    7.8531    -0.85% 15.88% 15.19% -11.41% 05.02.2008
фонд в акции 11.0609    10.7387    4.65% 7.26% 11.57% 3.64% 05.02.2008
паричен пазар 11.4424    11.4424    0.86% 0.21% 8.98% 8.38% 03.06.2008
     до 2 г.  над 2 г.      
фонд в облигаци 83.3224    83.0308  83.3224  0.47% 4.35% 12.37% -5.21% 20.11.2006
фонд в акции 52.0065    51.7465  52.0065  0.21% 2.48% 6.63% -14.99% 20.11.2006
фонд в акции 73.4313    73.0641  73.4313  6.51% 4.38% 21.81% -11.38% 03.10.2007
             
фонд в акции 102.7074    101.1782    -0.70% 2.52% 3.52% 0.64% 04.01.2007
балансиран 83.4264    82.1844    -0.02% 0.87% -0.27% -7.23% 25.06.2007
             
фонд в облигаци 1.26107    1.25855    0.89% 0.92% 5.53% 5.68% 01.12.2005
балансиран 1.08009    1.07363    0.07% 6.21% 10.17% 1.79% 01.12.2005
фонд в акции 0.78826    0.77656    0.84% 15.76% 25.96% -6.11% 01.03.2006
фонд в акции 0.73400    0.72960    N/A 4.27% -0.78% -15.04% 07.03.2008
ниско рисков 1.03043    1.02734    N/A N/A N/A N/A 07.05.2009

фонд в облигаци 0.0000    0.0000    N/A N/A N/A N/A 06.12.2002
балансиран 104.4441    103.4049    1.16% 9.85% 13.15% 0.93% 07.12.2005
балансиран 110.9568    109.8527    0.61% 8.68% 7.96% 2.56% 06.03.2006
фонд в акции 91.6882    90.3231    1.22% 14.87% 20.05% -0.42% 20.06.2005
паричен пазар 116.0666    116.0666    1.03% 0.63% 6.33% 6.80% 31.10.2007
ниско рисков 91.8402    91.4733    1.73% 3.37% -7.53% -4.22% 01.02.2008
ниско рисков 102.6879  102.5853  0.0000  0.0000  0.16% N/A N/A 4.37% 01.07.2009
             
балансиран 4.9582     4.9286     0.83% 10.37% 9.69%*** 5.53% 08.07.1999
 до 100 000 лв от 100 001 до 1 000 000 лв.  над 1 000 000 лв.
фонд в акции 1.0768  1.0714   1.0688  1.0634     N/A N/A N/A*** N/A 01.06.2009
          
балансиран 18.8271     18.6957     0.51% 9.95% 5.65% 12.59% 28.09.2004
фонд в акции 12.1826    12.0132     -0.18% 13.21% 8.31% 4.80% 05.01.2006
             
фонд в акции 1.3322     1.3125     2.82% 14.43% 21.40% 3.97% 10.05.2004
фонд в акции 0.7346     0.7237    5.28% 19.28% 54.37% -9.24% 04.10.2006
фонд в акции 0.9181     0.9045    4.70% 15.64% 6.85% -4.47% 23.11.2007
 до 100 000 лв.  над 100 000 лв.          
фонд в облигаци 127.3950  127.2046  126.9507    0.79% 3.48% 3.63% 6.56% 04.05.2006
балансиран 15.1873  15.1873  15.0369    0.92% 8.57% 7.22% 3.47% 17.12.2004
фонд в акции 0.7679  0.7603  0.7528    2.48% 15.58% 14.83% -7.28% 04.05.2006
             
балансиран 790.0065    784.0962    1.30% 8.65% 24.64% -12.18% 09.05.2008
фонд в акции 717.5610    712.1927    1.21% 10.40% 30.23% -16.34% 09.05.2008
             
ниско рисков 10.9580    10.9580    0.81% 2.60% 4.36% 2.31% 30.01.2006
балансиран 120.0007    120.0007    -0.02% 8.98% 12.05% 2.47% 30.01.2005
фонд в акции 7.0539    7.0539    0.14% 20.46% 32.63% -8.33% 30.01.2006
фонд в акции 10.0937    10.0937    0.25% N/A 0.95% 0.93% 30.01.2009
          
фонд в акции 9.8048    0.0000    N/A N/A N/A N/A 25.06.2009
 за поръчки до 100 000 лв  за поръчки над 100 000 лв          
фонд в акции 0.5341  0.5314  0.5287    1.45% 7.02% 12.36% -24.92% 19.11.2007
балансиран 0.7544  0.7517  0.7491    1.05% 3.37% 7.45% -12.14% 19.11.2007
ниско рисков 0.9739  0.9725  0.9710    0.99% 2.60% 6.19% -1.26% 19.11.2007
 до 50 000 лв / 40000 USD  над 50 000 лв / 40000 USD          
консервативен 1.2183  1.2165  1.2147    0.59% 0.66% 6.94% 5.17% 16.03.2006
консервативен 1.2361  1.2324  1.2287    0.85% 1.39% 7.45% 5.52% 16.03.2006
балансиран 0.8721  0.8686  0.8651    0.30% 5.71% 6.58% -3.56% 16.03.2006
фонд в акции 0.6746  0.6712  0.6678    -0.03% 10.73% 11.89% -9.75% 16.03.2006
балансиран 0.7657  0.7626  0.7595    0.32% 8.01% 5.46% -12.80% 11.02.2008
консервативен             19.01.2010
 0.0000  0.0000  0.0000    N/A N/A N/A N/A 
 1.0501  1.0501  0.9001    N/A N/A N/A N/A 
           
паричен пазар 1.1502   1.1502    0.40% 0.22% 3.84% 3.55% 15.11.2005
балансиран 1.0151   до 90 дни  над 90 дни  0.07% 4.09% 11.44% 0.11% 12.09.2005
    0.9999  1.0100      

балансиран 8.3066   8.3066    1.12% 12.63% 32.88% -4.61% 01.03.2006
фонд в акции 7.1576   7.1576    2.10% 16.96% 43.67% -8.16% 01.03.2006
фонд в акции 2.8449   2.8449    1.44% 14.97% 26.53% -35.84% 05.04.2007
консервативен 10.2772   10.2772    -1.46% 1.38% 2.21% 2.42% 12.12.2008
 клас А за поръчки клас А за поръчки клас А за поръчки клас  В  Клас А          Клас В при изпълнена    Клас В при прекратена
 до 20000 лв над 20000 до 300000 над 300000     инв. схема инв. схема
фонд в акции 0.7834 0.7795 0.7776 0.7718 0.7718 0.7757  0.7564 6.37% 14.47% 17.15% 6.37% 22.05.2006
фонд в акции 0.4359 0.4338 0.7776 0.4295 0.4295 0.4316  0.4209 4.50% 27.03% 58.72% 4.50% 02.05.2007
             
фонд в облигаци 313.9234    312.9830    0.44% 2.07% 4.87% 7.43% 17.11.2003
ниско рисков 13.1894    12.9295    0.18% 5.89% 9.02% 6.59% 27.12.2005
балансиран 12.2790    11.9178    0.06% 7.59% 13.10% 4.62% 27.12.2005
фонд в акции 8.7415    8.4844    -0.61% 14.26% 19.08% -3.49% 07.09.2005
балансиран 20.2814    20.2814    0.01% 3.80% 9.07% 0.60% 08.10.2007
             
фонд в акции 6.6791    6.6457    -1.30% 12.36% 16.23% -14.00% 01.06.2007
балансиран 8.0254    7.9853    -1.40% 12.61% 16.15% -7.89% 01.06.2007
консервативен 10.9090    10.8818    0.33% 3.31% 7.65% 3.56% 04.09.2007
             
фонд в акции 1.2259    1.2014    0.20% 6.11% 6.10% 6.21% 18.09.2006
балансиран 1.0585    1.0479    0.48% 3.02% 4.69% 3.51% 10.06.2008

9.1629 9.0713 0.46% -7.72%

 29, 30, 31.01, 1 и 2.02.2010 г.

N/A 13.1699 12.2609 8.7286
314.5503 N/A 12.2188 8.6987
316.1176 13.0595 N/A 8.6558
316.1176 13.0595 12.1586 N/A

Hang Seng
Пунктове

10000

13750

17500

21250

25000

3.02.1020.11.099.09.092.07.0917.04.093.02.09

20722.08
+2.22%
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▶ Спот цени на 
суров петрол
USD/б
Вид Последна цена
СРЕДИЗЕМНО МОРЕ 
ИРАНСКИ ТЕЖЪК 70,92
СИБИРСКИ 75,66
УРАЛСКИ C+F 75,66
САХАРСКИ 76,36
СЕВЕРНО МОРЕ 
БРЕНТ 75,88
ОСБЕРГ 76,58
ЕКОФИСК 76,18
СТАТФОРД 76,98
ФОРТИС 75,28
ФЛОТА 75,13
УРАЛСКИ CIF 75,85
ЗАПАДНА АФРИКА 
БОНИ ЛЕК 76,91
КУА ИБОЕ 76,76
ФОРКАДОС 77,07
КАБИНДА 80,57

USD/т
Вид Купува Продава Условия Специфи-
   на доставка кации
БУТАН С 0,00 0,00 CIF 
ПРОПАН 0,00 0,00 CIF 
БЕНЗИН СУПЕР 704,00 706,00 CIF 
БЕНЗИН СУПЕР 687,00 689,00 FOB 
АВИОГОРИВО 620,75 620,75 FOB 
НАФТА 663,00 665,00 CIF 
ГАЗЬОЛ 623,75 620,75 CIF РУСИЯ
ДИЗЕЛ F 609,00 611,00 FOB 50PPM

USD/т
Метал Цена на разплащане Купува 3 м. Продава 3 м.
МЕД 6853 6722 6722,25
КАЛАЙ 16600 16300 16500
ОЛОВО 2110 2087 2090
ЦИНК 2165 2127 2130
АЛУМИНИЙ 2086,5 2090 2094
НИКЕЛ 18060 18062 18098
АЛУМИНИЕВА СПЛАВ 1915 1920 1999

USD/тройунция
Метал Купува Продава Най-висока Най-ниска
ЗЛАТО 1112,25 1112,65 1125,1 1111,35
СРЕБРО 16,5 16,54 16,94 16,48
ПЛАТИНА 1570,5 1575,1 1593,25 1570,75
ПАЛАДИЙ 441 443,5 448,25 435

USD/т
Произход/място Вид Условия Януари
на доставка  на доставка
МЕКСИКАНСКИ ЗАЛИВ ХЛЕБНА FOB 193,25
АВСТРАЛИЯ ХЛЕБНА СПОТ 486,75
ФРАНЦИЯ РУАН ХЛЕБНА СПОТ 170,74
АНГЛИЯ ХЛЕБНА ИЗТ. БРЯГ 161,82
ГЕРМАНИЯ ХЛЕБНА CIF БАЛТИЙСКО МОРЕ -
УНГАРИЯ ХЛЕБНА CIF УНГАРИЯ -
УКРАЙНА ХЛЕБНА FOB ЧЕРНО МОРЕ 191,90
РУСИЯ ФУРАЖНА FOB ЧЕРНО МОРЕ 143,09

▶ Спот цени на петролни продукти

▶ Цени на цветни метали

▶ Спот цени на благородни метали

▶ Срочни цени на пшеница

Източник: Bloomberg

▶ Срочни цени на агрокултури 
Вид Борса Единица Февруари
Царевица CBOT USd/bu. 363,25
Ечемик ASE USD/MT 130,05
Памук NYBOT USd/lb. 69,48
Какао NYBOT USD/MT 3151
Кафе NYBOT USd/lb. 133,9
Рапица ASE USD/MT 350,61
Ориз CBOT USD/cwt 14,49
Овес CBOT USd/bu. 231,25
Соя CBOT USd/bu. 926,5

▶ Срочни цени на агропродукти
Вид Борса Единица   Февруари
Захар NYBOT USd/lb. 28,94
Соево масло CBOT USd/lb. 37,43
Портокалов сок NYBOT USd/lb. 139,15
Мляко CME USD/cwt 14,47
Обезмаслено мляко CME USD/cwt 118,9
Масло CME USd/lb. 150
Денатуриран етанол CBOT USD/gal. 1,8

Борси:   CBOT - Чикагска стокова борса; CME - Чикагска търговска борса; NYBOT - Нюйоркска стокова 
борса; ASE - Австралийска стокова борса   
Мерни единици:  1 bu. соя = 27.216 кг. ; 1 bu. царевица = 25.4016 кг. ; 1bu. овес = 15.4224 кг. 1 lb. = 0.4536 кг. ;  
1 МТ = 1000 кг. ; 1 cwt = 50 кг. ; 1 gal. = 3.785 л. ; 1USd  = 1 U.S. cent   

Цената 
на царе-
вицата 

отново  
загуби част 
от стойността 
си, като на 
борсата в 
Чикаго загубата 
беше в размер 
на 0.69 USD

Цената на 
златото 
отбеляза 

понижение с 0.23% 
по време на вчераш-
ната сесия в Лондон 
и достигна 1111.9 
USD/тр.у. И вчера 
основната причина 
за това беше доларът, 
който спечели 0.27%

По време 
на борсо-
вата сесия 

в сряда металът 
отбеляза повише-
ние с 0.87% и по 
този начин се на-
реди до останали-
те цветни метали, 
които също бяха 
победители

Стока на деня

59.3
▶ USD добави медта към 
стойността си на борсата 
в Лондон и достигна 6853 
USD/т

Цифра на деня

143
 ▶USD достигна царевица-

та по време на вчерашната 
борсова сесия, като се пови-
ши с 0.48%

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

По време на 
вчерашната борсова 
сесия калаят успя да до-
бави повече от 200 USD 
към стойността си и от-
ново даде заявка за дос-
тигане на 17 000 USD 
на тон в съвсем кратки 
срокове. Ако движение-
то продължи със същото 
темпо, до края на седми-
цата ще успее да заличи 
големия пасив, натрупан 
в понеделник. Тогава 
в рамките само на ден 
загубите преминаха 1000 
USD, а цената се срина 
до 16 094 USD/т. 

Въпреки лошото 
начало на седмицата 
прогнозите все пак оста-
ват силно оптимистични. 
Според Wachid Usman, 
президент на втория по 
големина производител 
на калай Indonesia’s PT 
Timah, цената ще достиг-
не 20 000 USD/т до края 
на тази година. Причи-
ната за тези очаквания 
се корени в очакванията 
за възстановяването на 
световната икономика, 
което ще доведе до пови-
шаване на търсенето на 

Калаят покорява нови върхове

като по този начин цели 
да запази живота на 
мините по-дълго, както 
и да регулира цената в 
посока нагоре.

На борсата в Лондон 
цената на калая с 

незабавна доставка 
достигна 16 600 USD/т, 
което е повишение с 
206 USD. Фючърсите за 
април също отбелязаха 
повишение с 1.53% и 
се котираха за 16 700 
USD/т.

На борсата в 
Лондон цената 

на калая с незабав-
на доставка дос-
тигна 16 600 USD/т, 
което е повишение с 
206 USD

суровината.

Очакваните 
ограничения в произ-
водството на метала от 
страна на големите изно-
сители Китай, Бразилия 
и Индонезия също ще 
помогнат за достигането 
на високите цели. Спо-
ред информацията  Ин-
донезия възнамерява да 
свие производството си 
до 100 000 т през 2010 г., 

 ▶  Цветният метал забрави за загубата от начало-
то на седмицата

РЕПУБЛИКА БЪЛГАРИЯ
АГЕНЦИЯ „МИТНИЦИ”

 
Агенция “Митници”, София, ул. “Г. С. Раковски” № 47, на основание 

чл.10а, ал.2 от Закона за държавния служител, във връзка с 14, ал.1 и ал.2 от 
Наредбата за провеждане на конкурсите за държавни служители и заповеди 
на директора на Агенция “Митници” 

ОБЯВЯВА КОНКУРСИ

за следните длъжности:

1. “Директор на дирекция” в дирекция „Организация и управление 
на човешките ресурси”  в Агенция „Митници”, Централно митническо 
управление - 1 щ. бр. 

Минималните изисквания, предвидени в нормативните актове за зае-
мане на длъжността са:

− образование:  висше - икономическо в областта на човешките ресурси; 
минимална степен – магистър;

− професионален опит: 7 години опит, от които най-малко 5 години стаж 
в системата на Агенция „Митници” или придобит V старши ранг. 

Начинът на провеждане на конкурса: 
− Защита на концепция за стратегическо управление
Тема на концепция: „Ролята и мястото на директора на дирекцията в 

организацията и управлението на човешките ресурси в митническата 
администрация”.

− Интервю
2. “Началник на отдел” в отдел „Информация и връзки с общественост-

та” при дирекция „Административно обслужване”в Централно митническо 
управление - 1 щ. бр.

Минималните изисквания, предвидени в нормативните актове за зае-
мане на длъжността са:

− образование:  висше - в областта на хуманитарните науки, минимална 
степен – магистър;

− професионален опит: 6 години опит в областта на медиите и PR или 
придобит I младши ранг.

Начинът на провеждане на конкурса:    
− Защита на концепция за стратегическо управление
Тема на концепция: „Ролята и мястото на отдела в митническата 

администрация”.
− Интервю     
3. “Началник на митница” в митница Свищов, митница Лом и 

митница Пловдив - 3 щ. бр. 
Минималните изисквания, предвидени в нормативните актове за зае-

мане на длъжността са:
− образование:  висше - икономическо или юридическо образование, ми-

нимална степен – магистър;
− професионален опит: 6 години опит, от които най-малко 5 години стаж 

в системата на Агенция „Митници” или придобит I младши ранг.
Начинът на провеждане на конкурса:    
− Защита на концепция за стратегическо управление
Тема на концепция: „Ролята и мястото на митницата в системата за 

управление на митническата администрация”.
− Интервю    

4. “Старши експерт” в отдел “Регионална митническа лаборатория” 
при Митница Русе - 1 щ. бр.

Минимални изисквания, предвидени в нормативни актове за заемане 
на длъжността:

− образование : висше - химия, химични технологии, биотехнология, 
минимална степен - бакалавър

− професионален опит : две години  или  придобит ІV младши ранг
Начин на провеждане на конкурса:  
− Решаване на тест
− Интерв
5. “Младши експерт” в отдел “Регионална митническа лаборатория” 

при Митница Русе - 1 щ. бр.
Минимални изисквания, предвидени в нормативни актове за заемане 

на длъжността:
− образование : висше - химия, химични технологии, биотехнология, 

минимална степен - бакалавър
− професионален опит : не се изисква
Начин на провеждане на конкурса:  
− Решаване на тест
− Интервю
Необходимите документи, които кандидатите следва да представят 

за участие в конкурса са:
− Заявление съгласно приложение № 2 към Наредбата за провеждане на 

конкурсите за държавни служители;
− Декларация по чл.17, ал.2, т.1 от Наредбата за провеждане на конкурсите 

за държавни    служители;
− Декларация за обстоятелствата по чл.10, ал.1 и ал.2 от Закона за 

митниците;
− Копие от документи за придобита образователно-квалификационна 

степен, допълнителна   квалификация и правоспособност и документи за 
придобит трудов стаж.

Документите следва да бъдат представени лично или чрез пъл-
номощник /нотариално заверено пълномощно/, всеки работен ден от 
09.00 до 12.30 часа и от 13.00 до 17.30 часа в срок до 16.02.2010 г.  

− за конкурсите в Митница Русе в деловодството на Митница Русе 
/гр.Русе, бул. “Липник” №117/ 

Телефон за контакти: 082/816 210 - Мирослава Николова – началник на 
отдел “Административно обслужване”

− за всички останали в деловодството на Агенция „Митници” в Цен-
трално митническо управление /гр. София, ул. „Г. С. Раковски”, №47/.

Телефон за контакт: 02/ 9859 4557 – Ели Петрова – главен експерт в 
дирекция “Организация и управление на човешките ресурси”.

Списъците и други съобщения във връзка с конкурса ще се обявя-
ват:

− за конкурсите в Митница Русе - на информационното табло на първия 
етаж във фоайето на административната сграда на Митница Русе, бул. 
“Липник” 117, както и на Интернет страницата на Агенция “Митници” 
- www.customs.bg. в меню Кариера и обучение » Кариера » Обявления за 
конкурси и подбори.

− за всички останали във фоайето на първия етаж в сградата на Цен-
тралното митническо управление, гр. София ул.“Г.С.Раковски” № 47, както 
и на интернет страницата на Агенция “Митници” - www.customs.bg. в 
меню Кариера и обучение » Кариера » Обявления за конкурси и подбори. 

Злато
USD/тр.у.

900

975

1050

1125

1200

3.02.1019.01.104.01.10

1111
-0.31%
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 ▶Инж. райков, успяхте 
ли да решите основните 
проблеми по проекта за 
прекратяване на водния 
режим и модернизиране на 
водопреносната мрежа в 
Стара Загора?

- Проблеми по отноше-
ние на реализацията на то-
зи проект не съществуват. 
Целта ни беше да се решат 
някои основни проблеми с 
водоснабдяването на Стара 
Загора и да се постигнат 
ясни и конкретни цели. 
Първата ни цел беше да се 
преустанови водният ре-
жим в града и тази цел бе 
постигната още през март 
2008 г. Въпросът с нощния 
режим на водоснабдяване 
на Стара Загора бе при-
ключен окончателно и без-
възвратно. Следващата цел 
на проекта - намаляване на 
загубите на питейна вода в 
разпределителната мрежа 
на града, също бе постигна-
та съобразно планираните 
параметри. След рекон-
струкциите по вътрешната 
мрежа загубите намаля-
ха драстично. В момента 
стартираме третата фаза от 
инвестиционния план, фи-
нансиран от Европейската 
банка за възстановяване и 
развитие, в който се акцен-
тира на модернизация на 
външната водоснабдителна 
система на Стара Загора.

 ▶Как ще бъдат оползот-
ворени средствата от 
заема от еБвр? Какво е 
направено до момента и 
какво предстои?

- До момента са подмене-
ни 43 километра вътреш-
на и външна водопровод-
на мрежа. С останалите 
средства от 1.8 млн. EUR 
по третата инвестиционна 
фаза ще се подмени още 
един магистрален клон на 
водопреносната мрежа на 
Стара Загора по ул. Христо 
Ботев и ще се модернизира 
външната водоснабдителна 
система.

 ▶виК Стара Загора първо 
в страната започна да 

Решихме проблема с водния 
режим в Стара Загора

подменя традиционните 
водомери с електронни с 
дистанционно отчитане. 
Оправдаха ли се очаквани-
ята за ефекта от тях? 

- От началото на подмяна-
та на водомерите са монти-
рани електронни уреди на 
14 хил. абонати. Проектът 
стартира през лятото на 
2008 г. и има основна цел да 
преустанови ежемесечния 
физически контакт на ин-
касатора с нашите абонати. 
Това води до принципна 
промяна в работата по на-
правление Реализация, като 
я представя пред нашите 
абонати във форма, ана-
логична на европейския и 
изобщо развития в световен 
мащаб почин на контакт и 
отношения между абонат 
и воден оператор. Като се 
има предвид, че процесът 
на подмяна ще продължи 6 
години с оглед физически 
и инвестиционни възмож-
ности по изпълнението на 
проекта, към момента са 
подменени около 17% от 
предвидените водомери. 
Държа да отбележа, че ця-
лата реализация на проекта 
е за сметка на ЕООД ВиК 
Стара Загора и подмяната 
не визира и не предполага 
впоследствие никакъв фи-
нансов или друг ангажи-
мент на нашите абонати.

 ▶Каква беше за виК Ста-
ра Загора изминалата 
2009 г.?

- 2009 г. може да се нарече 
същевременно и трудна, и 
успешна. Трудна, защото в 
условията на криза възмож-
ностите на нашите абонати 
да заплащат своевременно 
извършваните от нас услуги 
спаднаха осезаемо. Трудна 
и защото цените на много 
от консумативите, които 
ползваме, за да изпълнява-
ме нормално дейността си, 
се покачиха. 

Предходната 2009 г. бе 
успешна, защото на фона на 
кризата и понижените ин-
вестиционни възможности 
съумяхме да изпълним на 
100% инвестиционната си 
програма по ремонти и ре-
конструкции и същевре-
менно да решим редица 
проблеми в някои населени 
места.  Пуснахме в експло-
атация нови мощности във 
водоснабдителните систе-
ми на населени места от 
община Гълъбово, пони-
жихме енергоемкостта на 
водоснабдителната система 

на Стара Загора с изключ-
ване от работа не само на 
отделни помпени агрегати 
и групи, а и на цели пом-
пени станции. Подобри-
хме диспечеризацията и 
продължихме работата по 
повишаване ефективността 
на системите в насока из-
ползване на свободния пад 
на водата за производство 
на енергия. Приключихме 
и реконструкциите на водо-
снабдителната система по 
фаза 2 от водния инвести-
ционен проект, финансиран 
със заем от ЕБВР.

 ▶в какъв размер са за-
дълженията към виК в 
момента? Какви мерки 
предприемате спрямо 
длъжниците?

- Текущите задължения 
на населението възлизат 
на близо 4.5 млн. лв., а на 
фирмите - 1.8 млн. лв. Към 
тях следва да се прибавят 
и около 3 млн. лв. съдебни 
вземания за изминал пери-
од. Мерките към неизправ-
ните длъжници са основно 
от покани за доброволни 

плащания, образуване на 
граждански и изпълни-
телни дела до издаване на 
изпълнителни листове за 
вземанията. При конста-
тиране на неправомерно 
присъединили се към мре-
жата субекти или такива, 
които не са в унисон на 
нормативната база, същите 
се прекъсват.

 ▶Кои са най-важните 
задачи, които предстоят 
пред виК Стара Загора 
през 2010 г.?

- Основните задачи ще 
бъдат намаляване на енер-
гоемкостта на системите и 
по-детайлна и настоятелна 
работа по подобряване на 
реализацията. Предходни-
те покачвания на цената 
на тока и вероятното по-
качване и през настоящата 
2010 г. ще се отразят дос-
та сериозно върху нашия 
финансово-икономически 
план. В сравнение със сре-
дата на 2008 г. в момента 
дружеството консумира с 
3.6 млн. киловата по-малко 
електроенергия, но пла-

ща ежемесечно същите 
текущи задължения. При 
настоящите икономически 
обстоятелства и общото 
състояние на тарифите на 
доставчиците на енергий-
ни и водни услуги не ни 
остава нищо друго освен 
да се стремим да намалява-
ме собствената консумация 
на електроенергия по ВиК 
системите. 

Спадът на приходите за 
последните месеци от 2009 
г. формира високи текущи 
задължения към ВиК Стара 
Загора и не ни позволява 
да реализираме набеляза-
ните мероприятия свое-
временно. Що се касае до 
задачите, свързани с под-
мяната на ВиК мрежата, те 
са един перманентен анга-
жимент, работата по който 
осигурява устойчивостта 
на системите и редуциране 
физическите загуби на пи-
тейна вода.

 
 ▶Каква ще бъде инвести-

ционната програма на 
дружеството през 2010 г.?

- Инвестиционната про-

грама през 2010 ще бъде 
неминуемо редуцирана в 
сравнение с тази през 2009 
г. Предвиждаме да вложим 
около 400 хил. лв. по-малко 
в реконструкции и основни 
ремонти по системите, кое-
то означава около 3.8 млн. 
лв. собствени средства про-
гнозно. Кризата безспорно 
оказва своето влияние и 
върху един сравнително 
икономически стабилен 
регион като този на Стара 
Загора. Основната ми зада-
ча като управител през 2010 
г. ще бъде заедно с ръко-
водното ядро на фирмата и 
екипа от специалисти да за-
пазим добрите технически 
и финансови параметри на 
оператора въпреки кризис-
ните обстоятелства. Всички 
ние, след като за няколко 
години съумяхме да ста-
билизираме недоброто му 
икономическо състояние 
от края на 2005 и началото 
на 2006 г., откогато бях на-
значен да го ръководя, сме 
твърдо убедени, че вървим 
в правилната посока.

Сашка Панайотова

43 
▶ километра водопрово-
ди са подменени  
в Стара Загора  
с пари от Световната 
банка

Инж. Румен Райков, управител на ВиК ЕООД Стара Загора

Дружеството първо 
в страната започна 
подмяна на старите 
водомери с  
дистанционни

Снимка авторът
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Премиерът Слънце и неговите 
многобройни придворни шутове 
Политическа система 
без реална опозиция 
може да даде само 
ялови плодове           

Поредните предупрежде-
ния от Брюксел, този път 
за заменките на горски земи 
и за Програмата за разви-
тие на селските райони, 
идват като всичко друго, 
но не и изненада. И този 
път ще станем свидетели 
на поредните обвинителни 
тиради към предишните 
управляващи. Че те го за-
служават, е извън съмне-
ние. Какво обаче предприе 
правителството на ГЕРБ 
за разваляне на сделките 
и за подвеждане под от-
говорност на сключилите 
договорите държавни или 
общински представители? 
Най-лесно е да се посочи 
към Станишев, по-трудно 
е да се провери защо „неза-
висимата” съдебна власт не 
е реагирала своевременно. 
Правителството, вместо да 
става шампион в дисципли-
ната „обвини предшестве-
ника си”, трябва да вкара 
в затвора корумпирани по-
литици, администратори 
и магистрати. Това може 
да стане само със сери-
озни институционални и 
кадрови реформи в МВР 
и съдебната система, а не 
с използването на медиите 
като пропагандно оръжие. 

Глас по традиция
Бойко Борисов дебютира 
като управляващ с внуши-
телна подкрепа. Граждани-
те, доколкото не познаваха 
почти никого от ГЕРБ освен 
лидерите му, гласуваха (по 
традиция) основно против 
старото правителство, ко-
ето дори и по българските 
стандарти се беше оляло в 
прекомерни лъжи, коруп-
ция и безхаберие. Тотална-
та незаинтересованост на 
тройната коалиция за про-
блемите на България беше 
стигнала дотам, че дори не 
си и даваха вид, че искат да 
свършат нещо по същество. 
Позите на Станишев пред 
Брюксел, искреният смях 
на Орешарски, когато го 
питаха за стабилността на 
банковата ни система и за 
възможността кризата да 
удари България, са част от 
потресаващите спомени, с 
които ще се запомни пре-
дишното правителство. За 
част от елита в БСП загу-
бата на парламентарните 
избори беше предварително 
преглътната и дори в извес-
тен смисъл желана.

заиграване с вълците
Доказателство са безум-
ните предизборни харчо-
ве, малоумно водената им 
предизборна кампания и 
полуизпразнената хазна, 
която, макар и вече да е 
преекспонирана тема и да 
се използва като оправда-
ние, е факт. Няма партия, 
която да желае да управлява 
втори пореден мандат и 

Проблемът 
на Станишев 

беше, че когато се 
заиграваш с вълци-
те и същевременно 
очакваш потуп-
ване по рамото от 
Еврокомисията, 
която очаква те да 
бъдат сложени зад 
решетките, трябва 
да вземеш решение 
дали те сърби, или 
те боли

▶ Отношенията между сегашния премиер Борисов и бившия Сергей Станишев се 
развиваха доста зигзагообразно при управлението на тройната коалиция. Двама-
та ту демонстрираха прекрасни отношения, ту влизаха в яростни схватки

дългата опашка от негови 
обожатели. 

Управляващи по милост
Търсенето на политическа 
идентичност чрез противо-
поставяне и балканизиране 
беше типичното поведение 
за Синята коалиция през 
90-те години. Отношени-
ята на ГЕРБ с придоби-
лия странно самочувствие 
Мартин Димитров и с Иван 
Костов са също, меко каза-
но, особени. Те частично 
участват във властта, но 
се чувстват аутсайдери, 
защото им се отказва отно-
шението, типично за поли-
тически партньори. С тях 
не се правят консултации, 
не участват във взимането 
на важни решения и де 
факто с това поведение им 
се подсказва, че са в уп-
равлението по милост.

Синята опозиция
Политическото обезлича-
ване на наследниците на 
някогашната синя идея е 
гарантирано. От една стра-
на, при успешно управле-
ние ГЕРБ ще привлекат 
техни гласоподаватели. От 
друга, глухото им участие 
в управлението изнервя 
част от привържениците 
им, които разбират, че им 
е отредено да са безглас-
на буква. Именно Синята 
коалиция играе и ролята 
на опозиция, към която се 
демонстрира определена 
степен на чуваемост. Ко-
муникацията между сините 
и ГЕРБ обаче си остава 
странна. Тандемът Кос-
тов - Мартин Димитров 
обикновено изказва мнение 
пред медиите и чак след 
това, ако премиерът ре-
ши, го взема под внимание. 
Случаите с Илиян Михов и 
Кольо Парамов са пример 
за това. Не е съвсем ясно 
обаче дали решенията на 
Борисов за икономическите 
му съветници са повлияни 
от Костов и Димитров или 
от личното му популист-
ко желание да се ползва 

от всемирната любов на 
народа и да не разлайва 
кучетата. 

Във всички случаи ГЕРБ 
не печели, а губи от това, че 
в политическото простран-
ство няма реална опозиция. 
Освен че система без опо-
зиция е дисфункционална 
като цяло, това допълни-
телно пренатяга и очаква-
нията към управляващата 
партия. 

  
Четвъртата власт
В огледалния свят на бъл-
гарските медии с удивител-
но усърдие и постоянство 
се съгражда новият образ 
на Национален спасител. 
Националната телевизия, 

същевременно да си мини-
ра бюджета. БСП, имайки 
болезнени спомени от ера-
та Виденов, не желаеше 
да управлява във време на 
криза и в период на засиле-
на критичност от страна на 
Брюксел. Беше предприета 
пропагандна кампания за 
отричане на кризата, после 
тя стана „привнесена” и 
„външна”, след което бе 
продължена социалистиче-
ската традиция за прехвър-
лянето на горещия картоф 
на следващия мераклия за 
власт. И досега Станишев 
вероятно не е проумял, че 
ниската му популярност не 
беше резултат от сбъркана 
PR политика или от недо-
оценяване на бомбастич-
ния, но кух икономически 
ръст. Проблемът беше, че 
когато се заиграваш с въл-
ците и същевременно очак-
ваш потупване по рамото 
от Еврокомисията, която  
очаква те да бъдат сложени 
зад решетките, трябва да 
вземеш решение дали те 
сърби, или те боли.  

Банкрутът
Не е възможно морално 
банкрутирали партии като 
БСП и ДПС да играят роля-
та на опозиция. Споменът 
за източените фондове и за 
срамното срастване на оли-
гархичните и партийните им 
интереси е прекалено пре-
сен, за да се погледне сери-
озно на претенцията им да 
са коректив на властта. Ако 
премиерът не бе подхванал 
да обвинява прекомерно 
тройната коалиция, и двете 
партии щяха да се наредят 
по един или друг начин на 

която в предизборната кам-
пания отразяваше полити-
ческите събития в ущърб 
на ГЕРБ, сега се е върнала 
към по-обективен стил. Ос-
новни печатни медии обаче 
се изживяват като лични 
пиари на новата власт и 
им спестяват почти всички 
критики. Медиите винаги 
са имали естествена сла-
бост към силните на деня, 
независимо дали произхож-
дат от политическата или 
от икономическата власт. 
Това, което е уникално в 
случая, е магнитудът на 
явлението. В светогледа 
на Борисов пресата и те-
левизията са естественият 
посредник между него и 
народа Му. Иронията е, че 
подобна изкривена попу-
листка демокрация като че 
ли не функционира толкова 
зле в България. На няколко 
пъти отразеният негативен 
обществен резонанс имаше 
ефект върху управляващи-
те и те ревизираха реше-
нията си.

нож с две остриета
Подкрепата на журнали-
стите е нож с две остриета 
и може да изиграе лоша 
шега на всеки политик. 
Иван Костов също беше 
благославян и после рязко 
разлюбен. 

В последните двадесет 
години всички политиче-
ски балони бяха надувани 
с участието на медиите с 
изключение може би на 
Атака. Тя обаче, въпреки 
че не беше приемана добре 
от основните средства за 
информация, разполагаше 
със своя регионална теле-
визия. 

Като цяло медиите са ос-
новен фактор за виталност-
та и информираността на 
гражданското общество. В 
основата си обаче те са и 
властови субекти със свои 
отделни интереси, които 
нерядко взимат връх над 
обективността. Затова тях-
ната безрезервна подкрепа 
винаги трябва да се гледа 
под лупа. Зли езици мълвят, 
че издатели със сериозни 
финансови проблеми са 
сред най-благоразположе-
ните към ГЕРБ.

Бойко Борисов има ре-
ален шанс да приключи 
не само на думи, но и на 
дела омертата, която съ-
ществуваше между поли-
тическия елит в различните 
правителства. Затова обаче 
трябва много работа, воля и 
по-малко шум в публично-
то пространство. Успехите 
трябва да бъдат измервани 
не с вестникарски заглавия, 
а с издадени присъди от 
последна съдебна инстан-
ция.  

Димитър Ганев,
dganev@pari.bg

▶ Колкото и да звучи парадоксално, Синята коалиция хем е във властта, хем е един-
ствената опозиция на Борисов в момента                                  Снимки марина ангелова
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Интересното  
при таблетите 
предстои

Няма и седмица, откак-
то слуховете за дебюта 
на таблета на Apple бяха 
оправдани от главния из-
пълнителен директор на 
компанията Стив Джобс, 
и вече се шуми около още 
едно подобно устройство, 
само че е на Google. Всич-
ко това във време, в което 
американските медии за-
почнаха да търсят кусу-
рите на iPad и да се чудят 
дали и колко пазарът ще 
успее да промени толкова 
чаканото устройство. 

Устройството
След толкова слухове, уме-
ло управлявани от марке-
тинговата машина Apple, 
накрая iPad се оказа нищо 
повече от iPod Touch или 
iPhone, „назобано” с не-
що като стероиди. Просто 
устройството е с по-голям 
дисплей и според избрани-
те, поканени на прескон-
ференцията на компания-
та, е адски бързо. И дотук. 
Няма камера (според някои 
заради оператора AT&T, 
който се притеснява за 
натовареността на мре-
жата си), няма нещо впе-
чатляващо като хардуер 
(ако изключим процесора 
Apple A4 и нереалната му 
скорост) и дори не поддър-

жа Flash (според Джобс 
заради мързела на Adobe). 
Затова всичко остава на 
плещите на софтуера. Точ-
но различните приложения 
ще трябва да изнесат на 
гърба си тежестта, с която 
е натоварено устройство-
то, а именно - да докара 
нови приходи в и без това 
пукащите се по шевовете 
сметки на технологичния 
гигант. Логичният въпрос, 
който си задават повечето 
анализатори, а защо не и 
потребители, е дали и кои 
пазари ще успее да про-
мени Apple. Всички знаем 
какво е iPod и iPhone и 
какво направиха тези две 
устройства с индустриите, 
посветени на mp3 и мобил-
ните комуникации. 

Конкуренцията идва
След тази седмица оба-
че има и още един горещ 
въпрос - дали всъщност 
този път Apple ще бъде 
крайъгълният камък? За-
що пък да не е Google? 
Търсачката, подобна на 
Apple, е известна с нес-
тандартното си мислене и 
продукти и също може да 
бъде отличена сред компа-
ниите, променили един па-
зар - интернет и търсенето 
в мрежата. 

Да, iPad е много добро 
устройство за целите, за 
които е създадено - сър-
фиране в интернет (или) 
слушане на музика (или) 
четене на книги (или) гле-
дане на филми. И все пак, 
не е нищо ново - липсва 
му дори възможността за 
поддържане на работа-
та на няколко приложе-
ния едновременно. Тоест, 
не можете да браузвате 
любимия си сайт, докато 
слушате новия Rammstein 
например. 

Може би именно тук идва 
ролята на Google и нейния 
евентуален таблет. Спо-
ред анализаторите в САЩ 
компанията най-вероят-
но ще разчита на изцяло 
различен подход за табле-
та си. И докато Apple ще 
разчита на приложенията 
си, Google най-вероятно 
ще заложи на своята сила 
- интернет. Концепцията 
на операционната система 
на компанията, предста-
вена в края на миналата 
година, разчита именно 
на мрежата и всичките й 
функционалности. Сред 
които е и фактът, че рабо-
тата предимно в интернет 
освобождава от ненужно 
натоварване хардуера на 
персоналния компютър 
или таблета в конкретния 
случай. Което по никакъв 
начин не се отразява на 
функционалността най-
вече заради приложения 
като Google Docs, Gmail, 
Picassa. 

Chromium 
Повод за спекулациите за 
таблет на Google е сай-
тът Chromium, на който са 
поместени няколко кон-
цептуални снимки на по-
добно устройство, както 

и елементите по дизайна, 
върху които се работи в 
момента. Така например 
инженерите на търсачката 
се чудят каква точно да 
бъде клавиатурата - дали 
да заема целия екран, или 
да бъде разделена на части 
например?

Друг проблем са т.нар. 
контекстуални дейст-
вия - тоест, какво прави 
таблетът, когато разпознае 
определено действие на 
притежателя си като по-
клащане наляво-надясно 
например? Това са само 
част от нещата, върху кои-
то се работи в момента. Да 
оставим обаче естетиката 
и дизайна настрана. Може 
ли евентуален таблет на 
Google да бъде по-добър 
инструмент за бизнес от 
iPad? Защо не?

И в момента не една и 
две компании работят с он-
лайн приложения. Таблет, 
фокусиран върху работата 
с интернет не просто като 
инструмент за набавяне 

на информация, със си-
гурност ще е по-подходящ 
от бизнес гледна точка от 
App Store и приложенията 
в него, на които разчита 
iPad. 

Природата на Google 
Docs, Gmail, Google Wave 
и всички други приложе-
ния на търсачката позво-
лява синхронизирането 
между таблет, компютър 
и дори смартфон (iPhone), 
без за това да се изискват 
каквито и да било усилия 
от страна на потребителя. 
Причината - информация-
та се пази онлайн и се об-
работва там. Това улеснява 
и споделянето й.

И накрая, но не и на 
последно място - Chrome 
OS е с отворен код, тоест 
бизнесът може да опре-
деля какво може и какво 
не може операционната 
система, както и да я про-
меня, както му е удобно. 
Кое е последното нещо, 
за което Apple позволява 
промяна според нуждите 

ви? Дори и батериите на 
устройствата на компани-
ята не може да се сменят 
от потребителите. 

Потенциал
Не че iPad е само лош биз-
нес или потребителски ин-
струмент. Дори обратното 
- устройството има доста 
плюсове спрямо несъщест-
вуващите си конкуренти. 
А те със сигурност ще се 
увеличат с представянето 
на приложения, посветени 
само за таблета. Но нека 
изчакаме и да видим какво 
ще представят останалите, 
защото всичко казано до-
тук за Google е малко или 
много на ниво идея. 

Христо Ласков

Бизнес 
теХноЛогии

Реклама:
Веселина Къртева
vkarteva@pari.bg
tel. 4395-847

Редактор:
Христо Ласков
hlaskov@pari.bg
tel. 4395-865

Nokia се похвали 
с рекорд  
за Ovi Maps  

Над 1.4 млн. сваляния на 
софтуера си за навигация 
Ovi Maps отчете производи-
телят на мобилни телефо-
ни Nokia. Приложението бе 
публикувано на 21 януари, а 
според данните на компани-
ята оттогава до днес е сва-

лян средно по веднъж всяка 
секунда. Ovi Maps е най-
популярна в Китай, Италия, 
Великобритания, Герма-
ния и Испания. Услугата 
предоставя информация за 
шофьори и пешеходци в 74 
държави и на 46 различни 
езика. Единственият конку-
рент на Nokia на този пазар 
е Google, а скоро на него 
ще стъпи и холандската 
Nav4All.

Смартфон

▶ Apple се втурна да променя поредния пазар, на който стъпи. този път обаче                                           колелото не се завъртя точно накъдето искаше 
главният изпълнителен директор на компанията стив Джобс

И Google планира да отхапе 
парче от баницата на Apple, този 
път сериозно 

4
▶ до 8 млн. таблета 
трябва да продаде Apple 
догодина

▶ една от евентуалните визии на таблета на Google
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Сравнение
Предимства  
и недостатъци  
на iPad

 ▶+ Бърз е. Много. Според 
тествалите го журнали-
сти процесорът Apple A4 
кара уебстраниците да се 
появяват мигновено на 
дисплея и елиминира вся-
какво забавяне при визу-
ализацията.

 ▶+ Удобен е. Голям дис-
плей, ориентира се в прос-
транството (вертикал-
но и хоризонтално поло-
жение на екрана), поддър-
жа multitocuh.

 ▶- Няма Flash. Малко 
странно решение предвид 
развитието на мрежата 
и факта, че в момента 
интернет се върти около 
тази технология.

 ▶- Няма камера. Някой 
може да попита защо и да 
има? Ами защо не? Какво 

се случва с добрите стари 
видеоразговори през VoIP 
софтуера, който ще 
може да бъде използван 
дори и през 3G мрежата 
на AT&T?

 ▶+ Софтуер. Над 140 хил. 
приложения в App Store, 
които може да бъдат 
използвани и на табле-
та. Очаква се до дебюта 
му да се появят специал-
ни приложения за самия 
таблет.

 ▶- Не поддържа 
multitasking - вече спомена-
тата невъзможност да се 
работи с няколко приложе-
ния едновременно.

 ▶- Няма USB, HDMI и други 
подобни портове. Ако 
искате да гледате през 
домашния си телевизор 
от iPad, ще ви трябва и 
Apple TV.

 ▶+ Цената. Устройство-
то изненада дори и най-
големите оптимисти и 
може да бъде купено само 
срещу 499 USD.

Plesio пуска 
електронна 
книга
Първата българска елек-
тронна книга ще дебюти-
ра днес във веригата мага-
зини Plesio. Компанията 
ще представи своя четец 
Turbo-X eBook заедно с 
най-новия сборник раз-
кази на Богдан Русев The 
Singles Collection 1999-

2009. Това е първата офи-
циално дигитализирана 
българска книга. Сред 
екстрите на четеца е тех-
нологията на дисплея E-
Ink, наподобяваща истин-
ска хартия. Според сайта 
на компанията четецът 
струва 499 лв., а диспле-
ят му е с диагонал 6 инча. 
Паметта му е с обем 4 
гигабайта и побира до 4 
хил. книги. 

Производителите 
прогнозират ръст до 
края на годината

Продажбите на полупро-
водници и компютърни 
чипове ще се върнат към 
живот и ще отчетат ръст. 
Това показват прогнозите 
на Асоциацията на полу-
проводниковата индустрия 
(SIA) за 2010 г.

статистика
С 9% до 226.3 млрд. USD 
се е свил пазарът на полу-
проводници за миналата 
година, показва статисти-
ката, цитирана от Financial 
Times. Първоначалните 
прогнози бяха за спад до 
219.7 млрд. USD. Реали-
зираният година по-рано 
оборот е бил 248.6 млрд. 
USD, или с 2.8% по-малко 
спрямо 2007 г. През на-
стоящата година кризата 
за този сегмент на пазара 
трябва да свърши, прогно-
зират от асоциацията. 

Само през декември ми-
налата година е отчетен 
ръст на продажбите от 
29% спрямо същия месец 
на 2008 г. Това се дължи 
на ефектите от рецесията 
върху потребителските на-
строения през последния 
месец на 2008 г., който бе 
сред най-лошите за IT ин-
дустрията от години насам. 
В края на миналата година 
производителите отчетоха 
и съживяване на търсенето, 
чийто пик беше по коледни-
те празници. Това накара 
анализаторите от Gartner и 
iSuppli да прогнозират ръст 
от съответно 13 и 15.4% за 
2010 г. 

Коментар
Изминалата 2009 г. се оказа 
доста по-добра от очаква-
ното за полупроводникова-
та индустрия, коментират 
от SIA. Производители-
те успяха да неглижират 
ефектите от кризата върху 
дейността си и да обър-
нат спада на продажбите 
в ръст, твърдят от асоциа-
цията. Това стана отчасти 
и чрез много работа върху 
складовите наличности и 
презапасяването, което бе 
голям проблем в началото 
на миналата година и в 
България. Подобна пречка 
на Запада изникна и при 
спукването на „дот ком” 
балона през 2001 г., кога-
то продажбите намаляха 
с 30%, припомнят анали-
заторите. 

Оптимизъм за продажбите 
на процесори през 2010 г. 

Дебют Еволюция
Социалните 
мрежи станаха 
заплаха 
Социалните мрежи водят в 
списъка с киберзаплахи спо-
ред тазгодишния доклад по 
сигурността на Cisco. Спо-
ред компанията кибепре-
стъпността вече е печеливш 
бизнес, с ясно дефиниран 
икономически модел, от 
който се печелят добри пари. 

Затова и престъпниците вече 
са се ориентирали към соци-
алните мрежи, където потре-
бителите споделят твърде 
много информация за себе 
си и понякога пропускат да 
предприемат мерки, с които 
да спрат разпространението 
на зловреден софтуер и ком-
пютърни вируси. Най-дръз-
ко киберпрестъпление за 
миналата година е троянски-
ят кон Zeus.

▶ Apple се втурна да променя поредния пазар, на който стъпи. Този път обаче                                           колелото не се завъртя точно накъдето искаше 
главният изпълнителен директор на компанията стив Джобс

Смартфони
30% ръст само 
за четвъртото 
тримесечие

 ▶С 30% са се увеличили 
продажбите на смарт-
фони само през четвър-
тото тримесечие на 
2009 г., показват данни-
те на анализаторите 
от Strategy Analytics.

 ▶Общо 53 млн. „инте-

лигентни” телефона 
са били продадени за 
последните 3 месеца на 
миналата година.

 ▶На челните позиции 
по продажби остават 
Nokia, Research in Motion 
с техния BlackBerry и 
Apple. 

 ▶Финландската компа-
ния е успяла да задър-
жи пазарния си дял от 
39.2% през тримесечи-
ето, RIM е увеличила 
присъствието си до 

20.2% от всички продаж-
би, а Apple е добавила 5 
процентни пункта към 
дела си, който вече е 
16.4%.

 ▶Катализатор на 
ръста в продажбите са 
увеличените потреби-
телски разходи, новите 
модели на пазара и въз-
можността за увелича-
ването на функционал-
ността им чрез сваляне 
на допълнителен соф-
туер.

Този път обаче произво-
дителите обаче успяха да се 
справят със складовите си 
наличности доста по-добре. 
Според данните на iSuppli за 
последния месец на минала-
та година складовите налич-
ности са под историческите 
максимуми, поддържани в 
края на 2008 г. 

Прогноза
Според данните на SIA про-
дажбите през последното 
тримесечие на миналата 
година са били подпомогна-

ти от ръста в търсенето 
на компютри и мобилни 
телефони. 

Очакванията за насто-
ящата година са, че тези 
две категории ще доведат 
до 60% от продажбите на 
чипове и ще отчетат ръст 
от около 15-20% до края на 
2010 г. При потребителска-
та електроника, която също 
е помогнала за по-добрите 
от очакваното продажби на 
чипове, очакваният ръст за 
годината е между 5 и 10%.

Новата 2010 г. също за-

почна силно за производи-
телите на процесори. Още 
в началото на януари Intel 
представи и у нас нова се-
рия попълнения от фами-
лията си процесори Core i7. 
В края на миналата година 
компанията представи и 
наследник на своя Atom, 
който е най-популярният 
процесор при нетбуковете.
Прогнозите на най-големия 
производител на компю-
търни чипове в света са, че 
2010 г. ще бъде по-добра от 
миналата година.

▶ Производителите 
на полупроводници 
са доволни от 2009 
г. и започнаха силно 
новата година. Intel 
поведе хорото с 
изцяло нова серия 
процесори

60
▶ процента от 
продажбите на чипове се 
дължат на компютрите 
и смартфоните

9
▶ процента е 
намалението на пазара 
на полупроводници за 
2009 г.
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За старт на бизнес с охлюви трябват 20 хил. лв.
Основаха Асоциация 
на охлювъдите  
в България

Собствениците на 32 ох-
лювъдни фирми в страната 
се събраха в Стара Загора, 
за да учредят Асоциация 
на охлювъдите в Бълга-
рия. Амбицията ни е да 
обединим усилията си, за 
да оцелеем в тази иконо-
мическа криза. Ние искаме 
държавата да помага на 
нашия бизнес, вместо да 
дотира тютюнопроизвод-
ството, което е отрова за 
нас и децата ни. Нашият 
бизнес ражда чиста, вкусна 
и здравословна храна, каз-
ват фермерите.

ръководство
Над 150 настоящи и бъдещи 
производители участваха в 
общото събрание на асо-
циацията. След двучасова 
работа те избраха девет-
членен управителен съвет с 
председател Стоян Станков, 
собственик на охлювъдна 
ферма в Кърджали. Негов 
заместник стана Борислав 
Борисов от Монтана, един 
от първите в бранша. Елица 
Йотова от Шумен получи 
доверието на колегите си 
да отговаря за европейските 
програми, които ще помагат 

половината от вложените 
пари, а през втората година 
идва и печалбата, сподели-
ха първите притежатели 
на ферми за култивирани 
охлюви у нас. Този нов 
бизнес за страната ни е 
стартирал през 1993 г. С 
добра организация, помощ 
от земеделското министер-
ство и договори с чужбина 
можем да произведем 1500 
т охлюви годишно, заяви 
председателят на Асоциа-
цията на охлювъдите Сто-
ян Станков.

Заради кризата и липсата 
на организация голяма част 
от продукцията ни тази го-
дина е залежала, каза един 
от първите фермери у нас 
Илиян Илиев. Много от 
производителите предпо-
чели да приспят угоените 
охлюви, а не да ги прода-
ват заради падналата цена 
на световните борси. През 
2006 г. килограм охлюви на 
световните борси струвал 
5.20 EUR, а през миналата 
година цената им паднала 
на 3.40 EUR.

Пазар
Сред най-големите потре-
бители на вкусния делика-
тес са французите, които 
консумират годишно между 
18 и 20 000 т. Следват ита-
лианците - с консумация 

от 15 000 т и гърците - с 
10 000 т. 

Засега голяма част от про-
изведените у нас охлюви се 
изнасят зад граница. Реал-
но действащите български 
ферми са между 55 и 60, 

като 8 от тях са в Стара 
Загора. Едни от първите в 
бранша вече са пробили 
в заведенията. Старозаго-
рецът Илиян Илиев, който 
е успял да наложи в хипер-
маркет Метро своите охлю-

ви по бургундски, продава 
деликатеса си за 5.30 лв. 
Кирил Христов от София 
пък произвежда пастет от 
охлюви за 28 лв. на кило-
грам.   

Сашка Панайотова  

3.40
▶ EUR e била цената на 
килограм охлюви минала-
та година на световните 
борси

на хората, посветени на 
този бизнес, да пласират 
продукцията си зад грани-
ца. За около година след уч-
редяването си асоциацията 
ще трябва да се легитимира 
у нас и в голямото европей-
ско семейство. В момента 
в България се произвеждат 
между 500 и 600 т охлюви 
годишно, но реализацията 
им е изключително труд-
на. 

инвестиция
Първоначалната инвести-
ция за оптимален размер 
на полето от два декара за 
охлювъдна ферма възлиза 
на 20 000 лв. На квадратен 
метър се изхранват по 300 
броя малки охлюви. Око-
ло 7000 лв. са необходи-
ми на производителите за 
изграждане на полето по 
правилата - ленти, специ-
фични заграждения, сис-
тема за овлажняване. През 
първата година от работата 
на фермата се възвръщат 

 ▶  Заради ниските цени в момента производителите изчакват и не продават 
готовата продукция

Корпоративни съобщения и обяви на държавни институции

Съветът на директорите на ИД ”ЕЛАНА Високодоходен Фонд” АД 
на основание чл. 191 от Закона за публичното предлагане на ценни кни-
жа, съобщава на всички заинтересовани лица, че е предоставил пред 
КФН и БФБ, Тримесечен финансов отчет на Дружеството и допълни-
телна информация към отчета към 31.12.2009 г. на Дружеството. Всеки 
желаещ да се запознае със съдържанието на отчета може да направи 
това всеки работен ден от 8:30 до 16:00 часа, на адреса за кореспонден-
ция - гр. София, бул. България 49, Бизнес център „Витоша”, ет.6-7, как-
то и в инвестиционния център на ЕЛАНА на ул. „Г.С.Раковски” № 96.

Съветът на директорите на УД „Елана Фонд Мениджъмт” АД  
уведомява притежателите на дялове и инвеститорите, че в 
изпълнение на чл. 191 от Закона за публичното предлагане на ценни 
книжа, е предоставило пред  КФН и БФБ Тримесечен финансов отчет 
на ДФ „Елана Балансиран Евро Фонд” и допълнителна информация 
към отчета към 31.12.2009 г., Тримесечен финансов отчет на ДФ „Ела-
на Балансиран $ Фонд” и допълнителна информация към отчета към 
31.12.2009 г., Тримесечен финансов отчет на ДФ „Елана Фонд Паричен 
Пазар” и допълнителна информация към отчета към 31.12.2009 г., Три-
месечен финансов отчет на ДФ „Елана Долар Фонд” и допълнителна 
информация към отчета към 31.12.2009 г., както и Тримесечен финансов 
отчет на ДФ „Елана Еврофонд” и допълнителна информация към от-
чета към 31.12.2009 г. Всеки желаещ да се запознае със съдържанието на 
отчетите може да направи това всеки работен ден от 8:30 до 16:00 
часа, на адреса за кореспонденция - гр. София, бул. България 49, Бизнес 
център „Витоша”, ет.6-7, както и в инвестиционния център на ЕЛАНА 
на ул. „Г.С.Раковски” № 96.

Съветът на директорите на УД “ТИ БИ Ай АсЕТ МЕНИДжМъНТ” ЕАД 
на основание чл. 191, ал.4 от Закона за публично предлагане на ценни книжа 
съобщава на всички заинтересовани лица, че на 29.01.2010г. е представил 
в Комисията за финансов надзор и „БФБ – София” АД междинни отчети 
към 31.12.2009г. на: 1. ДФ „Ти Би Ай Динамик”, 2. ДФ „Ти Би Ай Комфорт”, 3. 
ДФ „Ти Би Ай Хармония” и ДФ „Ти Би Ай Съкровище”. 

Всеки желаещ да се запознае със съдържанието на междинните отчети 
може да направи това всеки работен ден от 8.30 до 17.30 часа на адреса 
за кореспонденция на УД „Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД – град София, 
ул. “Св. София” 7, ет.6, считано от датата на публикуването на това 
съобщение.

Съветът на директорите на ИД “ТИ БИ Ай ЕВроБоНД” АД на 
основание чл. 191, ал.4 от Закона за публично предлагане на ценни 
книжа съобщава на всички заинтересовани лица, че на 29.01.2010 г. е 
представил в Комисията за финансов надзор и „БФБ-София” АД меж-
динен отчет към 31.12.2009г. на ИД “Ти Би Ай Евробонд” АД. 

Всеки желаещ да се запознае със съдържанието на междинния отчет 
може да направи това всеки работен ден от 8.30 до 17.30 часа на адреса 
за кореспонденция на дружеството – град София, ул. “Св. София” 7, 
ет.6, считано от датата на публикуването на това съобщение.

МИНИсТeрсТВоТо НА ИкоНоМИкАТА, ЕНЕргЕТИкАТА И ТУрИзМА 
стартира процедура за финансиране на сдруженията 

на потребителите за 2010 г.

ЗАПОВЕД № РД-16-123/ 29.01.2010 г. НА МИНИСТЪРА НА ИКОНОМИКАТА, 
ЕНЕРГЕТИКАТА И ТУРИЗМА

На основание чл.172, ал.1 и ал.2, във връзка с чл.196, ал.1, т.З от Закона за 
защита на потребителите и чл.7 от Наредба 119 РД 16-1082 от 15.10.2008 
г. за условията и реда за предоставяне на финансови средства на сдру-
женията на потребителите от държавата, обн. ДВ, бр.91 от 2008 г., в 
сила от 21.10.2008 г., както и с цел подпомагане на дейността на сдруже-
нията на потребителите

оТкрИВАМ:

ПроЦЕДУрА зА ФИНАНсИрАНЕ НА сДрУжЕНИЯТА НА ПоТрЕБИТЕ-
ЛИТЕ зА 2010 г. ПрИ сЛЕДНИТЕ УсЛоВИЯ:

I. обща сума за финансиране на сдруженията на потребителите 
в максимален размер до 70 000 лв. (седемдесет хиляди лева).

II. Условие за участие в процедурата:
Право на финансиране в процедурата имат сдруженията на потреби-

телите, които отговарят на условията по чл.З от Наредба № РД 16-
1082 от 15.10.2008г. за условията и реда за предоставяне на финансови 
средства на сдруженията на потребителите от дьржавата и които 
са подали заявление за участие в процедурата, заедно с необходимите 
документи, посочени в чл.9 от Наредбата, а именно:

1. Заявление за участие по образец, приложение № 2 към Наредбата;
2. Удостоверение за актуално сьстояние по регистрацията и удос-

товерение за регистрация на сдружението в Централния регистьр на 
юридическите лица с нестопанска цел, определени за осъществяване 
на общественополезна дейност, при Министерството на правосъдие-
то;

3. Декларация, че съответното сдружение действа изключително в 
защита на интересите на потребителите;

4. Подписани и подпечатани годишни отчети за извършената през 
последните две години (2008 и 2009 г.) дейност в защита на потреби-
телите, представени във форма образец, съгласно приложение № З на 
Наредбата;

5. Декларация, удостоверяваща обстоятелството, че съответното 
сдружение е:

a. независимо от интересите на тьрговците;

b. независимо от политическа партия или движение;
6. Декларация, удостоверяваща обстоятелството, че съответното 

сдружение не излъчва и не разпространява под каквато и да е форма (в 
свои публикации или съобщения за пресата, срещу или без заплащане) 
рекламни съобщения или послания от други източници, които могат да 
нарушат независимостга на сдружението.

III. срок и място за подаване на документите по т.II:
заявленията за участие, заедно с документите, описани в т.II, 

следва да се подадат до 17.30 часа на 15.03.2010 г. включително, в 
деловодството на Министерството на икономиката, енергети-
ката и туризма на адрес: гр. софия 1052, ул. “славянска” № 8.

Документите да се представят в запечатан непрозрачен плик, върху 
който трябва да бъде отбелязана следната информация:

• Адрес на получателя: Министерство на икономиката, енергети-
ката и туризма, гр. София, ул. Славянска” № 8;

• Име, адрес за кореспонденция, телефон и по възможност факс 
и електронен адрес на кандидата за финансиране;

• Следното означение: За участие в процедура за финансиране на 
сдруженията на потребителите за 2010 г.

• Следното предписание: ,,Да не се отваря преди разглеждане от 
комисията за оценяване и класиране”. 

IV. При приемането на документите по т.II. деловодителят е длъ-
жен да положи подписа си и да отбележи върху плика следните данни: 
регистрационен номер и дата на получаване, за което на приносителя 
се издава документ. Заявления, които са представени след изтичането 
на крайния срок или в незапечатан, прозрачен или скъсан плик не се при-
емат и се връщат незабавно на заявителите.

V. Място, ден и час на отваряне на заявленията за участие:
Постьпилите заявления за участие ще бъдат отворени в сградата 

на Министерство на
иконониката, енергетиката и туризма, гр. София, ул. “Славянска” № 

8 в 11.00 часа на
16.03. 2010 г. от комисия, назначена в деня на отваряне на заявлени-

ята за участие.
VI. След приключване на работата на комисията и издаване на запо-

вед за разпределяне на сумата по т.I, всички кандидати в процедурата 
по финансиране за 2010 г. да бъдат писмено уведомени за извършеното 
разпределение.

VII. Настоящата заповед да се публикува на Интернет страницата 
на Министерството на икономиката, енергетиката и туризма и в 
един централен ежедневник.

МИНИсТър НА ИкоНоМИкАТА,
ЕНЕргЕТИкАТА И ТУрИзМА: ТрАйЧо ТрАй коВ

Оперативна програма „Развитие на 
конкурентоспособността на българската икономика” 

2007-2013
Операция : BG161PO003-2.1.04 „Технологична 

модернизация в малки и средни предприятия”
 

о Б Я В А
за

      оТкрИВАНЕ  НА  ПроЦЕДУрА  зА  оПрЕДЕЛЯНЕ  НА  ИзПъЛНИТЕЛ

На основание чл.1, ал.1 и чл. 7 от Постановление № 55 на МС от 12 март 2007 г. 
за условията и реда за определяне на изпълнител от страна на бенефициенти на 
договорена безвъзмездна финансова помощ от Структурните фондове на Евро-
пейския съюз и от Програма ФАР на Европейския съюз,

„ЕЛМА 13” ооД, ЕИК 110568671

със седалище в гр.Троян 5600 и адрес на управление: ул. „Байкал” № 7 А, адрес 
за кореспонденция тел.: (0670) 60548, факс: (0670) 60548, Интернет адрес: www.
elma13.com, 

лице за контакт: Марияна Матеева Стоева, 
на длъжност: Управител на дружеството, тел.: (0670) 60548 
в качеството си на бенефициент по Договор за безвъзмездна финансова помощ 

№ TMM–02-24/17.07.2009 (идент. номер: BG-161PО003-2.1.04-0492-C0001) обявява 
процедура за определяне на изпълнител – открит избор 

с обект:  “Доставка и монтаж на машини, съоръжения и специализирано 
технологично оборудване за  производство на мебели (маси и столове)”.

Пояснителният документ и документацията за провежданата процедура мо-
гат да се получат на адрес: гр.Троян 5600, община Троян, област Ловеч, ул. Байкал 
№ 7 А всеки работен ден  от 09.00 ч. до16.00 ч.  

Пояснителният документ е публикуван и на следния Интернет адрес (в случай, 
че има такъв): www.elma13.com. 

Оферти/Заявления се подават на адрес: гр.Троян 5600, община Троян, област 
Ловеч, ул. Байкал №7А до 17.00 ч. на 19.02.2010 г. 

 
“Този документ е създаден с финансовата подкрепа на Оперативна програма „Разви-

тие на конкурентоспособността на българската икономика”, съфинансирана от Евро-
пейския съюз чрез Европейския фонд за регионално развитие. Цялата отговорност за 
съдържанието на документа се носи от „ЕЛМА 13” ООД  и при никакви обстоятелства 
не може да се приема, че този документ отразява официалното становище на Евро-
пейския съюз и Договарящия орган.”

за допълнителна информация  и заявки: тел.02/4395 853, e-mail: reklama@pari.bgЦена за публикация: 
0.66 лв./колон мм/ без ДДС

корПорАТИВНИ съоБщЕНИЯ И оБЯВИ 
НА ДържАВНИ ИНсТИТУЦИИ
корПорАТИВНИ съоБщЕНИЯ И оБЯВИ 
НА ДържАВНИ ИНсТИТУЦИИ



Забавлявам се с работата 
си и ще я върша до момен-
та, в който не престане да 
ми бъде интересна. Това 
са думи на Иван Бешев, 
който работи в Сиксти Кей  
ЕАД - компания за аут-
сорсинг на контактни цен-
трове. На 28 години вече 
е успял да премине през 
всички нива в кол център 
йерархията: от оператор 
Обслужване на клиенти 
през Тийм лидер, супер-
вайзър, мениджър Ключови 
клиенти до ръководител 
бизнес развитие. Качества-
та, необходими за бързото 
изкачване по стълбичката, 
според Иван са отдаденост 
и влечение към това, което 
правиш, микс от личностни 
и професионални качества. 
Когато човек се изкачва в 
йерархията стъпка по стъп-
ка, има достатъчно време да 
свикне със задълженията 
и отговорностите, които 
изискват. 

И ако ти правиш нещо 
с желание и то ти доста-
вя удоволствие, в 99% от 
случаите означава, че го 
правиш добре, казва той.

Опит
Нашият бизнес е специ-
фичен с психическата на-
товареност на работата. 
Да успееш да управляваш 
хора, които ежедневно са 
подложени на напрежение, 
задача на мениджъра е да 
направиш работата на тези 
хора по-лека и да създаваш 
по-ведра среда. В същото 
време не трябва да се отива 
в другата крайност - да бъ-
деш твърде либерален, за-
щото в един момент се губи 
контрол върху тези хора и 
целите и показателите в на-
шата работа започват да се 
влошават, отбелязва Иван. 
За него ключът към успеха 
е в баланса между либера-
лен, позитивен подход на 
управление и т.нар. твърда 
ръка. Но този баланс не е 
никак лесен за постигане и 
са истински щастливи хора-
та и мениджърите, които са 
успели да го приложат. 

Предизвикателствата в 
работата на Иван се проме-
нят. Ако преди 6-7 месеца 
се е занимавал с управле-
ние на хора и проекти, сега 
усилията му са насочени 
към продаването на бизнеса 
на компанията, успешно-
то прилагане на продукта 

Удоволствието да работиш

на българския аутсорсинг 
пазар. 

Позитиви
Иван Бешев откроява мно-
го повече положителни 
моменти в работата си, от-
колкото негативи. Когато 
хората идват с усмивка на 
работа и им е приятно да 
прекарват времето си на 
работното място, това но-
си наистина огромно удо-
волствие за мениджъра. 
Удовлетворение е, когато 
виждаш как растеш с ус-
пехите на своите клиенти, 
т.е. директно допринасяш 
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за развитие бизнеса на кли-
ентите, за които работиш. 
Освен клиентът да е дово-
лен, трябва и хората, които 
работят в организацията, 
също да са щастливи. 

Добри практики
Иван Бешев е щастлив от 
факта, че изпълнителният 
директор на Систи Кей е 
чужденец. Благодарение 
на това са създали компа-
нията с готово ноу-хау и с 
утвърдени практики. Това 
е важно преимущество и 
когато става въпрос за ка-
чествено обслужване на 
клиенти и продажби, трябва 
да се търси чужд опит. Спо-
ред Иван Бешев в  България 
клиентстки ориентирано-
то мислене все още не е 
развито дотолкова, както в 
западните общества. Кли-
ентът трябва да получава 
максимума, да бъде глезен, 
обгрижван, информиран. 
Истината е, че доволните 
клиенти, информираните 
клиенти са лоялните кли-
енти. 

И е много по-лесно ком-
панията да работи в посока 
задържане на съществува-

Ключът в кариерата е балансът между либералния подход на 
управление и твърдата ръка, казва Иван Бешев от Сиксти Кей ЕАД

Критерии

Собствен бизнес или мениджърска позиция

Участие в иновативни проекти или добри позиции на пазара

Изрядни платци към държавата

Социална отговорност

Предимство - управление на проекти и бизнес на външни пазари

Възраст до 35 години

Конкурсът продължава. 
Очакваме предложения кой млад мениджър да бъде представен 
във в. Пари на е-mail: szheleva@pari.bg

8 февруари

9 февруари

Професия частен 
съдебен изпълнител, 
или рискът 
си струва

Визитка 
Кой е Иван 
Бешев 

 ▶Роден е в Плевен преди 
28 години.

 ▶Филолог е по образова-
ние.

 ▶Работи в сферата на 
аутсорсинга от 2004 г.

 ▶В момента е ръководи-
тел Бизнес развитие в 
Сиксти Кей ЕАД.

щи клиенти, отколкото да 
хвърля ресурси в придо-
биване на нови, като двата 
процеса се допълват.

Българинът трябва да 
се научи за всяко нещо да 
си търси правата. Наши-
ят бизнес трябва да узрее 
и вярвам, че това ще се 
случи, казва Иван. Според 
него българинът трябва да 
отвори вратите на бизнеса 
си, а не да го държи само в 
собствения си дом. Ние сме 
пословични с това всичко 
да ни е подръка. Не обича-
ме да даваме бизнеса си на 
други, а предпочитаме да 

Ново шато  
в Поморие търси  
място под  
слънцето

притежаваме всичко, отбе-
лязва Бешев. 

Време е българският биз-
нес да погледне по-смело 
към поверяването на най-
ценното си на своите кли-
енти на подизпълнители. 
Това според него ще доведе 
до увеличаване грижата за 
клиента и позитивите за 
компаниите, които дръзнат 
да го направят. Нужно е 
българинът да става все по-
гъвкав и да се приспособява 
към новите методи на ра-
бота, към аутсорсинга, тъй 
като ползите, които този 
процес носи, са признати в 
световен мащаб.

  
Баланс
Човек трябва да бъде щаст-
лив и в професионален, и в 
личен план. Ако е щастлив 
само с едното, това не е 
достатъчно, смята той. Бе-
шев често си взима работа 
за вкъщи вечер или през уи-
кенда, но 10-месечният му 
син и семейството му носят  
положителна енергия. 

Иван се определя като 
умерен запалянко на те-
ма футбол и винаги кога-
то намери възможност, е 

пред телевизора или на ста- 
диона. Обича да слуша му-
зика и да чете, но признава, 
че напоследък не му остава 
време.

Бъдещето 
След няколко години Иван 
вижда пика на България ка-
то дестинация за аутсорсинг. 
Това, което в момента имаме 
като предлагане на този тип 
услуги, е нищожно малко в 
сравнение с това, което ще 
предлагаме след 5-10 годи-
ни, прогнозира той. 

Според него тази индус-
трия ще бъде много силно 
развита и макар да не стиг-
нем Индия, Филипините, 
можем да предложим ка-
чество - чудесни лингвис-
тични способности, обра-
зовани млади хора, с тех-
нически и други умения. 
Тогава Иван все още ще 
бъде в тази сфера. Може 
би в негово лице ще видим 
един бъдещ  изпълнителен 
директор, защото, както 
той казва, това ми харесва 
и мисля, че ще продължава 
да ми доставя удоволствие 
и за в бъдеще. 

Радостина Пенева

 ▶  Когато човек се изкачва в йерархията стъпка по стъпка, има достатъчно време да свикне със задълженията и отговорностите,  
които изискват, твърди Иван Бешев                                  СнимКА мАРинА АнгЕлоВА

макар да 
не стигнем 

Индия, Филипини-
те като аутсорсинг 
индустрия, можем 
да предложим 
качество - чудесни 
лингвистични спо-
собности, образо-
вани млади хора, с 
технически и други 
умения



Библиотека
Мърдок иска  
по-скъпи книги 
от Amazon
Краят на евтините елек-
тронни книги от Amazon 
може да е близо. Шефът 
на News Corp. Рупърт 
Мърдок, чиято медийна 
империя включва издател-
ската къща HarperCollins, 
заяви, че не приема опре-

делената от Amazon.com 
Inc цена от 9.99 USD. Това 
подбива пазара и засяга 
интересите на търговци-
те, заяви той. По думи-
те му Amazon е склонна 
да преразгледа договора. 
Това е вторият удар върху 
Amazon, след като преди 
няколко дни компания-
та отстъпи пред издате-
ля Macmillan да продава 
книгите му на цени между 
12.99 и 14.99 USD.
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От небето
Съдът ще решава 
за космически 
камък
Космически камък, пад-
нал в лекарски кабинет 
в Лортън, щата Вирджи-
ния, предизвика спорове 
чия собственост е. Два-
мата лекари, които дър-
жат кабинета, предали 
находката в Смитсъновия 

институт, който им пред-
ложил 5000 USD. Соб-
ствениците на сградата 
обаче решили, че камъкът 
е техен, тъй като е паднал 
в техния имот. И двете 
страни са си наели адво-
кати, а лекарите се надя-
ват съдът да постанови 
метеоритът да остане в 
института до разрешаване 
на въпроса. Те смятат да 
дарят получената сума за 
пострадалите в Хаити.

Най-големият издател 
на видеоигри в света 
Activision Blizzard Inc. 
превърна военната поре-
дица Call of Duty („Дългът 
зове”) във франчайз за 3 
млрд. USD с повече от 55 
млн. продадени копия за 
последните шест години. 
Главният изпълнителен 
директор Робърт Котик 
решил да използва част от 
печалбата, за да помогне 
на истински ветерани от 
войните да си намерят 
работа. Миналата година 
той основа фондацията 
Call of Duty Endowment -  
организация с идеална 
цел, която прави дарения 
на благотворителни ини-
циативи за ветерани.

Котик, който създал пър-
вата си софтуерна компа-
ния на 19-годишна възраст 
като студент в Мичиган-
ския университет и който 
сега е на 46 години, казва, 
че смята да увеличи даре-
нията на организацията до 
50-100 млн. USD до края 
на десетилетието от около 
1 млн. USD в момента. 
Броят на хората, които 
ще се върнат от Близкия 
изток и Афганистан през 
следващите пет години, 
може да достигне 50 хил. 
души, смята той.

Идеята
Преди две години Котик 
се обадил на министъра по 
въпросите на ветераните 
Джим Никълсън с предло-

жение да финансира парк 
за бивши войници в Лос 
Анджелис. Джим ми каза: 
Мислиш ли, че ветераните 
ги интересува някакъв си 
парк, когато безработи-
цата сред тях е три пъти 
по-висока от средната за 
страната, разказва Котик. 
Така се зародила идеята за 
фондацията.

Call of Duty Endowment 
(CODE) направи първо-
то си дарение миналия 
ноември. Сумата от 375 
хил. USD беше дадена 
на организация на пара-
лизираните американски 
ветерани за основаване на 
център за професионално 
обучение в Бостън. Този 
месец CODE ще дари 100 
хил. USD на благотво-
рителна организация за 
ранени войници, с които 
да помогне на пострадали 
ветерани да преминат на 
цивилна служба или на 
нова военна работа. Със 
сумата организацията ще 
открие своята четвърта 
академия за квалификация 
и ще проследи развитието 
на ветераните. Искахме 
програма, която да напра-
ви повече от това просто 
да изкара ранените вой-
ници от стаите им, казва 
управителят на академи-
ята Крис Робъртс.

Финансиране
Парите за програмата 
CODE идват от Call of 
Duty на Activision. Игра-

та е разработена от ка-
лифорнийската фирма 
Infinity Ward Inc. Про-
дажбите на последна-
та й версия - Call of 
Duty: Modern Warfare 
2, вече надвишават 1 
млрд. USD.

Котик е член на 
управителните съ-
вети на музея на 
изкуството в Лос 
А н д ж е л и с ,  н а 
Центъра за ранно 
обучение в Уест 
Холивуд и на фон-
дация „Тони Хок”, 
която е основана от 
професионалния скейт-
бордист да финансира и 
насърчава изграждането 
на паркове за скейтборд 
в бедните общини. Котик 
е намерил много прияте-
ли сред американските 
ветерани. Взима курсове 
за пилот на хеликоптер, 
посещава военнослужещи 
на самолетоносачи и дава 
съвети на някои от тях как 
да развият свой бизнес, 
след като напуснат вой-
ската. Възможността да 
се срещам с тези смели 
мъже и жени и да слушам 
разказите им от първа ръ-
ка засили убеждението 
ми, че и частният сектор, 
и правителството носят 
отговорност да им осигу-
рят работа, за да не бъдат 
те наказани за годините, 
прекарани в служба на 
страната, казва Котик.

Bloomberg

Военни игри 
за ветерани

Жалко е, че на церемониите по на-
граждаване актрисите изглеждат 

фантастично, а като ги видиш след седми-
ца в списание, са като вещици. Все едно 
стилистите управляват Холивуд

Ракурс

 Джаки Колинс, актриса и писател, автор на „Холивудски съпруги”

Аукцион
Творба на Пикасо 
продадена  
за 8.1 млн. GBP 
Портрет на Пабло Пика-
со беше продаден за 8.1 
млн. GBP на аукцион на 
Christie’s в Лондон. Постиг-
натата цена е двойно по-
висока от очакваната заради 
силния интерес от страна 
на руски купувачи на евро-

пейско изкуство от ХХ в. 
Колекционерите от нови-
те пазари търсят картини 
на големите имена в изку-
ството, казаха от Christie’s. 
Картината на Пикасо е 
рисувана през 1963 г. и 
представлява портрет на 
втората му жена Жаклин 
Tete de Femme (Jacqueline). 
Печелившата оферта е била 
подадена по телефона от 
представител на купувача в 
Дубай.

Директорът на Activision Робърт 
Котик помага на бивши войници 
да си намерят работа
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